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Позиціювання партій

Список Партії регіонів на парламентських виборах, які заплано-
вано на жовтень 2012 р., очолить чинний прем’єр-міністр і глава ПР 
Микола Азаров. 

Таке рішення було ухвалено за станом на кінець березня. «Стара 
гвардія» перемогла групу Сергія Льовочкіна, яка просувала на це 
місце віце-прем’єра Сергія Тігіпка.

Оскільки Азаров у багатьох асоціюється з політиком минулого, 
вирішено не акцентувати увагу на ньому під час виборчої кампанії. 
Регіонали збираються обрати 10–15 осіб партії, яких будуть викорис-
товувати у візуальній рекламі – у роликах і на білбордах. Азаров буде 
лише одним з них. Кожне «обличчя» відповідатиме за тематичний 
блок в агітації.

Рішення Конституційного Суду, яким заборонено паралельне 
балотування, стало неприємною новиною для деяких регіоналів. Уже 
відома конфліктна історія з округом в Києві на Солом’янці, де Партія 
регіонів визначила своїм висуванцем Максима Луцького. На цій же 
території у 2002 обирався до парламенту Василь Горбаль, який не зби-
рається здаватися і хоче скласти конкуренцію своєму однопартійцю.

У Черкаській області один з округів, який включає Золотоношу, Канів-
ський і Чигиринський райони, багато років обходив Богдан Губський. 
Зараз він розгортає там свою виборчу кампанію. Але статусу провлад-
ного кандидата він не отримав – це «звання» було закріплено за одним 
перебіжчиком з БЮТ Антоном Яценком. Якому свого часу саме Губський 
склав протекцію у список Тимошенко (Азаров очолить Партію регіо-
нів на виборах у Верховну Раду // Інформаційне агентство «Регіональні 
Новини» (http://regionews.com.ua/node/40784). – 2012. – 19.04).

***
Руководство Партии регионов по предложению ее Почетного 

председателя Виктора Януковича временно прекратило закрепление 
одномандатных округов за конкретными кандидатами. Вынужденная 
пауза, которая ориентировочно продлится около двух месяцев, потре-
бовалась для выработки концепции предвыборной кампании в усло-
виях снижения рейтинга партии власти в целом. Как сообщил источ-
ник в Администрации президента, ставка на «своих» кандидатов, 
назначаемых штабом без учета местных особенностей, по результа-
там проводимых опросов была признана провальной.
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«Если еще полтора-два года назад можно было провести по округу 
кого угодно, то сейчас ситуация кардинально изменилась даже в Доне-
цке и Луганске. В Крыму трое нардепов начали агитационную кампа-
нию заранее, но результат пока неутешителен», – отметили в партии.

В частности, негатив к Партии регионов обусловлен «донецким 
происхождением» структуры и ее руководителей, а также засилием 
приезжих кадров в местных органах власти после последних выборов.

«Задача взять максимум на округах в Восточной Украине постав-
лена, но прежними методами уже не решается. Сейчас ведутся поли-
тические консультации в штабе и параллельно – мониторинг на мес-
тах. Спрос на мандаты явно превышает предложение, но реально 
далеко не каждый из желающих способен обеспечить большинство на 
округе за короткий срок. Сегодня не та ситуация, чтобы можно было 
рисковать, поэтому там, где на округе сильны позиции «регионалов» 
– будет делаться выбор из проходных, а на остальных будут привле-
каться лидеры опросов», – сообщил источник.

Он добавил, что такой тактики на предстоящих выборах будет 
придерживаться не только ПР, но и большинство политических 
сил, создавая «ажиотаж» на проходных мажоритарщиков (Источ-
ник: Партия регионов взяла паузу до июня для выбора кандида-
тов на мажоритарные округа // «Новый Регион» (http://www.nr2.ru/
crimea/383427.html). – 2012. – 19.04).

***
Угода про асоціацію буде взаємовигідною як для Європейського 

Союзу, так і для України. Про це заявив народний депутат від Пар-
тії регіонів, заступник Голови Партії регіонів з питань міжнарод-
ної політики Леонід Кожара під час зустрічі з делегацією датських 
журналістів.

Він наголосив, що з інфраструктурної точки зору України дуже 
важлива країна для Європейського Союзу.

«Україна є великим ринком для європейських компаній. Геополі-
тично Україна завжди була дуже важливою європейською країною. 
Після розпаду Радянського Союзу ми оголосили про європейську 
інтеграцію України. Цей курс є стратегічним для нас. Зовсім недавно 
Україна парафувала Угоду про асоціацію з Європейським Союзом, 
і ми очікуємо, що угода буде підписана після парламентських вибо-
рів, призначених на жовтень цього року. Ми очікуємо, що вибори про-
йдуть вільно та демократично, відповідно до європейських стандар-
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тів. У середньостроковій і довгостроковій перспективі ми очікуємо, 
що угода про асоціацію буде взаємовигідною як для Європейського 
Союзу, так і для України», – наголосив Леонід Кожара.

Він зауважив, що для України європейська інтеграція – це широка 
реформа, яка дозволяє пристосувати вітчизняні норми і стандарти до 
європейських в усіх можливих галузях.

«За два роки нам вдалося запустити багато реформ у сфері дер-
жавного управління і в соціальній сфері», – запевнив він.

«Що стосується промисловості і споживчого ринку, ми готові йти 
до Європейського Союзу. Можливо, одного дня ми створимо спіль-
ний ринок з Євросоюзом. І це взаємовигідно. Чому? Тому що Європа 
відкриває для себе великий український ринок, який знаходиться на 
кордоні ЄС. Україна відкриває європейські ринки, тому що у нас є ще 
багато галузей, які достатньо конкурентоздатні на європейському та 
міжнародному ринку», – зауважив депутат.

Окрім того, Леонід Кожара поінформував журналістів, що наступ-
ного місяця очікує на візит колег із Європейського парламенту від 
соціал-демократичної групи.

«Ми очікуємо, що вони приїдуть в Україну, і ми проведемо низку 
круглих столів по всій країні. Ми будемо говорити про виборчу плат-
форми для партії, яка буде прийнята 31 липня на нашому з’їзді», – 
наголосив депутат (Леонід Кожара: Угода про асоціацію буде вза-
ємовигідною як для Європейського Союзу, так і для України // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10310). – 2012. – 20.04).

***
Вице-премьер министр, министр социальной политики, замести-

тель председателя Партии регионов Сергей Тигипко заявил, что будет 
много ездить по областям Украины для того, чтобы вести агитацию.

«Выборы начнутся, буду ездить больше. Буду агитировать за свою 
партию – Партию регионов», – сказал Тигипко 20 апреля во время 
пресс-конференции в Черкассах. 

Он отметил, что положительно относится к практике, когда 
кандидаты в депутаты в Черкасской области покупают медикаменты 
для больниц, ремонтируют школы и вкладывают средства в инф-
раструктуру. «Если это не нарушение закона, то отношусь положи-
тельно. Я был бы не против, чтобы такие выборы проводились через 
год. Пусть бы ремонтировали школы и так далее. Но когда начнется 
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предвыборная кампания, то закон запрещает включать те механизмы, 
которые будут влиять на голоса людей. Все остальное я могу расце-
нивать как благотворительность. Те, кто имеет деньги, должны ими 
делиться», – сказал чиновник.

«И я могу сказать, что раздавай, не раздавай, а люди всем бла-
годарят, а после этого голосовать будут по-своему. Поэтому это не 
сработает. С людьми надо встречаться, говорить, объяснять какие-то 
моменты. Много популизма не пройдет, потому что многое люди все 
это уже слышали и видели. Поэтому чтобы не говорили – конкрет-
ное дело надо делать», – подытожил Тигипко (Тигипко: «Выборы 
начнутся, буду агитировать за свою партию – Партию регио-
нов // «Флот-2017» (http://fl ot2017.com/posts/new/tigipko_vybory_
nachnutsja_budu_agitirovat_za_svoju_partiju__partiju_regionov). – 
2012. – 21.04).

***
Чем больше представителей Компартии будет в украинском 

парламенте, тем больше законодательных инициатив в поддержку 
народных интересов будет принято и реализовано. Об этом заявил 
лидер КПУ Петр Симоненко.

Петр Симоненко подчеркнул, что из 107 законодательных иници-
атив КПУ в сессионном зале было поддержано всего несколько. Про-
блема состоит в том, что большая часть инициатив коммунистов не 
получает поддержки со стороны «крупного капитала, который не 
желает распределять свои финансы».

«Я напомню, что когда в парламенте Украины было 120 депута-
тов и все они были коммунистами, то принимались законопроекты 
исключительно в пользу народа, в пользу интересов государства, в 
поддержку его экономики и социальных программ», – отметил Петр 
Симоненко.

Сегодня же, объяснил лидер КПУ, большинство в парламенте 
принадлежит олигархам, которые формируют бюджет и влияют на 
принятие тех или иных решений. Петр Симоненко напомнил о зако-
нопроекте о поддержке учреждений культуры, который даже не захо-
тели рассматривать в сессионном зале, хотя вопрос культуры далек от 
политики. «Все дело в том, что те законопроекты, которые предлагает 
КПУ, требуют увеличения финансирования, а значит перераспреде-
ления бюджетных средств, что, в свою очередь, значит, что олигархи 
должны будут чего-то лишиться», – добавил он.
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Подводя итог, Петр Симоненко подчеркнул, что чем больше в пар-
ламенте будет представителей КПУ, тем больше будет приниматься 
законопроектов, направленных на поддержку государства и населе-
ния страны (Петр Симоненко: Чем больше коммунистов будет 
в ВР, тем больше будет приниматься законопроектов в пользу 
народа // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-
chem-bolshe-kommunistov-budet-v-vr-tem-bolshe-budet-prinimatsya-
zakonoproektov-v-polzu-naroda/). – 2012. – 17.04).

***
Принятие нового Трудового кодекса в нынешних экономических 

и политических условиях нецелесообразно. Об этом заявил первый 
секретарь Коммунистической партии Украины Петр Симоненко.

«Я считаю, что наиболее содержательным в вопросе защиты инте-
ресов трудящихся является Кодекс законов о труде, который суще-
ствует сегодня и достался Украине в наследство от советской системы. 
Все специалисты признают, что с точки защиты интересов рабочих 
это лучший Кодекс», – сказал он.

Глава КПУ подчеркнул, что новая редакция Трудового кодекса, 
внесенная правительством на рассмотрение Верховной Рады расши-
ряет права и возможности работодателей, одновременно ограничивая 
права наемных работников и профсоюзов.

Ранее экс-глава Федерации профсоюзов Украины Василий Хара 
заявил, что новый Трудовой кодекс учитывает только интересы работо-
дателей и дискриминирует трудящихся. В свою очередь, глава Нацио-
нального форума профсоюзов Украины Мирослав Якибчук заявил, что 
если проект Трудового кодекса будет выноситься на рассмотрение ВР в 
редакции правительства, можно ожидать мощных акций протеста.

Представители правящей Партии регионов в парламенте, а также 
вице-премьер Сергей Тигипко настаивают на скорейшем принятии 
нового Трудового кодекса. Как известно, он был снят с рассмотре-
ния правительством по предложению спикера ВР Владимира Лит-
вина, чтобы не провоцировать рост напряженности в обществе перед 
выборами (Симоненко предложил не менять Трудовой кодекс // 
«МинПром» (http://minprom.ua/news/92870.html). – 2012. – 17.04).

***
Все областные комитеты Коммунистической партии Украины 

уже определились с кандидатами в депутаты по мажоритарным 
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округам. Об этом 17 апреля во время своего визита в Харьков заявил 
лидер Компартии Украины Петр Симоненко.

По его словам, пока никаких имен партия озвучивать не будет, так 
как границы округов еще не определены.

В то же время лидер КПУ отметил, что народный депутат, первый 
секретарь Харьковского областного комитета Компартии Алла Алек-
сандровская будет баллотироваться в Верховную Раду в одном из 
мажоритарных округов Харькова.

«Я убежден, что она выиграет выборы в своем округе», – подчер-
кнул Петр Симоненко. Он добавил, что КПУ также готовит много 
молодых кадров для участия в парламентских выборах. «Мы, есте-
ственно, провели подготовку молодых кадров – активистов, агитато-
ров, сотрудников участковых комиссий, потенциальных кандидатов в 
депутаты», – отметил лидер коммунистов.

По словам Петра Симоненко, подготовку к парламентским 
выборам 2012 г. Коммунистическая партия начала сразу после завер-
шения местных выборов в 2010 г.

«Мы несколько изменили подходы подготовки к избирательной 
кампании: еще в прошлом году нами была разработана и утверждена 
стратегия на 2012 г. Это и методы конкретизации работы, и такие 
политические программы, как «Работа. Зарплата. Защита», что дало 
возможность в течение года вернуть рабочим  невозвращенную зарп-
лату – это порядка 600 млн. грн. Кроме того, есть наша программа 
«Контроль. Порядок. Справедливость», в которой мы четко обозна-
чили, что граждане должны платить не более 10 % семейного дохода 
за жилищно-коммунальные услуги. Сегодня мы выходим за пределы 
парламентской деятельности, и общеполитическая наша деятельность 
направлена, прежде всего, на то, что мы разъясняем ситуацию, изо-
бличаем наших политических оппонентов в том, что они делают и в 
чьих интересах они делают, мы предлагаем конкретную программу 
действий и свои кадры», – заявил Петр Симоненко (Петр Симоненко: 
Компартия уже определилась с кандидатами в мажоритарных 
округах // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-
kompartiya-uzhe-opredelilas-s-kandidatami-v-mazhoritarnyx-okru-
gax/). – 2012. – 18.04).

***
Ніякої сирної війни Росії проти України не було. Усі економічні 

проблеми із нашим північним сусідом можна вирішити шляхом пере-
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говорів. Про це заявив народний депутат від Партії регіонів Олек-
сій Плотніков.

«Це не була війна. Це були якісь непорозуміння, це був локальний 
конфлікт, це були проблеми з постачанням сиру», – вважає регіонал.

«Чи змогли ми зробити за 20 років так, щоб український сир купу-
вали у західній Європі чи на Близькому Сході? Так трапилось, що у 
нас 80 % іде саме до російського споживача», – додав Плотніков.

Водночас, відповідаючи на запитання, як влада збирається усу-
вати непорозуміння з Росією, нардеп відзначив, що шляхом перегово-
рів, з’ясування позицій та визначення, які поступки можливі.

«Це не вдалось зробити за 20 років. І не треба казати, що в усьому 
винна наша теперішня влада», – додав регіонал.

Він наголосив, що узгодженню підлягають проблемні позиції 
щодо постачання газу і певних харчових товарів.

«Я не кажу зараз, що у нас буде безхмарне майбутнє. У нас можуть 
бути проблеми і по іншим товарним позиціям. Але все це можна вирі-
шувати шляхом переговорів», – зауважив Плотніков (У Партії регі-
онів пропонують миритись з Росією шляхом розмов і поступок // 
«Відголос.com» (http://vidgolos.com/151956-u-partiyi-regioniv-pro-
ponuyut-miritis-z-rosiyeyu.html). – 2012. – 19.04).

***
На украинских предприятиях должен быть создан резерв рабо-

чих мест в 3–5 % для молодых специалистов, чернобыльцев, афганцев 
и людей с ограниченными возможностями. Об этом сообщил лидер 
Компартии Украины Петр Симоненко, выступая перед студентами 
Донецкого национального университета.

По его словам, в качестве одной из форм обеспечения молодежи 
рабочими местами Компартия предложила обязать украинские пред-
приятия, независимо от формы собственности, создавать резерв 
вакансий. Таким образом, по мнению П. Симоненко, смогут получить 
работу те, кому сегодня это сделать труднее всего. Кроме того, по сло-
вам лидера КПУ, это позволит государству планировать и обеспечи-
вать госзаказ.

При этом глава Компартии отметил, что на сегодняшний день 
парламент, как и правительство, в целом, работает не в интересах 
молодежи. Так, по словам политика, фракция КПУ ежегодно вносит 
проекты законов по увеличению средств в Госбюджете на образова-
ние, на строительства жилья для молодежи. Однако эти инициативы 
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не были поддержаны властью (Компартия предложила оставлять 
молодым специалистам 3–5 % рабочих мест // ГолосUA (http://
www.golosua.com/ru/main/article/ekonomika/20120419_kompartiya-
predlojila-ostavlyat-molodyim-spetsialistam-3-5-rabochih-mest). – 2012. 
– 19.04).

***
Природные ресурсы Украины должны работать на экономику, а 

не на отдельных представителей крупного капитала. Такое мнение 
выразил лидер Компартии Украины Петр Симоненко.

По словам Петра Симоненко, за 20 лет независимости в Украине 
сложился «базарно-сырьевой» тип экономики. Чтобы изменить эту 
ситуацию, по мнению лидера коммунистов, необходимо все ресурсы, 
которыми располагает страна, направить в экономику и сконцентри-
ровать мощную собственность вокруг государства.

Таким образом, в Украине удастся наладить собственное 
высокотехнологичное производство и насытить внутренний рынок 
собственными товарами. При этом Петр Симоненко подчеркнул, 
что Компартия выступает за национализацию ключевых отрас-
лей экономики (металлургию, тяжелое машиностроение, угольную 
отрасль, энергетику, химию), не исключая частной собственности в 
целом (Петр Симоненко: Ресурсы Украины должны работать на 
экономику, а не на олигархов // Компартія України (http://www.kpu.
ua/petr-simonenko-resursy-ukrainy-dolzhny-rabotat-na-ekonomiku-a-
ne-na-oligarxov/). – 2012. – 20.04)

***
Коммунисты хотят собрать первомайский Майдан. А в будущем 

Симоненко намерен поднять вопрос проведения забастовок – как 
региональных, так и на отдельных предприятиях.

Коммунистическая партия Украины хочет 1 мая собрать украин-
цев на Майдане. Об этом заявил лидер Компартии Петр Симоненко.

Лидер КПУ напомнил, что изначально Первомай был не празд-
ником, а днем борьбы трудящихся за свои права. «Вернуть страну 
народу можно не возле телевизора или на шашлыках, а только в 
борьбе, объединившись с другими и решительно заявив о своих тре-
бованиях. Поэтому не будьте равнодушными, а выходите вместе с 
коммунистами на площади своих городов, чтобы совместными уси-
лиями отстоять наше будущее», – призвал Симоненко.
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Народный депутат подчеркнул, что на сегодня не все профсоюзы 
выполняют свои функции и отстаивают интересы трудящихся. В 
связи с этим, по мнению коммунистов, необходимо собрать Майдан 
и рассказать работающим гражданам об их правах, поднять вопрос о 
Трудовом кодексе страны.

По словам Симоненко, первомайским Майданом дело не ограни-
чится. «Мы ведем переговоры с профсоюзами и пытаемся активизи-
ровать их работу. В будущем мы будем также поднимать вопросы о 
забастовках – как региональных, так и на отдельных предприятиях. 
И если интересы трудящихся не будут учтены, организуем и общеу-
краинскую забастовку», – сказал он (Симоненко соскучился по Май-
дану // From-ua – Новости из Украины (http://www.from-ua.com/
news/0712237303a08.html). – 2012. – 20.04).

***
В. Литвин переконаний, що події 2004 р. в Україні не повторяться. 

Про це сказав Голова Верховної Ради України, Голова Народної 
Партії Володимир Литвин у ході онлайн-конференції на своїй сто-
рінці у соціальній мережі Facebook. Він зазначив: «Об’єднана опози-
ція в Україні – це ілюзія, адже такого в історії нашої держави ще не 
було. Майже вся опозиція – це та ж сама влада, проте частині дозво-
лили лаяти владу, щоб затьмарити радикальну частину опозиціоне-
рів», – переконаний Володимир Литвин.

Коментуючи процес прийняття народними депутатами 
Кримінально-процесуального кодексу та нехтування своїх 
обов’язків деякими народними обранцями, В. Литвин зазначив, 
що кодекс потрібно було приймати, хоч він і недосконалий. За 
словами Голови Народної Партії, до моменту введення документа 
в дію є півроку, і за цей час буде можливість виправити очевидні 
помилки.

«Що стосується культури у депутатському корпусі, то для того, 
щоб її утвердити, потрібно змінити виборчу систему. Необхідно зро-
бити депутата залежним від виборців й дати їм можливість відзивати 
недобросовісних депутатів. На жаль, суспільство не підтримує моїх 
закликів», – зауважив Володимир Литвин. На його думку, ті полі-
тичні партії, представники яких найбільш безвідповідально став-
ляться до виконання депутатських обов’язків, мають найбільший рей-
тинг у суспільстві. «Сподіваюся, що люди зрозуміють, хто є хто, адже 
потрібно відповідально ставитися до формування влади», – наголосив 
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В. Литвин (В. Литвин переконаний, що події 2004 року в Україні не 
повторяться // Офіційний сайт Народної Партії (http://narodna.org.
ua/news.php?AYear=2012&AMonth=4&ADay=17&ArticleID=15726&). 
– 2012. – 17.04).

***
Враховуючи потужний потенціал економік України і Російської 

Федерації, промисловці і підприємці обох країн ініціюють створення 
спільної українсько-російської Ділової ради, яка буде займатися роз-
витком контактів, спільними взаємовигідними проектами представ-
ників бізнесу за участі громадських організацій ділової спільноти 
двох країн. Про це після зустрічі з президентом Російського союзу 
промисловців і підприємців О. Шохіним повідомив президент УСПП, 
народний депутат України Анатолій Кінах.

Президенти Українського і Російського союзів промисловців і 
підприємців обговорили актуальні питання двостороннього парт-
нерства та виробили алгоритм подальшої взаємодії. Сторони від-
значили стратегічний характер партнерства України і Росії, това-
рообіг між якими у минулому році склав 56 млрд. дол., та наго-
лосили на важливості об’єднання зусиль, активізації співпраці в 
ракетно-космічній сфері, авіа- й суднобудуванні, енергетичному 
машинобудуванні та транспортній інфраструктурі. Окремий 
акцент було зроблено на необхідності проведення на системній 
основі спільних заходів – бізнес-форумів, виставок, неформаль-
них зустрічей ділових кіл.

Враховуючи різновекторні та різношвидкісні інтеграційні про-
цеси, А. Кінах та О. Шохін домовилися підсилити співпрацю УСПП 
та РСПП, системно працювати над нарощенням товарообігу та реа-
лізацією спільних інвестиційних проектів. «Росія завершує свій 
вступ в СОТ. Свої особливості створює для України Митний союз, 
наявність якого не має заважати двосторонній, багатосторонній тор-
гівлі. Готується до ратифікації Угода про зону вільної торгівлі, що 
підписана країнами СНД. Україна, у свою чергу, рухається страте-
гічним шляхом євроінтеграції, прагне розширити торгівельну співп-
рацю з європейськими країнами. Однак така різноманітність проце-
сів не має завадити плідним торговельно-економічним стосункам, 
тим більше, що в підсумку усі вони базуватимуться на єдиних між-
народних торговельних стандартах та нормах. Тому діловим колам 
України і Росії, які дуже зацікавлені у розширення співпраці, важ-
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ливо діяти чітко й скоординовано», – переконаний А. Кінах (УСПП 
та РСПП ініціюють створення українсько-російської Ділової 
ради // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/ukraina/38718-
uspp-ta-rspp-ncyuyut-stvorennya-ukrayinsko-rosyskoyi-dlovoyi-radi.
html). – 2012. – 19.04).

***
Голова СПУ Олександр Мороз вважає, що рішення Конститу-

ційного Суду України про відміну подвійного балотування було очі-
куваним і прогнозованим.

«Конституційний Суд повторив свій вердикт, прийнятий кілька 
років тому. Інший він навряд чи ухвалив би», – сказав він.

Лідер соціалістів вважає, що «висновок КС (і раніше, і тепер) є 
реакційним». «Теперішня формула виборів ділить депутатів на дві 
незалежні категорії, вони одержують різний рівень легітимності, що 
не сприяє роботі законодавчого органу, зміцненню його відповідаль-
ності, не корисне суспільству», – переконаний О. Мороз.

Голова СПУ підкреслив, що не зважаючи на те, що ідея подвій-
ного балотування зв’язувала єдиним інтересом усіх учасників виборів 
від партій, які голосували за новий виборчий закон, усі політичні сили 
одразу повинні були розуміти, що він буде переглядатися.

«Після очікуваного висновку КС Закон про вибори набув запла-
нованого виду – моделі змови його авторів. Що так станеться – знали 
всі, тому відсилки на інші мотиви «опозиції» не треба брати до уваги. 
Вона робила свідомий крок», – сказав О. Мороз (О. Мороз: Після очі-
куваного висновку КС закон про вибори набув запланованого виду – 
моделі змови його авторів // Соціалістична партія України (http://
www.spu.in.ua/ua/news/29211). – 2012. – 16.04).

***
Голова СПУ Олександр Мороз вважає, що прийняття нового 

Кримінально-процесуального кодексу (КПК) є спробою модерніза-
ції правового регулювання кримінальних процесів в Україні. Але вва-
жати КПК закінченою моделлю судочинства не варто, оскільки він 
потребує подальшого удосконалення.

«Кодекс є спробою модернізації кримінального судочинства, яке 
сьогодні не забезпечує основного – змагальності при виясненні суті 
справи, рівності можливостей звинувачення і захисту», – вважає 
Голова СПУ.
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Коментуючи норму кодексу, яка передбачає відсторонення право-
захисних чи громадських організації від процесу захисту обвинуваче-
ного (новий КПК відводить цю роль тільки адвокатам), лідер соціаліс-
тів зазначив, що правозахисні громадські організації в Україні ще не 
достатньо розвинуті. Тому для них, за його словами, «нові функції ще 
є непосильними».

«На мій погляд, у новому КПК варто було б передбачити 
обов’язкову участь у судових розглядах сторін присутність народних 
засідателів (можливо від громадських правозахисних організацій). У 
будь-якому разі над кодексом треба ще працювати і не вважати його 
закінченою моделлю судочинства» (О. Мороз: Новий Кримінально-
процесуальний кодекс не варто вважати закінченою моделлю судо-
чинства в Україні // Соціалістична партія України (http://www.spu.
in.ua/ua/news/29214). – 2012. – 18.04).

***
Голова СПУ О. Мороз не виключає фальсифікацій результа-

тів голосування на парламентських виборах зі сторони і влади, і 
об’єднаної опозиції

Про це лідер соціалістів розповів, коментуючи свої наміри бало-
туватися на парламентських виборах до Верховної Ради по мажори-
тарному округу. 

Зокрема, О. Мороз пояснив, чому СПУ не підтримує намір опози-
ційних партій узгоджувати кандидатів у мажоритарних округах. Він 
зазначив, що для СПУ і кандидати від влади, і від так званої опозиції – 
це одні і ті ж люди, що відстоюють засади ліберальної політики, яка в 
українських реаліях означає використання інструментів держави для 
забезпечення інтересів великого бізнесу. 

«Опозиція і влада мають одні і тіж аргументи і контраргументи. І 
використовуються ті ж самі методи для задоволення саме своїх інтер-
есів. І боротьба між ними триває за доступність до цих методів. Тому 
це трохи інше, ніж політична боротьба і захист інтересів людей і дер-
жави, у чому вони намагаються переконати», – вважає лідер соціалістів. 

Крім того, Голова СПУ припустив, що опозиція і влада впливати-
муть на результати виборів. «Я не виключаю фальсифікацій результа-
тів голосування як із одного, так і з іншого боку, залежно від регіону. 
Будуть домовлятися». 

«Зверніть увагу, що так званих опозиціонерів, тих, що проти дик-
татури найбільше турбує формування списків і узгодження мажори-
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тарників. А чому їх не турбує передбачене у виборчому законі, який 
вони схвалили спільними зусиллями, нерівноправність суб’єктів 
виборчого процесу, наприклад, у формуванні виборчих комісій? Бо їх 
це влаштовує», – підсумував О. Мороз (О. Мороз не виключає фаль-
сифікацій результатів голосування на парламентських виборах зі 
сторони і влади, і об’єднаної опозиції // Соціалістична партія Укра-
їни (http://www.spu.in.ua/ua/news/29229). – 2012. – 20.04).

***
На запитання про можливість об’єднання партії «Єдиний Центр» 

з іншими політичними силами до Верховної Ради України Віктор 
Балога відповів: 

«Про можливість об’єднання з іншими партіями тільки для участі 
у виборах мова не йде. І не може йти принципово. Укладати альянси з 
терміном дії до 28 жовтня – значить, обманювати своїх виборців. Для 
мене і моїх колег це нижче гідності, принизливо і тому категорично 
неприйнятно. Справді, можна обговорювати принципи співпраці з 
іншими політичними силами. Але не на одноразовій основі, якою є 
вибори як такі, а на політичній платформі, на довгу перспективу, на 
засадах ідей та ідеології. Тому Єдиний Центр, скоріше за все, візьме 
участь у виборчій кампанії самостійно», – заявив один із лідерів пар-
тії Віктор Балога.

Фактично Балога визнав, що ні одна політична сила не хоче 
об’єднуватися з «Єдиним Центром» (Ні одна політична сила не 
хоче об’єднуватися з «Єдиним Центром» // Новини Закарпаття 
(http://transkarpatia.net/politic/7225-n-odna-poltichna-sila-ne-hoche-
obyednuvatisya-z-yedinim-centrom.html). – 2012. – 21.04).

***
Єдиний партійний список опозиції та список кандидатів-

мажоритарників остаточно буде погоджено під час другого етапу 
з’їзду партії «Батьківщина», який відбудеться у липні, відповідно 
до закону про вибори. Про це повідомив перший заступник Голови 
партії «Батьківщина» Олександр Турчинов.

За його словами, процес формування єдиних списків залежить від 
того, наскільки швидко «Батьківщині» подадуть відповідні кандидатури.

При цьому він повідомив, що партія «Батьківщина» поки не отри-
мала відповіді від партії «УДАР» на звернення Комітету опору дикта-
турі, яке було передане ще минулого тижня, про надання пропозицій 
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щодо мажоритарних кандидатів з метою проведення праймерізу та їх 
погодження.

«Безумовно, визначеність цієї політичної сили щодо приєднання 
до опозиції дозволить нам разом з ними висунути єдиних кандида-
тів не лише в мажоритарних округах, а й єдиного кандидата в місті 
Києві. Я також хотів би, щоб це відбулося і вважаю, що для цього є 
всі підстави», – підкреслив Олександр Турчинов (Єдиний список 
опозиції буде погоджено у липні, – Олександр Турчинов // Стрічка 
новин: MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17407). – 2012. 
– 18.04).

***
Юлія Тимошенко підписала декларацію про спільну участь у 

виборах з Арсенієм Яценюком – як у мажоритарних округах, так і за 
єдиним списком.

Тимошенко передала текст зі своїм автографом через адвоката 
Сергія Власенка. Заява має бути оголошена 23 квітня.

У документі Тимошенко та Яценюк заявляють про об’єднання 
перед обличчям встановлення в Україні авторитарного режиму. Вони 
домовилися сформувати єдиний список для виборів за пропорцій-
ною системою на базі партії «Батьківщина», а після виборів – спільну 
фракцію в новій Верховній Раді. Фактичним першим номером списку 
буде Яценюк.

На виконання плану про передвиборче злиття, Олександр Тур-
чинов від «Батьківщини» та Микола Мартиненко від «Фронту Змін» 
останні дні присвятили узгодженню єдиних кандидатів від Комітету 
опору диктатурі за мажоритарними округами. 

Очікується, що список «Батьківщини», окрім партії Тимошенко, 
включатиме висуванців від «Фронту Змін», «За Україну», партій 
«Реформи та порядок», «Народна самооборона» та Народний Рух 
України. Не до кінця вирішено питання з Анатолієм Гриценком.

Поки єдиним кандидатом на посаду столичного мера залишається 
Віталій Кличко, але як умову для підтримки з боку Комітету опору 
диктатурі йому висунули своїх мажоритарників за узгодженням з 
КОД. Кличко ще не передав свої прізвища на Турівську, де засідають 
Турчинов з Мартиненком. За інформацію з КОД, Кличку готові від-
дати 20 округів, переважно в Києві та Київській області. Сам Кличко 
заявив, що має 70 кандидатів-мажоритарників з 225 можливих (Тим-
ошенко і Яценюк узгодили декларацію про об’єднання // Інформа-
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ційне агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/
node/40776). – 2012. – 19.04)

***
У зв’язку із забороною проводити мітинг біля Київського райсуду 

Харкова, де розглядатиметься справа щодо Юлії Тимошенко, народні 
депутати фракції «БЮТ-Батьківщина» проводитимуть зустрічі з вибор-
цями на площі перед судом. Про це заявив перший заступник Голови 
партії «Батьківщина» Олександр Турчинов на брифінгу у Харкові.

«Хоча масові акції перед судом заборонені судами, які знахо-
дяться повністю під контролем влади, депутати, присутні у Харкові, 
проводитимуть зустрічі з виборцями», – сказав він.

«Переконаний, що навіть харківські суди не зможуть це заборо-
нити», – додав Турчинов.

Окрім того, він зазначив, що попри спроби міської влади Харкова, 
«яка найняла декілька кримінальних угрупувань, які намагалися 
зранку робити провокації, на що міліція ніяк не реагує», площа перед 
судом заповнена прихильниками Юлії Тимошенко.

Також Олександр Турчинов назвав новий суд над Юлією Тимо-
шенко «фарсом та нічим іншим як дешевою фабрикацією справи».

«Сьогодні із початком цього судового процесу розпочалася друга 
хвиля політичних репресій в Україні», – наголосив він (Олександр 
Турчинов: Влада залучила кримінал для провокацій проти опози-
ції // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Бать-
ківщина» (http://byut.com.ua/news/10625.html). – 2012. – 19.04).

***
Політична параноя Президента Віктора Януковича руйнує євро-

пейську перспективу України. Про це заявив заступник голови пар-
тії «Батьківщина», колишній віце-прем’єр-міністр з питань євро-
пейської інтеграції Григорій Немиря, виступаючи під час Київ-
ського безпекового форуму.

«Зараз в Україні склалася абсурдна ситуація. Політична параноя 
Януковича руйнує зусилля усіх урядів України на шляху нашої дер-
жави до Європейського Союзу», – наголосив він.

Григорій Немиря додав, що відходячи від принципу верховенства 
права, прав людини і демократії, Україна відходить від ЄС.

Він зазначив, що не дивлячись на це, у нього немає сумніву, що у 
майбутньому Україна повернеться на шлях європейської інтеграції.
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«Оскільки наша держава належить до Європи, і цей шлях було 
визначено під час Помаранчевої революції», – сказав Немиря.

У свою чергу міністр закордонних справ Чехії Карел Шварцен-
берг заявив, що стати членом ЄС можна тільки дотримуючись прин-
ципу верховенства права, демократії і прав людини.

«Правосуддя повинно здійснюватися без політично впливу», – 
сказав він, додавши, що зараз ЄС бачить, що «в Україні система пра-
восуддя і суди працюють згідно з політичними вказівками» (Гри-
горій Немиря: Політична параноя Януковича руйнує європейську 
перспективу України // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське 
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10644.html). – 
2012. – 20.04).

***
Лидер партии ВО «Батькивщина» Юлия Тимошенко призывает 

к вхождению в состав единой оппозиции как можно большего коли-
чества партий. На союз с «Батькивщиною» может рассчитывать даже 
«Наша Украина», если ее возглавит Валентин Наливайченко. 

Об этом Тимошенко сообщила в эксклюзивном интервью ZN.UA. 
Экс-премьер передала из Качановской колонии ответы на вопросы, 
предложенные изданием ZN.UA. 

Оппозиционерка привела три аргумента для необходимости 
объединения. «Во-первых, существует очень большой риск, что «Сво-
боду» и «УДАР» не пустят в парламент в последнюю минуту. А это 
означает, что проиграют не Кличко, и не Тягнибок, и даже не оппо-
зиция», – проиграет страна. «Их голоса просто переложат за ПР, осо-
бенно в Восточном и Южном регионах, где монополия власти в комис-
сиях почти тотальная», – отметила экс-премьер. 

«Во-вторых, природа демократических оппозиционных партий в 
Украине такова, что когда они пойдут на выборы отдельно, то по пути 
забудут, с кем на самом деле нужно бороться. Они так крепко сцепи-
лись в борьбе между собой, так убедительно будут доказывать людям 
олигархичность, провластность, «тушкованость» и прокремлевскость 
друг друга, что, будьте уверены, таки докажут», – считает Тимошенко. 

«В-третьих, идти отдельными колонами недопустимо, потому 
что мы не сможем проконтролировать результаты выборов и предот-
вратить фальсификации. Опыт участия в выборах свидетельствует, 
что партия власти, действуя скоординировано на всей территории 
Украины, с помощью админресурса всегда найдет способы, как натра-
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вить друг на друга или купить членов избирательных комиссий. От 
оппозиции – все люди, со своими слабостями. И честь и достоинство 
– это честь и достоинство, а тысяча долларов – это тысяча долларов», 
– подчеркнула она. 

«Объединение «Батьківщини» с «Фронтом Змін» – второй по мощ-
ности оппозиционной партией, с «Народной самообороной» Юрия 
Луценко, с «Реформами и порядком», с легендарным Рухом – это 
очень сильный объединительный шаг, беспрецедентный в современ-
ной Украине, но этого на сегодняшний день недостаточно», – отме-
тила Тимошенко. 

«Когда я говорю о единой оппозиции, то имею в виду объединение 
в один партийный список, кроме перечисленных выше партий, еще 
и «УДАРа», «Свободы», «Гражданской позиции», «Нашей Украины» 
во главе с Валентином Наливайченко. Считаю, что это единственно 
возможный формат участия оппозиции в парламентских выборах, 
по крайней мере, в том случае, если мы хотим победить и сберечь 
страну», – подчеркнула она. 

«Уже сейчас предчувствую, как «независимые» политологи и соци-
ологи на всех каналах ТВ будут аргументированно доказывать, что 
Арсению Яценюку нельзя идти в одном списке с националистом Оле-
гом Тягнибоком, что самому Олегу смертельно опасно объединяться с 
«олигархической» «Батьківщиною», а Виталию Кличко не стоит све-
титься в шеренге «старых лиц». Именно так нас и хотят не допустить к 
объединению. Но это – примитивная манипуляция», – отметила Тим-
ошенко (Тимошенко: Три аргумента для объединения оппозиции // 
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/107999.
html). – 2012. – 21.04).

***
«Українці вимагають підзвітної влади, чесних виборів і прагнуть 

кращого майбутнього. І лише в їхніх силах принести ці зміни в державі».
Про це заявив лідер партії «Фронт Змін», засновник Фонду 

«Відкрий Україну» Арсеній Яценюк у ході дискусії в рамках 5-го 
Київського Безпекового Форуму «Демократія – слово чи цінність? 
Роль демократизації у глобальних безпекових процесах», організова-
ного Фондом «Відкрий Україну» 20 квітня.

Арсеній Яценюк виступив у рамках дискусії «Демократія чи 
революція?» разом із міністром закордонних справ Франції (2007–
2010) Бернаром Кушнером, віце-президентом з питань аналізу та 
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стратегії Фрідом Хауз (США) Крістофером Волкером, секретарем з 
питань зовнішньої політики при уряді Індії (2002–2003) Канвалом 
Сібалом та головою Центру політичних досліджень та аналітики Аль-
Гомхурія в Єгипті Самехом Cейф Ельязалом.

«Демократія – це не лише слово. Це вільно обрана, підзвітна, неко-
румпована влада, соціальна рівність, вільна і конкурентоспроможна 
економіка, верховенство права. А що маємо в реальності? Корумпована 
влада, повна соціальна нерівність, велика прірва між багатими і бід-
ними, ручне управління президента», – наголосив лідер «Фронту Змін».

Арсеній Яценюк нагадав, що українці мають досвід помаранче-
вої революції, цінності якої є нині актуальними: «Люди дійсно розу-
міють, що означає свобода слова та взагалі свобода. Вони усвідомлю-
ють, що можна переобирати владу і не боятися її».

«Люди вимагають, щоб влада була підзвітна їм, вимагають чесних 
і відкритих виборів. Вони прагнуть кращого майбутнього, й ми маємо 
його сформувати. Люди вимагають змін. І я переконаний, що вони їх 
отримають. Цього року в Україні мають відбутися парламентські вибори 
– і це шанс для змін. Не лише появи нових прізвищ в уряді та парламенті, 
але зміни стандартів і всієї системи», – заявив Арсеній Яценюк.

Під час прес-брифінгу разом із міністром закордонних справ 
Чеської Республіки Карелом Шварценбергом та міністром закордон-
них справ Франції (2007–2010) Бернаром Кушнером Арсеній Яценюк 
наголосив на важливості парафування та підписання Угоди про асоці-
ацію з ЄС. «Проте від парафування до підписання дуже далека дорога. 
І абсолютно зрозуміло, що Угода не буде підписана доти, доки в Укра-
їні не буде відновлена демократія, не пройдуть чесні й прозорі вибори 
й доки не будуть зупинені політичні переслідування», – наголосив він.

«Україна буде демократичною країною. І це завдання всіх 46 млн 
українців», – наголосив Арсеній Яценюк (Демократична держава – 
це завдання всіх 46 мільйонів українців, – Арсеній Яценюк на Київ-
ському Безпековому Форумі // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яце-
нюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9857-demokratichna-
derzhava-tse-zavdannja-vsih-46-miljoniv-ukrayintsiv-arsenij-jatsenjuk-
na-kiyivskomu-bezpekovomu-forumi.html). – 2012. – 20.04).

***
Голова політради «Нашої України», екс-голова СБУ Валентин 

Наливайченко вважає неприпустимою ситуацію, коли національним 
архівом керує представник комуністичної партії. 
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«Радянська влада хотіла, щоб про її злочини ніхто не дізнався, а 
архіви були знищені. І неприпустимо, що сьогодні українськими архі-
вами керує представник тієї самої комуністичної партії, яка чинила 
злочини на нашій землі, яка відповідальна за геноцид українців у 
1932-33 рр., за розстріли і масове знищення людей», – сказав Нали-
вайченко. 

«Ми розуміли у 2009 р., чому важливо оприлюднити документи 
і відкрити архіви. Адже це не просто відкриття архівів, це недопу-
щення у майбутньому для наших дітей повторення цих злочинів. І 
нащадки жертв тоталітарного режиму повинні мати можливість зараз 
отримати інформацію про своїх рідних, їхні фотокартки, інформацію 
про місце загибелі безневинних людей, замордованих каральними 
органами СРСР», – додав він. 

«Я не хочу, щоб автозак був символом нашої держави. Я хочу, щоб 
символом нашої держави була вільна людина», – наголосив Наливай-
ченко (Наливайченко: Я не хочу, щоб автозак був символом нашої 
держави // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна» 
(http://www.razom.org.ua/news/14109/). – 2012. – 20.04).

***
Лидер партии «Удар» Виталий Кличко говорит, что свою пар-

тию финансирует сам. Кроме того, «Удар» поддерживают предприни-
матели. 

«Я сам заработал свой капитал и сегодня часть своих денег трачу 
именно на развитие партии. Безусловно этого будет недостаточно, 
однако мы опираемся и на средний и малый бизнес. Это много людей, 
которые не хотят сидеть и ожидать когда придет лучшее будущее, а 
готовы бороться за изменения», – отмечает Кличко.

При этом он подчеркнул, что «это не олигархи и преимущественно 
они поддерживают не финансирование партии в целом, а отдельных 
региональных и местных организаций или проектов».

Также, по словам Кличко, все члены партии платят взносы, а 
те, кто имеет возможность – оказывают добровольную финансовую 
поддержку.

Кличко также отметил, что по соотношению потраченных средств 
на один полученный голос у партии «Удар» были самые лучшие пока-
затели на последних местных выборах.

«Мы не хотим и не будем завешивать страну бигбордами. И 
таким образом выбрасывать большие деньги на ветер. Мы никогда 
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не пойдем на то, чтобы раздавать избирателям конфеты или гречку, 
пытаясь таким образом купить их благосклонность. Мы не намерены 
так же тратить безумные средства на рекламную кампанию по ТВ... 
Это не наша стратегия», – сказал Кличко.

По его словам, партия пытается делать более эффективную и менее 
затратную вещь: проехать по регионам и лично пообщаться с людьми 
(Кличко говорит, что свою партию финансирует сам // ЭКСПЕРТ-
ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=99035). – 2012. – 17.04).

***
70 депутатов партии «УДАР» будут выдвигаться в рамках парла-

ментских выборов по мажоритарным округам. Об этом в ходе пресс-
конференции заявил лидер «УДАРа» Виталий Кличко. 

«Сегодня у нас 70 кандидатов по мажоритарке. И мы готовы 
утверждать этих кандидатов с КСД (Комитет сопротивления дикта-
туре. – НБН) и оппозицией», – сказал он.

По словам г-на Кличко, кандидаты от оппозиции должны отли-
чаться от провластных кандидатов.

«Мы не должны делать ошибки, которые делает большая часть 
политиков. Мы должны спросить у людей, кого они поддержи-
вают. То есть выдвигать кандидатов не по решению лидеров пар-
тий, а людей», – отметил лидер «УДАРа» (70 депутатов «УДАРа» 
пойдут в Раду по мажоритарным округам – Кличко // Незави-
симое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/37014/). – 2012. 
– 17.04).

***
Партия «УДАР» стремится к тому, чтобы представители полити-

ческой силы были как в Киевском городском совете, так и Верховной 
Раде. Об этом в ходе пресс-конференции сообщил лидер «УДАР а» 
Виталий Кличко. 

«Я уверен, что представительство партии «УДАР» должно быть 
в горсовете, представитель партии должен получить должность мэра 
Киева, а также представитель партии «УДАР» должен быть в Верхо-
вной Раде», – сказал г-н Кличко.

По его словам, одной из главных проблем сейчас остается вопрос 
относительно проведения выборов мэра Киева.

«Сегодня это лишь спекуляции, мы не знаем, пройдут ли выборы 
в мэры в этом году», – сказал Виталий Кличко (Мы хотим попасть и 
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в Раду и в Киевсовет – Кличко // Независимое Бюро Новостей (http://
nbnews.com.ua/news/37032/). – 2012. – 17.04).

***
Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко вважає неприпустимими 

спекуляції щодо мовних, релігійних чи історичних питань у багатона-
ціональній Україні. 

«Питання, які свідомо піднімають політики – мови, історії, релі-
гії – це надумані питання. Нас, українців, насправді значно більше 
цікавить те, чи можемо ми впевнено дивитися у завтрашній день, чи 
можемо отримати якісну освіту, медичне обслуговування, достойну 
роботу, заробітну платню. Це набагато важливіше для українців», – 
вважає Кличко.

Кличко закликає не забувати про те, що в Україні живуть пред-
ставники більше сімдесяти національностей, з різним віросповіда-
ння, мовою, історією. «Тому грати на цих питаннях – означає зага-
няти себе в глухий кут. Ми маємо толерантно ставитися до мови, до 
історії, до віри, але нас має об’єднувати наше спільне майбутнє і те, 
якою ми хочемо бачити нашу спільну країну», – зауважив Кличко, 
і додав, що Україну сьогодні повинні об’єднувати такі проекти, як 
Євро-2012.

«Ми повинні розбудувати країну з демократичними стандартами, 
де найпершою цінністю є людина, її права, свободи. Ми всі розумі-
ємо, що той шлях, який взяли інші країни Європи, веде до політич-
ної стабільності, до економічного розвитку, до підвищення стандар-
тів життя і відстоювання прав людини», – зазначив Кличко (Віта-
лій Кличко: Політики не повинні спекулювати на національних 
питаннях // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/
news/news/vitaliy-klichko-politiki-ne-povinni-spekulyuvati-na-natsio-
nalnih-pitannyah). – 2012. – 19.04).

***
Для кардинальних реформ в країні потрібна консолідація сус-

пільства – зацікавленими однодумцями в цьому повинні бути зако-
нодавча, виконавча влада і громадськість. А для цього потрібно, щоб 
люди довіряли владі в державі, вважає лідер партії «УДАР» Віталій 
Кличко.

Під час свого візиту до Грузії Кличко цікавився, як здійснюва-
лися реформи, що дали ефект і великий поштовх цій кавказькій країні. 
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Віталій Кличко вважає, що грузинський досвід Україна може 
успішно використати для кардинальних перетворень, які сьогодні їй 
так потрібні, і до яких суспільство готове.

На зустрічі з мером Тбілісі Гігі Угулавою лідер «УДАРу» говорив 
про місцеве самоврядування і законодавчі ініціативи громад. А також 
про те, що широке представництво партії в місцевих органах влади є 
серйозною базою для її загальнонаціональної діяльності.

«Я був у Грузії 5 років тому. По тих змінах, які ми побачили, 
країна змінилася кардинально, і люди змінилися ментально. Тут 
працює закон і втілені перетворення економічні, що змінили ком-
фортність життя громадян. Це відчувається і в сервісних послу-
гах відомств, і в реєстрації бізнесу, і в інших сферах, – відзначив 
Віталій Кличко на прес-конференції для грузинських журналіс-
тів. – Ми осмислюємо цей досвід і таке цілком реально зробити в 
Україні. Потрібна тільки політична воля» (Віталій Кличко: Для 
успіху таких реформ, як у Грузії, потрібна політична воля // 
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/
vitaliy-klichko-dlya-uspihu-takih-reform-yak-u-gruziyi-potribna-
politichna-volya). – 2012. – 20.04).

***
Две трети источников финансирования партии «Украина – Впе-

ред!» заблокированы нынешней властью. Об этом сообщила ее лидер 
Наталия Королевская.

«На сегодняшний день более две трети источников финансирова-
ния, которые нас активно поддерживали в феврале, марте и в апреле 
– заблокированы», – заявила Н. Королевская.

«Последнее дело, которое возбуждено на днях действующей влас-
тью, касается компании из Луганской области, которая нас поддер-
живала. Работа этого предприятия полностью парализована, и все 
его руководство ходит на допросы, объясняет, кого они политически 
поддерживают и какое имеет право компания по Луганской области 
поддерживать оппозиционные партии», – сообщила она.

Королевская отметила, что в некоторых регионах страны 
активисты партии сами находят источники финансирования 
рекламных кампаний. В таких случаях они прислушиваются к реко-
мендациям и используют единый дизайн.

Кроме этого, по ее словам, в мае будет представлена публичная 
кампания по сбору средств для участия в парламентских выборах.
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«Уже с мая мы начнем широкую публичную кампанию по сбору 
средств. Уже сейчас к нам приходят много сторонников и оказывают 
поддержку нашей политической силе», – рассказала она.

«Мы также выстраиваем систему защиты наших сторонников, 
которые уже попали под репрессивную машину власти, которая им 
рассказывает, кого нужно поддерживать», – подчеркнула политик.

«К сожалению, сейчас финансовое положение нашей политической 
силы не такое уверенное, как было месяц назад», – добавила Королев-
ская (Королевская пожаловалась, что у нее отобрали деньги на пар-
тию // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/korolevskaya-
pozhalovalas-chto-u-nee-otobrali-dengi-na-partiyu). – 2012. – 18.04).

***
Лидер партии «Украина – Вперед!» Наталья Королевская воз-

главит партийный список на парламентских выборах.
«Мы пойдем на выборы партийным списком. Я готова возглавить 

политический список партии «Украина – Вперед!», – заявила она.
«Мы откроем партийный список. Мы спросим у людей, кому они 

доверяют, кого они сегодня видят представителями своей власти», – 
заявила Королевская, добавив, что «за кого люди проголосуют сегодня 
открытым голосованием, кому люди доверят, те и войдут в народный 
партийный список».

На пресс-конференции по завершении форума она подчеркнула, что 
в каждой области и округе пройдет рейтинговое голосование, в резуль-
тате которого будет определен победитель, который и будет представ-
лять партию «Украина – Вперед!» в мажоритарных округах. Кроме того, 
также будет проведено всенародное обсуждение партийного списка.

Она добавила, что саму технологию всенародного обсуждения 
кандидата в партийный список будут представлять отдельно, однако, 
по ее словам, это обсуждение будет идти как в Интернете, так и в 
СМИ, а также на улицах городов, где партийные активисты будут 
спрашивать у людей, кого бы они хотели рекомендовать в партийный 
список партии.

По словам Королевской, соответствующий список будет вынесен на 
обсуждение на съезд партии. Она сообщила, что такой съезд запланиро-
ван на конец июля – начало августа и на этом съезде будут утверждены 
партийный список и список кандидатов в мажоритарные округа (Коро-
левская решила самостоятельно идти на выборы // Видеоканал 
«Первая Столица» (http://1stolica.com.ua/?p=7948). – 2012. – 19.04).
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***
В Киеве прошел форум сторонников партии «Украина – вперед!». 

Пожалуй, по своему размаху форум Натальи Королевской ничем не 
уступал съезду Партии регионов.

Во вступительном слове Королевская заявила, что за форумом 
наблюдает вся страна, потому что для всех наступил «моментом 
истины». «Сегодня здесь тысячи людей, а скоро нас будет миллионы», 
– поделилась Королевская своими грандиозными планами.

Она отметила, что ставит перед командой пять основных задач, 
которые позволят партии победить.

«Первое – мы пойдем на выборы политическим списком партии. Я 
готова его возглавить. Второе – как лидер партии я ставлю задачу при-
вести в украинскую политику новых лидеров-политиков... Третье – мы 
откроем партийный список, мы спросим у людей, кому они доверяют 
и видят своими представителями... Четвертое – придя в парламент, мы 
обеспечим реальный гражданский контроль за властью, новое качество 
политики в нашей стране. Пятое – вместе мы выработаем план новой 
модели Украины, который реализуем и докажем, что люди в нашей 
стране могут жить достойно и достойно зарабатывать», – сказала она.

Наталья Юрьевна сделала свой выбор. Теперь ее политической 
силе необходимо преодолеть пятипроцентный барьер. Получится ли? 
Судя по всему, в основу стратегии будет положена активная реклам-
ная кампания. К слову, именно правильное позиционирование и удач-
ная реклама в свое время помогли нынешнему регионалу – Сергею 
Тигипко – занять третье место на президентских выборах. Так что 
ничего исключать нельзя (Яхно А. Момент истины Натальи Коро-
левской // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/moment-
istiny-natali-korolevskoi). – 2012. – 20.04).

***
18 квітня Голова Народного Руху України і один з чільних діячів 

Комітету опору диктатурі розповів про роботу об’єднаної опозиції і 
місце Народного Руху України в ній.

Одне з ключових питань, котре цікавило слухачів стосувалося 
теперішньої ситуації в Народному Русі України і його роботи в пло-
щині розбудови української державності.

Відповідаючи на питання про квоти НРУ в об’єднаній опози-
ції він зауважив, що про них говорити ще рано, оскільки якраз зараз 
ведуться перемовини.
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«Ми працюємо заради того, щоб активісти НРУ йшли як від партії 
по мажоритарних округах, так і в складі списку об’єднаної демокра-
тичної опозиції. З цією метою я, як голова партії, керуючись рішен-
нями керівних органів НРУ підписав з О. Турчиновим Угоду про 
спільні дії напередодні парламентських виборів 2012 р. Відтак ми 
домовились про те, що будемо йти на вибори спільним списком», – 
пояснив Голова НРУ.

В питанні можливого приєднання до КОДу інших партій, на 
думку Голови НРУ, є певні проблеми.

«Є певні обставини, що перешкоджають всім партіям демокра-
тичної опозиції йти єдиним списком. Я не бачу в цьому трагедії, хоча, 
звичайно, краще було би йти єдиним списком. Хочу нагадати, що в 
нашій практиці за минулі роки були ситуації, у яких частина демокра-
тичних сил на чолі з «Нашою Україною» йшли окремо від іншої час-
тини на чолі з БЮТ–Батьківщиною. Проте це не завадило нам після 
виборів об’єднатися і утворити більшість у Верховній Раді. В резуль-
таті парламентських виборів в жовтні ц.р. ми розраховуємо отримати 
більшість, як за рахунок списку, так і шляхом висунення єдиного кан-
дидата на кожен мажоритарний округ», – поділився планами Борис 
Тарасюк.

На думку політологів, одне з найбільш складних питань, котре 
стоїть перед об’єднаною опозицією це узгодження кандидатів. Борис 
Тарасюк також не приховував того, що ситуація має місце.

«Узгодження кандидатів це дійсно складна робота, ніхто не спо-
дівався що вона буде легкою. В кожного партійного кандидата є свої 
амбіції, подекуди вони не завжди обґрунтовані. Тому наша діяль-
ність як керівництва об’єднаної опозиції полягає в тому, щоб в резуль-
таті цих дискусій прийти до єдиного кандидата, до єдиного рішення. 
Наразі цей процес триває, тому не можна сказати як він закінчиться і 
хто, врешті-решт на якому окрузі буде визнаний як єдиний кандидат 
від об’єднаної опозиції», – сказав він (У результаті виборів в жовтні 
цього року ми отримаємо більшість у парламенті – Борис Тарасюк // 
Oфіційний сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/
news/single/article/u-rezultati-viboriv-v-zhovtni-cogo-roku-mi-otrima-
jemo.html). – 2012. – 19.04).

***
Політика без реального життя не існує. Вона починається з 

сіл, міст, а не з Банкової чи Верховної Ради. У цьому переконаний 
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Ігор Насалик, міський голова Калуш, заступник голови партії 
«Громадянська позиція».

На прес-конференції у Миколаєві Ігор Насалик заявив, що най-
більша проблема у суспільстві сьогодні – це недовіра.

«Клани змінюються, а ситуація залишається тою ж самою. Полі-
тика держави направлена на те, щоб зруйнувати судову систему, зро-
бити людину винною. Дати таку заробітну плату, щоб зробити її бід-
ною. Дати таку охорону здоров’я, щоб зробити її хворою. Тому що бід-
ними, винними і хворими набагато легше управляти, ніж свідомими, 
захищеними і здоровими», – вважає Ігор Насалик.

«99 % з нинішньої влади треба міняти. Бо держава – це життя 
людей. Те, яку вони отримують зарплату, медицину, освіту тощо».

Ігор Насалик впевнений, що зміни можливі, навіть за умов дефі-
циту бюджетних коштів. Це він довів на власному прикладі, коли був 
обраний міським головою Калуша.

«Ми нічим не відрізнялися від інших міст. Коли я прийшов місь-
ким головою, бюджет Калуша був 50 млн., а боргів було на 30 млн. 
За 5 років бюджет зріс у 350 разів, і Калуш став давати одну третину 
ВВП всієї Івано-Франківської області».

Ігор Насалик повідомив, що у Калуші вдалося вирішити про-
блеми, які не вирішувалися роками. Зокрема, забезпечити все місто 
дійсно безкоштовною медициною – як на рівні діагностики, так і 
медикаментами.

«Якщо у громади і керівництва міста є розуміння ситуації і вони 
поєднують зусилля – можна розв’язати навіть ті проблеми, які в Укра-
їні ніколи не розв’язувалися», – переконаний міський голова Калуша 
(Ігор Насалик: 99 % із нинішньої влади треба міняти // ВІКНА (http://
vikna.if.ua/news/category/all/2012/04/13/8509/view). – 2012. – 13.04).

***
Лидер «Гражданской позиции» Анатолий Гриценко пойдет на 

парламентские выборы по партийному списку. Об этом он сказал на 
пресс-конференции. Нардеп пойдет на выборы по списку, чтобы про-
вести как можно больше людей. 

«Я принял решение и оно неизменно: я не пойду по округу, – зая-
вил Гриценко. – И готов сжечь любые запасные аэродромы и мосты 
именно для того, чтобы провести больше людей. Для этого есть осно-
вания: последний опрос, который провел Центр Разумкова и фонд 
Деминициативы, зафиксировало, что Гражданская позиция сейчас 
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имеет 3,5 %, то есть мы уже на 5 месте: на первом «Батьківщина», 
далее «Партия регионов», «Удар», коммунисты и «Гражданская пози-
ция». И это еще не было предвыборной кампании, нет никаких оли-
гархов за спиной. Еще полгода впереди, поэтому все в порядке».

Политик допускает возможность объединения партий в общий 
список. «Есть возможность и самим победить, либо сделать взнос в 
общий объединенный список, если мы договоримся о тех принципах, 
которые отстаиваем. Мы «за» объединение. В случае объединения 
нескольких партий в одну, я не настаиваю, чтобы партию возглавил 
именно Гриценко, чтобы партия называлась «Гражданская оппози-
ция». Если будет формироваться объединенный список оппозиции 
честно, то «Гражданская позиция» в нем будет. И не важно будет Гри-
ценко вторым, двенадцатым или сорок вторым», – добавил он.

«Я мог бы пойти по округу. Варианты были разные: на Звениго-
родщине, в Голосеево, в Тальном приглашали, в Черкассах. Мог бы 
и, поверьте, порвал бы, как обезьяна газету, любого. И в Донецке мог. 
Для меня не является проблемой попасть в парламент как Анатолий 
Гриценко и никогда это не было целью. Для меня не является самоце-
лью быть в парламенте. Там должны быть гриценко – люди, которые 
четко заявляют свою позицию, никогда никого не обманывали, 
делали то, что обещали, не будут путать имена великих писателей, 
у которых сын или дочка рядом не будут становиться мультимил-
лионером, которые не будут прятать свою декларацию. Именно для 
этого создана партия «Гражданская позиция» и я, как ее председатель, 
поведу ее на выборы. Да, возможно, рискуя своим собственным мес-
том. Я гарантированно победил бы в Голосеево или где-то еще. Это 
не важно. Я хочу провести как можно больше людей», – сказал лидер 
«Гражданской позиции» (Гриценко решил идти в Раду по списку // 
Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/gritsenko-reshil-idti-v-
radu-po-spisku). – 2012. – 18.04).

***
Лидер Гражданской позиции убежден, что во главе 

объединенного списка оппозиции должна быть равноудаленная от 
всех политических сил фигура

«Арсений Петрович (Яценюк. – Ред.) очень хочет возглавить спи-
сок. Но в этом я вижу проблему. Ведь любая партия, имея сторонни-
ков, имеет и тех, кто ее не воспринимает. Потому лидерство одного 
из партийных вождей в общем списке оппозиции может негативно 
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сказаться на конечном результате. Мне кажется, есть еще время пере-
смотреть решение по Яценюку», – сказал Анатолий Гриценко (Гри-
ценко против того, чтобы Яценюк возглавил список оппозиции // 
Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/gritsenko-protiv-togo-
chtoby-yatsenyuk-vozglavil-spisok-oppozitsii). – 2012. – 19.04).

***
«Ми хочемо, щоб люди приймали рішення, кому стати депута-

том і могли його (депутата. – Ред.) відкликати», – про це 20 квітня 
заявив лідер «Європейської партії України» Микола Катеринчук, 
коментуючи новий законопроект про можливість позбавлення депу-
тата мандату виборцями.

«Ми пропонуємо тимчасово внести зміни до Конституції, додавши 
до 5-ти випадків позбавлення депутата мандату, ще один», – зазначив 
Катеринчук.

За його словами, якщо це мажоритарний кандидат і він не вико-
нав свої зобов’язання, а вони навіть програму можуть не реєструвати, 
має бути соціальна угода з виборцями. Якщо депутат не виконує взяті 
на себе зобов’язання, то громадяни мали б право звернутись до ЦВК 
і якщо таких підписів від громадян, які проголосували за даного кан-
дидата, назбирається 1000, тоді ЦВК має порушити процедуру позбав-
лення депутатського мандата. Якщо депутат обирався за партійними 
списками, то партія приймає рішення і направляє в ЦВК, а комісія 
автоматично позбавляє його мандата.

«Якщо в такий спосіб, через відклик депутата чи рішення 
з’їзду, він буде позбавлений депутатського мандату, він не матиме 
права більше ніколи в житті балотуватись в парламент», – зазна-
чив Катеринчук.

У відповідь на це депутат від Партії регіонів Вадим Колесні-
ченко сказав, що «скоро вибори і він з повагою ставиться до бажання 
дати фішку, піар-привід». У відповідь Катеринчук зазначив, що цей 
законопроект «не під вибори».

Крім того, Вадим Колесніченко заявив, що у жодній країні Європи 
немає такого механізму. У відповідь на це Микола Катеринчук сказав: 
«В Європі немає, але в Європі депутати не голосують один за одного і 
не продають своїх виборців за 3 млн».

«Ця пропозиція нереальна. Але є інший механізм, який нази-
вається політична відповідальність. Якщо виборець продав свій 
голос за гречку, то він відповідного кандидата й отримав», –  сказав 
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Колесніченко (Катеринчук: Люди повинні мати право відкликати 
депутатів // ZAXID.NET (http://zaxid.net/home/showSingleNews.
d o?k a t e r i n c h u k _ l y u d i _ p o v i n n i _ m a t i _ p r a v o _ v i d k l i k a t i _
deputativ&objectId=1253159). – 2012. – 21.04).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Народний депутат України, член парламентської фракції Пар-
тії регіонів Віктор Янукович заявив, що мета презентованого ним 
проекту «Декларація незалежності. UA» – гарантування свободи 
Інтернету й захист права кожного з учасників відносин в україн-
ському сегменті Інтернету: користувачів, правовласників, провайде-
рів. Про це він сказав 17 квітня в Києві, виступаючи в рамках Україн-
ського форуму інтернет-діячів i Forum.

«Яким буде Інтернет? Сьогодні це питання цікавить весь 
світ. І Україна як одна з лідерів IT-ринку готова дати свою відпо-
відь. Інтернет, за своєю суттю, неможливо контролювати. Штучні 
бар’єри й обмеження в Мережі стримують потенціал суспільства. 
Тому держава повинна виступити в ролі арбітра – забезпечити 
баланс інтересів усіх учасників правовідносин в Інтернеті», – пові-
домив Віктор Янукович.

У «Декларації» представлені ключові принципи розвитку п’яти 
напрямків: поширення інформації в Інтернеті, електронні ЗМІ, реалі-
зація авторських прав, електронна комерція та інтернет-технології в 
системі освіти. На форумі були озвучені деякі пропозиції документу.

«В основу ми закладаємо просте правило: не можна блокувати 
ресурси без рішення суду. В області авторського права, вважаємо, 
потрібно переглянути терміни охорони інтелектуальної власності і 
вже зараз спростити доступ до неї з метою освіти. Необхідно чітко і 
зрозуміло гарантувати права користувачів. Сьогодні ці права ніде не 
закріплені і ними часто нехтують », – зазначив депутат.

За його словами, документ повинен стати продуктом діалогу все-
редині суспільства, тому найближчим часом він буде викладений у 
Мережі для публічного обговорення.

«В України є шанс стати трендсеттером сучасної інтернет-
культури. Ми хочемо почути і врахувати думку всіх, кому це небай-
дуже. У результаті плануємо вийти на пакет законодавчих ініціатив, 
в основі яких будуть принципи «Декларації », – заявив Віктор Яну-
кович. Він також наголосив на тому, що варіант силового тиску на 
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Інтернет, на зразок Китаю, Ірану, країн «арабської весни», неприпус-
тимий (Віктор Янукович: Свободу Інтернету необхідно закріпити 
на законодавчому рівні // Официальный сайт Партии регионов 
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10205). – 
2012. – 17.04).

***
Министерство здравоохранения – самое коррумпированное из 

министерств. Об этом в ходе пресс-конференции заявил народный 
депутат от Партии регионов Валерий Коновалюк.

«На сегодняшний день я вам ответственно заявляю, что это самое 
главное министерство (Минздрав. – Ред.) по злоупотреблению и кор-
рупции», – сказал депутат.

При этом он напомнил, что за последние пять лет в Украине поме-
нялось семь министров здравоохранения.

«Огромные бюджетные средства, которые сегодня выделяются, 
– они практически оседают у чиновников и недобросовестных пред-
принимателей, которые уже десятилетиями занимаются поставками 
медикаментов», – резюмировал Коновалюк.

Чиновники заменили медицинскую реформу реорганизацией 
сети медицинских учреждений.

По словам народного депутата Украины Валерия Коновалюка, 
медицинской реформе в Украине предшествовали парламентские слу-
шания, однако из 9 пунктов требований депутатов к правительству не 
было выполнено ни одного. При этом, как отметил регионал, авторы 
реформы не имеют отношения к медицине и попросту не понимают, 
что именно они пытаются создать.

По сути, как отметил В. Коновалюк, на сегодняшний день 
реформа свелась к механическому сокращению количества медицин-
ских учреждений.

Однако, как подчеркнул парламентарий, данный шаг не обеспе-
чивает повышения качества и доступности медицинских услуг, осна-
щения медучреждений и повышения заработной платы медицин-
ским работникам. Также депутат отметил, что украинским чиновни-
кам необходимо использовать опыт стран, которые уже прошли через 
реформирование. Значительно быстрее реализовать реформу, не до 
2020 г. (ПР: Самое коррумпированное министерство – Минздрав // 
«Цензор.НЕТ» (http://censor.net.ua/news/203492/pr_samoe_korrum-
pirovannoe_ministerstvo_minzdrav). – 2012. – 17.04); (Реформаторы 
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завели украинскую медицину совсем не в ту сторону – регионал // 
ГолосUA (http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120417_
reformatoryi-zaveli-ukrainskuyu-meditsinu-sovsem-ne-v-tu-storonu-
regional). – 2012. – 17.04)

***
Народный депутат от фракции Партии регионов М. Чечетов, 

комментируя заявление председателя КПУ Петра Симоненко относи-
тельно отказа от профессионального парламента, отметил, что осно-
вная задача парламентария – это законодательная работа в масшта-
бах государства, это принятие решений очень серьезных, политичес-
ких вопросов.

А вариант, который предлагает Симоненко, в Украине уже был во 
время первого созыва, и депутаты почти не появлялись в парламенте.

«Когда созывался первый парламент, у нас можно было быть депу-
татом и работать (вне парламента). Условно говоря, кто-то был дирек-
тором завода и еще депутатом, но он практически не появлялся здесь 
(в парламенте) на работе. И тогда нивелируется его работа как парла-
ментария. Поэтому тогда приняли решение, что депутат должен быть 
освобожден, он не может совмещать работу кроме научной, творчес-
кой и т. д.», – отметил собеседник.

Регионал отметил, что так, как сейчас работают депутаты – это 
оптимальный вариант: «У нас получается две недели работы в сесси-
онном зале, неделю в комитет для подготовки и неделю в округах».

Чечетов подчеркнул, что основная задача парламентария при всем 
том, что нужно помогать и школы строить, и дороги, и помогать вете-
ранам и т.д., – это законодательная работа в масштабах государства, 
это принятие решений очень серьезных, политических вопросов в 
масштабах государства.

«Это не функции депутата с метлой по улицам бегать. Это непра-
вильно», – резюмировал парламентарий (Чечетов говорит, что 
депутаты не должны по улицам с метлой бегать // Сегодня (http://
www.segodnya.ua/news/14363283.html). – 2012. – 17.04). 

***
«Регіонал» Михайло Чечетов називає лідера Фронту Змін 

«нікчемним» юристом. Про це він сказав, говорячи про звернення 
Яценюка на адресу Генпрокуратури про зустріч із Юлією Тимошенко, 
повідомляє сайт Партії регіонів.
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«Мені шкода, що Арсеній Петрович Яценюк на догоду політич-
ній кон’юнктурі просто девальвує й показує нікчемність своєї юри-
дичної освіти. Він нівелює свої юридичні знання, які одержав під 
час навчання в університеті. Він стає настільки вертким, приймає 
настільки несерйозні рішення, його просто шкода», – сказав Чечетов.

«Він довів, що є нікчемним юристом, який нічого не знає. Це вже 
крайня спритність. А люди поважають прямих і чесних людей, а не 
хитрунів», – відзначив Чечетов.

Парламентар підкреслив, що Яценюк показав свою політичну 
непослідовність рішенням про створення єдиного виборчого списку 
з партією «Батьківщина».

«Він зрадив своїх соратників і на догоду політичній кон’юнктурі 
хоче стати безпартійним», – додав депутат-регіонал («Чесний» Чече-
тов обізвав Яценюка «нікчемним» і «вертким» // Українська Правда 
(http://www.pravda.com.ua/news/2012/04/18/6962922/). – 2012. – 18.04).

***
Рішення КСУ щодо заборони балотуватися і за партійними спис-

ками, і за мажоритарною, позбавить депутатів «страховки» під час 
виборів. Таку думку висловив народний депутат України, член пар-
ламентської фракції Партії регіонів Ігор Лисов.

«Якщо ти йдеш по партійному списку, ти повинен переконати 
людей у тому, що ідеологія партії є єдино вірною і просити підтримки, 
довіри до своєї програми і свої дій. Усі, хто йде по мажоритарному 
списку, повинні відстоювати інтереси території. Я абсолютно підтри-
мую рішення Конституційного суду, щоб не можна було одній і тій 
самій особі балотуватися по двох списках, так би мовити – страхува-
тись. Бо у цій справі страховки не повинно бути. Депутат, який пра-
цює у певному окрузі і якого обрали мешканці певного району, має 
звітувати перед ними про те, що він виконанав. Це підвищить відпові-
дальність», – зазначив І. Лисов.

Парламентарій наголосив на тому, що депутати, які балотуються 
за мажоритарною системою, виконуватимуть свої обіцянки, які були 
дані перед громадою.

«Справа депутата – ефективна законотворча робота. Стосовно 
мажоритарки – більше на господарство буде навантаження депутата, 
тому що він повинен відповідати за реалізацію тих завдань, які перед 
ним поставили або які він сам записав у програмі», – додав І. Лисов 
(Ігор Лисов: Рішення КС щодо заборони подвійного балотування 
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позбавить депутатів «страховки» під час виборів // Официальный 
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/
politinform/show/10214). – 2012. – 18.04).

***
Народний депутат України, заступник Голови парламент-

ської фракції Партії регіонів Анатолій Кінах вважає, що Україні 
необхідно вдосконалити методологію захисту продукції вітчизняного 
виробника та її просування на зовнішні ринки. 

«Українська економіка за структурою галузей – експортно-
орієнтована, тому ми, безумовно, повинні вдосконалювати всі методи 
просування і захисту наших національних інтересів. А досягти 
результату можна, лише об’єднавши політичні, дипломатичні, еконо-
мічні зусилля. Україна повинна мати дуже серйозну, довгострокову 
експортну політику щодо реалізації свого потенціалу і спиратися на 
економічний патріотизм, вміння захищати національні інтереси та 
внутрішній ринок. Тоді можна мати впевненість у позитивних резуль-
татах», – зауважив А. Кінах.

На переконання політика, членство нашої країни в Світовій орга-
нізації торгівлі для неї є «однозначним плюсом». «Це дає змогу зняти 
штучні, в тому числі кількісні, обмеження експорту і більш ефективно 
просувати нашу продукцію на зовнішніх ринках. СОТ – це понад 150 
держав, які виробляють 90 % світової продукції. Це сучасні світові 
стандарти»,– наголосив він.

У той же час, як зазначив депутат, вступ до СОТ означає не 
лише нові можливості, а й ризики. Утім, на його думку, вони ж 
повинні стимулювати Україну вдосконалити державну політику у 
питанні конкурентоспроможності вітчизняної продукції. «Після 
3-х років перебування України в СОТ ми маємо право на оптиміза-
цію умов членства. Зараз відповідну заявку оформлено, створено 
спеціальну робочу групу, куди ввійшли експерти величезної кіль-
кості об’єднань промисловості, бізнесу. Особливо це стосується 
митних тарифів, перехідних періодів, щоб максимально адаптувати 
нашу економіку і не втрачати робочі місця», – резюмував Анатолій 
Кінах (Анатолій Кінах: Україна повинна вдосконалити мето-
дологію захисту продукції вітчизняного виробника та її просу-
вання на зовнішні ринки // Официальный сайт Партии регионов 
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10215). 
– 2012. – 18.04).
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***
Народний депутат України, член парламентської фракції Пар-

тії регіонів, перший заступник голови Комітету Верховної Ради 
з питань європейської інтеграції Володимир Вечерко вважає, що 
українські ЗМІ мають брати приклад з європейських видань, досвід 
яких доводить, що досягти і втримати баланс «якості та актуаль-
ності» можливо. Про це він заявив під час засідання «круглого столу» 
на тему «Вітчизняний медіа-простір крізь призму європейських стан-
дартів» 18 квітня.

«Європейські стандарти» – це не аморфні слова у міжнародних 
резолюціях та ухвалах. Це – цілком реальні критерії життя, праці, 
якості, функціонування суспільства та влади. Відповідно, ці крите-
рії мають мати прикладне застосування й у інформаційній сфері», – 
переконаний політик.

За словами Володимира Вечерка, незважаючи на те, що історія 
взаємин України та ЄС є, по суті, ровесницею історії української неза-
лежності, донині так і не відбулось належної громадської дискусії 
щодо переваг та недоліків членства у ЄС, щодо перспектив співробіт-
ництва України з Євросоюзом у гуманітарній та економічній сферах. 
У більшості країн, що нині вже є членами ЄС, ініціаторами таких дис-
кусій були саме представники мас-медіа. На шпальтах газет та журна-
лів під різним кутом розглядалися питання двостороннього співробіт-
ництва з ЄС у Польщі, Латвії, Чехії та інших країнах.

«В Україні ж навіть інтернет-ресурс, що став більш доступним, 
ніж 10–15 років тому, використовується досить мляво. Якісну та про-
фесійну інформацію щодо ЄС можна знайти здебільшого лише у про-
фільних виданнях, що не є доступними для пересічних громадян. 
А саме вони в першу чергу потребують фахової та незаангажованої 
інформації про Євросоюз», – наголосив депутат.

Він додав, що, на жаль, сьогодні увага українських ЗМІ до міжна-
родних питань зростає лише у випадку обговорення виключно полі-
тичних тем. Таким чином, читач отримує дуже вибіркову інформацію 
і позбавлений можливості скласти комплексне уявлення про процеси, 
що відбуваються.

«Буваючи часто за кордоном у справах, я завжди дивуюся, чому на 
шпальтах їхніх газет політики майже немає? Принаймні її в рази менше, 
ніж у наших виданнях. Увагу громадськості там звертають на прикладні 
процеси функціонування влади, на актуальні процеси у соціумі, на пере-
ваги та недоліки тих чи інших інновацій», – повідомив парламентарій.
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Водночас Володимир Вечерко зауважив, що у вітчизняних видан-
нях у центрі уваги здебільшого склоки та скандали. «Я розумію, що 
боротьба за увагу читача вимагає від редакторів надавати перевагу 
гучним темам. Проте, борючись за тиражі, не варто нехтувати питан-
ням якості інформації. І досвід європейських видань доводить, що 
досягти і втримати баланс «якості та актуальності» можливо. І ми 
повинні прагнути цього», – сказав він.

Володимир Вечерко переконаний, що у вирішенні питань щодо 
впровадження європейських стандартів у медіа-простір України необ-
хідно, по-перше, розмежовувати сфери відповідальності, а по-друге – 
підвищувати професійні стандарти, і, по-третє, вирішувати у партнер-
стві існуючі проблеми (Володимир Вечерко: Українські ЗМІ мають 
брати приклад з європейських видань, досвід яких доводить, що 
досягти і втримати баланс «якості та актуальності» можливо // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10220). – 2012. – 18.04).

***
Участь студентів на добровільних засадах у приймальних комі-

сіях дозволить зробити вступну кампанію більш ефективною та про-
зорою. Таку думку висловив народний депутат України, член пар-
ламентської фракції Партії регіонів, голова Комітету Верховної 
Ради з питань науки і освіти Максим Луцький.

«Сьогодні прозорість вступу забезпечується зовнішнім незалеж-
ним оцінюванням. Також в університетах враховують середній бал 
шкільного атестату, який показує успішність учня протягом усього 
часу навчання в школі. Таким чином, у нас забезпечена максимальна 
об’єктивність. Однак завжди є виключення і людський фактор, тому 
я думаю, що студенти зможуть також вплинути на те, щоб процес 
вступу до ВНЗ відбувався максимально прозоро», – зазначив народ-
ний депутат.

Парламентарій також додав, що студенти можуть консульту-
вати абітурієнтів з приводу вибору спеціальності, конкурсу, процесу 
подачі документів, навчальної програми з обраного фаху.

«Коли абітурієнт приходить до університету, він має відчути, 
що потрапив у дружню родину, де йому підкажуть, допоможуть, 
порадять старші товариші. В Україні ці функції може взяти на себе 
студентське самоврядування», – додав Максим Луцький (Мак-
сим Луцький: Студенти контролюватимуть прозорість роботи 
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приймальних комісій ВНЗ // Официальный сайт Партии регионов 
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10226). – 
2012. – 18.04).

***
Висуваючи кандидатуру Віталія Кличка на посаду міського 

голови Києва, об’єднана опозиція таким чином хоче дискредитувати 
його в очах електорату, який у разі програшу боксера у столиці не 
проголосує за нього на парламентських виборах.

Таку думку озвучив народний депутат, перший заступ-
ник голови фракції Партії регіонів Михайло Чечетов на прес-
конференції у Чернігові.

«Виштовхуючи Кличка на вибори мера, вони хочуть «спалити» 
його рейтинг, щоб він програв (а він уже двічі програвав ці вибори) і 
потім як невдаха не пройшов у парламент. Вони кидають Кличка «під 
танки», щоб потім його виборці проголосували за «Батьківщину», – 
вважає політик.

Високо оцінюючи людські й спортивні якості В. Кличка, Чечетов 
водночас дав йому не надто втішну характеристику як політику.

«Кличко на рингу – серйозний боєць, чоловік у кращому розу-
мінні цього слова, феноменальна людина. А от у політиці це ще сту-
дент, у кращому випадку. Йому ще вчитись і вчитись у політиці», – зая-
вив нардеп (Кличка планують дискредитувати напередодні вибо-
рів – регіонал // Експрес (http://www.expres.ua/news/2012/04/19/64621). 
– 2012. – 19.04).

***
Самостійне використання фінансових ресурсів дозволить універ-

ситетам України стати повноцінними розпорядниками власних над-
ходжень. Про це заявив народний депутат, член парламентської 
фракції Партії регіонів, голова Комітету Верховної Ради з питань 
науки і освіти Максим Луцький.

«Це правильно, що університети отримали можливість заробляти 
на наукових розробках. Для цього, звісно, необхідно створювати від-
повідні умови, але, гадаю, з цим проблем не виникне. На моє глибоке 
переконання, фінансова автономія університетів дозволить українській 
освіті вийти на новий, потужніший рівень розвитку. Якщо ВНЗ заро-
бляє кошти, то він має повне право ними розпоряджатися й викорис-
товувати на розвиток матеріально-технічної бази, поліпшення умов 
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навчання та проживання студентів у гуртожитках тощо», – наголо-
сив депутат (Максим Луцький: Фінансова автономія університетів 
дозволить українській освіті вийти на новий, потужніший рівень 
розвитку // Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyo-
fregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10242). – 2012. – 19.04).

***
Политические репрессии в Украине отсутствуют. Спекулируя 

на этой теме, защита экс-премьера пытается всячески ввести обще-
ственность в заблуждение, чтобы обойти истинную причину судеб-
ного разбирательства. Об этом, комментируя заявления адвоката 
Ю. Тимошенко Сергея Власенко, заявила народный депутат, член 
парламентской фракции Партии регионов, член Комитета Верхо-
вной Рады по вопросам экономической политики Ирина Горина.

«Только суд, разобравшись со всеми материалами обвинения, 
может выносить какие-либо решения. Комментировать судебное 
разбирательство можно, ознакомившись с материалами дела, после 
того, как они стали достоянием общественности, и, самое главное, 
поняв, какие именно обвинения предъявляют Ю. Тимошенко по делу 
ЕЭСУ. Поэтому на данном этапе заявления С. Власенко о репрессиях 
нужно рассматривать исключительно как политиканство», – отме-
тила И. Горина.

По ее словам, политических репрессий в Украине не существует. 
«Материалы по делу ЕЭСУ появились в результате того, что в деле 
бывшего премьер-министра, которое касалось газовых контрактов, 
выявились новые обстоятельства предыдущих этапов ее биографии. 
Стало совершенно очевидно, что, подписывая газовые контракты, 
Ю. Тимошенко пыталась каким-то образом сгладить историю с теми 
405 млн дол., которые в свое время как владелец компании ЕЭСУ 
была должна отдать Министерству обороны РФ», – разъяснила пар-
ламентарий.

«Экономические махинации, совершенные Ю. Тимошенко на 
должности президента ЕЭСУ, привели к преступлению, которое она 
совершила, находясь уже на посту премьер-министра», – подытожила 
политик (Ирина Горина: Спекулируя на теме политических репрес-
сий, защита Тимошенко пытается скрыть истинную причину 
судебного разбирательства по делу ЕЭСУ // Официальный сайт 
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politin-
form/show/10243). – 2012. – 19.04).
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***
Народный депутат Украины фракции Партии регионов, глава 

комитета по вопросам финансов, банковской деятельности, налоговой 
и таможенной политики Виталий Хомутынник убежден, что новый 
Таможенный кодекс Украины сделает невозможным применение теневых 
схем и увеличит поступления в бюджет. Об этом он заявил, комментируя 
подписание Президентом Украины нового Таможенного кодекса.

По словам политика, заложенные в Таможенном кодексе нормы, 
которые предусматривают сокращение времени таможенного оформ-
ления, электронное декларирование, приведение таможенных режи-
мов к мировым и европейским стандартам, сокращение перечня доку-
ментов, необходимых для таможенного оформления, ограничение 
процедуры переосвидетельствований и проверок не только откроют 
новые возможности для бизнеса, но и сделают невозможным исполь-
зование теневых схем.

«Полученные таким образом дополнительные поступления в 
бюджет (по расчетам экспертов профильного комитета, это свыше 
10 млрд грн) можно будет направить на реализацию социальных ини-
циатив Президента Украины», – отметил В. Хомутынник (Новый 
Таможенный кодекс увеличит поступления в бюджет, считают 
в Партии регионов // РепортерUA (http://reporter.zp.ua/2012/04/19/
novyi-tamozhennyi-kodeks-uvelichit-postupleniya-v-byudzhet-chitayut-
v-partii-regionov). – 2012. – 19.04).

***
Народный депутат от Партии регионов Вадим Колесниченко 

считает, что граждане отказываются быть «биомассой», которую в 
своих массовых мероприятиях использует БЮТ под руководством 
Юлии Тимошенко.

Об этом он заявил, комментируя несостоятельность БЮТ собрать 
под зданием Киевского районного суда Харькова заявленное коли-
чество сторонников Тимошенко. Депутат напомнил, что накануне 
проведения акции БЮТ подал в мэрию Харькова заявку об участии 
10 тыс. человек. «А рассчитывали на 15–20 тыс. протестующих. Но 
случилось не так, как хотелось», – добавил он.

При этом он выразил удивление позицией граждан, «которые 
протестуют против привлечения к ответственности лица, которое 
обворовывало их и их родителей и жило за их счет». «Неужели это – 
философия рабов», – поинтересовался политик.
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По его мнению, однопартийцам Тимошенко все сложнее вербовать, 
как любила говорить сама Юлия Владимировна, «биомассу» для своих 
массовых мероприятий. «Сторонников псевдорелигиозного культа 
Тимошенко – вуду, становится все меньше. Видимо, люди стали изле-
чиваться, – добавил депутат. – Люди начинают думать самостоятельно. 
Страна уходит от нищеты, которая толкала большую часть населе-
ния на любые «массовые мероприятия», чтобы платили хоть какую-то 
копейку. А это хороший знак для общества. И плохой – для «вербов-
щиков Тимошенко», которым становится все труднее выполнять 
утвержденные планы и «разнарядки сверху» («Регионал» Колесни-
ченко назвал приверженцев Тимошенко «биомассой» // «Цензор.
НЕТ» (http://censor.net.ua/news/203722/regional_kolesnichenko_naz-
val_priverjentsev_timoshenko_biomassoyi). – 2012. – 19.04).

***
Действующая власть во главе с Президентом Виктором Янукови-

чем никогда не сдавала национальные интересы и никак их сейчас не 
сдает. Об этом заявил народный депутат от фракции Партии реги-
онов Алексей Плотников.

В частности, отвечая на вопрос, где гарантия, что власть дальше 
не будет сдавать национальные интересы Украины, регионал отметил: 
«Власть не уступала в национальных интересах и никак сейчас не усту-
пает. Если бы были основания считать, что идет сдача национальных 
интересов, были бы обнародованы соответствующие факты».

Плотников отметил, что пока «болезненно проходят переговоры 
по газу».

По его словам, нельзя обеспечить энергетическую независи-
мость Украины на протяжении года – «для этого требуется опре-
деленное время».

Кроме того, Плотников заверил, что, когда заключались «харьков-
ские соглашения», тогда не было иного выхода из сложившейся ситу-
ации (Регионал о Харьковских соглашениях: Тогда не было иного 
выхода // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-87029.
html). – 2012. – 19.04).

***
Обвинять Украину в преследовании оппозиции преждевременно. 

Об этом заявил народный депутат, член парламентской фракции 
Партии регионов Владислав Забарский во время встречи делегации 
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народных депутатов Украины с членами комиссии по иностранным 
делам палаты депутатов в парламенте Италии.

По его словам, в Украине на сегодня зафиксировано несколько 
тысяч должностных преступлений.

«За решеткой оказались и высокопоставленные функционеры, и 
нынешние члены Правительства. Но вы этого не замечаете и упрека-
ете нас в политической травле оппонентов», – напомнил он.

«Дело экс-премьера Украины дойдет и до Европейского суда. Вот 
когда он признает, что приговор Тимошенко был принят с нарушени-
ями, гнев Европы будет оправдан. Сейчас же европейские политики 
находятся под властью эмоций», – сказал В. Забарский.

В свою очередь итальянская делегация отметила, что считает 
должным заслушать все стороны этого дела.

«Мы находимся под мощным прессингом общественного мне-
ния и судим о политических делах с эмоциональной точки зрения», 
– заявил председатель комиссии по Восточно-европейским странам 
Роберто Антониони.

Глава парламентской группы «Украина – Италия» Вальтер Тони 
отметил, что интеграция Украины в Европу не может тормозиться 
из-за одного уголовного дела. Он сказал, что критическое отноше-
ние к делу Тимошенко вовсе не является подавляющим в итальянском 
парламенте и сообщил, что уже собрано около 70 подписей депута-
тов, которые высказались за углубление дружбы Италии и Украины.

Парламентарий Алго ди Бьяджо поддержал коллегу: «Мы высоко 
ценим все те усилия, которые вы прилагаете в борьбе с корруп-
цией. Скажу откровенно, неприятно, когда судят политика, и я счи-
таю, что Тимошенко надо освободить. Но я признаю, что мы в Ита-
лии ничего не знаем о ее прошлом» (Владислав Забарский: Обвинять 
Украину в преследовании оппозиции – безосновательно, так как 
борьба с коррупцией не зависит от партийной принадлежности // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10292). – 2012. – 20.04)

***
Уже стає прикрою тенденцією оцінка внутрішніх справ України 

іноземними діячами, які розглядають країну як об’єкт своїх зазіхань 
з огляду на право сильного. Таку думку висловив народний депу-
тат України, член парламентської фракції Партії регіонів Вале-
рій Бондик.
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«Це вже стійка тенденція, коли дійсно суверенну, незалежну дер-
жаву Україну деякі діячі закордонного світу, з огляду на середньо-
вічне право сильного, вважають не рівним суб’єктом міжнародних 
відносин, а об’єктом посягань. Об’єктом посягань стають наші гро-
мадяни в інших країнах, вони стають об’єктами зневажливого став-
лення», – зазначив він.

В. Бондик вважає, що представники іноземних держав не можуть 
коментувати внутрішні справи України.

«Це дуже прикро, що склалася така тенденція, яка дозволяє 
внутрішні, суверенні справи коментувати широкому колу. Ми ж 
не коментуємо, наприклад, виконання в багатьох країнах, зокрема, 
й у США, смертної кари. Ми ж не коментуємо їхню систему права, 
адже право – це воля народу цієї країни, возведена в закон», – 
зазначив він.

На думку народного депутата, слід боротися з цим зовнішньо-
економічними засобами (Валерій Бондик: Іноземні діячі комен-
тують внутрішні справи України з огляду на право сильнішого // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10299). – 2012. – 20.04).

***
Знаючи про своє сумнівне минуле, Юлії Тимошенко не варто 

було йти у політику. Таку думку висловив народний депутат Укра-
їни, член парламентської фракції Партії регіонів, голова Комітету 
Верховної Ради з питань Регламенту, депутатської етики та забез-
печення діяльності ВР Володимир Макеєнко.

«Юлія Володимирівна прекрасно знає всі свої справи. І коли ти 
маєш за спиною сумнівне минуле, яке в даному випадку стосується 
«Єдиних енергетичних систем України», то не варто ходити у полі-
тику», – зазначив депутат.

На думку В. Макеєнка, Ю. Тимошенко могла б стати чудовим спі-
кером парламенту.

«Маючи більшість у Верховній Раді, вона б могла там залишитись, 
а когось іншого пропонувати на вищі посади», – сказав він і додав, що 
Тимошенко свідомо пішла на ризик.

Парламентарій також висловив здивування у зв’язку з гала-
сом, який здіймають довкола судового процесу, який розгор-
нувся у Харкові. «Довкола однієї людини вже стільки років зді-
ймають такий галас, наче в державі інших проблем просто не 
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залишилося», – зауважив він (Володимир Макеєнко: Довкола 
Тимошенко здіймають такий галас, наче всі інші проблеми 
в країні давно вирішені // Официальный сайт Партии реги-
онов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/
show/10284). – 2012. – 20.04).

***
В Україні існують величезні кадрові проблеми, адже через малу 

заробітну плату кваліфіковані спеціалісти не ідуть працювати до орга-
нів державної влади на місцях. Через це відбувається затягування вті-
лення в життя соціальних ініціатив Президента України. Таку думку 
висловив народний депутат, член парламентської фракції Партії 
регіонів Володимир Зубанов.

«Чиновники на місцях є причиною затягування, але звинувачу-
вати їх у цьому не можу. Адже набрати кваліфікованих чиновників на 
такі зарплати дуже важко… Багато людей пішли до приватного біз-
несу, тому зрозуміло, що кваліфікованих людей небагато. Але треба 
працювати, втілювати в життя, мобілізуватися», – сказав він.

Народний депутат наголосив на тому, що реалізація соціальних 
ініціатив потребує неабияких зусиль та часу.

«Наприклад, для того, щоб компенсувати втрачені вклади Ощад-
банку СРСР, необхідно провести реєстрацію, адже ті списки, які скла-
далися раніше, могли змінитись. А це 8 млн людей, 8 млн карток... 
Об’єм робіт дуже великий», – зазначив він.

В. Зубанов повідомив, що наразі зарплата більшості чиновників у 
місцевих органах влади низька.

«Середня заробітна плата по обласній адміністрації – 1400 грн, 
не рахуючи зарплату губернатора. Хто з висококваліфікованих спе-
ціалістів прийде на цю зарплату? Зрозуміло, що є величезні кадрові 
проблеми. А ініціативи втілюють у життя конкретні люди. Кадрова 
проблема у нас дуже болюча. Тому перша проблема – це величез-
ний обсяг робіт, а друга – кадрова», – констатував парламентарій.

На його думку, все ж не слід зупинятися, а необхідно працю-
вати і зробити все можливе, щоб якнайшвидше втілити в життя 
всі соціальні ініціативи (Володимир Зубанов: Затягування з вті-
ленням соціальних ініціатив Президента відбувається через 
кадрові проблеми // Официальный сайт Партии регионов (http://
www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10280). – 2012. 
– 20.04).
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***
Влада поводиться стосовно Юлії Тимошенко толерантно та гідно. 

Для неї було зроблено все можливе. Таку думку висловив народний 
депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів 
Володимир Зубанов, коментуючи ситуацію з відмовою екс-прем’єра 
лікуватися в обраній для неї лікарні. 

«Влада зробила все, що могла. Було зроблено все і для того, щоб 
виконати рекомендації, зокрема, Парламентської Асамблеї Ради 
Європи, Європарламенту. Влада поставилася з розумінням до її стану. 
Влада продемонструвала цивілізовану поведінку», – наголосив він.

Народний депутат зазначив, що в разі, якщо Юлія Тимошенко дій-
сна хвора, то він бажає їй одужання, але водночас він зауважив, що її 
поведінка дає підстави думати, що вона намагається затягти розгляд 
ще однієї кримінальної справи.

«Розгляд іншої кримінальної справи, яка безпосередньо пов’язана 
із криміналом. Не з якимись загальнодержавними справами, а з кри-
міналом – несплатою податків», – сказав В.Зубанов.

Народний депутат вважає, що і сама Юлія Тимошенко, і її захист 
бояться розгляду справи щодо Єдиних Енергетичних систем, адже 
крити немає чим.

«Усі це знають, і в суспільстві це знають. Тому все це має вигляд 
як спроба затягти розгляд справи», – вважає парламентарій.

На думку народного депутата, у цій ситуації єдиним зауваженням 
з боку міжнародного співтовариства може бути недосконалість існу-
ючого в Україні законодавства, але ці питання поступово виправля-
ються, і багато чого залежить від рішень, які приймає Верховна Рада.

В. Зубанов зазначив, що більшість зауважень, які лунають з Заходу, 
– приватні зауваження окремих політиків, які не знають усіх нюан-
сів справи Ю.Тимошенко, а не офіційна позиція (Володимир Зубанов: 
Влада ставиться до Тимошенко толерантно та зробила для неї все, 
що могла // Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyo-
fregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10323). – 2012. – 22.04).

***
Позаблоковий статус України відповідає стратегічним пріори-

тетам країни. Таку думку висловив народний депутат України, 
заступник голови фракції ПР у Верховній Раді, член парламент-
ського комітету з питань національної безпеки та оборони Анато-
лій Кінах.
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«Це оптимальний варіант, який відповідає, у тому числі, різнома-
нітним настроям в українському суспільстві. Статус позаблоковості 
вимагає від нас вищого рівня відповідальності, обороноздатності 
та вміння формувати по всьому периметру рівноправні відносини з 
нашими партнерами. Так що на сьогодні позаблоковий статус відпові-
дає нашим стратегічним пріоритетам», – зазначив А. Кінах.

Парламентарій наголосив, що Стратегія національної безпеки та 
Воєнна доктрина України передбачають співпрацю зі світовими орга-
нізаціями з питань безпеки, зокрема з НАТО та ОДКБ.

«Ці два документи передбачають активну участь України в усіх 
напрямах європейської та світової колективної безпеки, у тому числі 
взаємодію за певними напрямами з такими блоками, як Північноат-
лантичний альянс та ОДКБ», – зауважив А. Кінах (Анатолій Кінах: 
Позаблоковий статус відповідає стратегічним пріоритетам 
України // Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyo-
fregions.org.ua/ru/news/politinform/show/10324). – 2012. – 22.04).

***
Верховная Рада Украины направила Премьер–министру Украины 

Николаю Азарову, вице-премьер-министру Украины, министру 
инфраструктуры Украины Борису Колесникову, Генеральному дирек-
тору государственной администрации железнодорожного транспорта 
Владимиру Козаку, Председателю Одесской областной администра-
ции Эдуарду Матвийчуку депутатский запрос народного депутата 
Украины, члена фракции КПУ Евгения Царькова относительно 
социально-экономической ситуации, сложившейся в трудовом коллек-
тиве Ренийского морского торгового порта, принятия соответствую-
щих мер реагирования с целью недопущения сокращения штата порта, 
обеспечения своевременной выплаты заработной платы, выполнения 
Постановления Кабинета Министров Украины от 26 июля 2006 г. и 
государственной поддержки известного порта государства.

Поводом для депутатского запроса послужило обращение предсе-
дателя профкома Ренийского порта и трудового коллектива данного 
предприятия по поводу социально-экономической ситуации, сложив-
шейся в трудовом коллективе Ренийского порта в связи с его неста-
бильной финансово-хозяйственной деятельностью.

В связи с отсутствием грузооборота работникам порта были 
установлены условия неполной рабочей недели, с 80 %, а затем 50 % 
от нормы рабочего времени.
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Такая социально-экономическая ситуация сложилась в связи 
с отсутствием железнодорожной линии Измаил-Рени. Государ-
ственная администрация железнодорожного транспорта Украины 
должна была построить железнодорожную линию согласно Поста-
новлению Кабинета Министров Украины от 26 июля 2006 г., однако 
этого не произошло. По этому поводу государство и предприятие 
несут большие убытки.

Неоднократные обращения сотрудников и профкома порта 
в государственные органы власти заканчиваются формальными 
отписками.

Коллектив порта, жители города уже неоднократно проводили 
митинги и забастовки, так как власть не обращает внимания на 
стагнацию стратегически важного предприятия (Евгений Царьков 
поддержал трудовой коллектив Ренийского морского торгового 
порта // Компартія України (http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-pod-
derzhal-trudovoj-kollektiv-renijskogo-morskogo-torgovogo-porta/). – 
2012. – 17.04).

***
Негрошові форми компенсації вкладів «Ощадбанку» мають засто-

совуватися лише за згодою вкладника. Таку думку висловив перший 
заступник голови Комітету Верховної Ради України у справах 
пенсіонерів, ветеранів та інвалідів, народний депутат України від 
Компартії Петро Цибенко.

«Свого часу Верховна Рада України в одному з бюджетів виді-
ляла гроші на створення такого реєстру, і він був створений. Не знаю, 
чиєю інтелектуальною власністю є цей реєстр. Але я думаю, що всі 
реєстри вже є. На мою думку, створення такого реєстру переслідує 
дві мети. По-перше, щоб хтось укотре нагрів на цьому руки, оскільки 
на створення реєстру потрібні гроші. Відповідно, вони мають виді-
лятися. А по-друге, відтермінувати рішення проблеми», – сказав 
Петро Цибенко.

Крім того, він зауважив, що негрошові форми компенсації, про 
можливість яких йдеться в урядовому законопроекті, – не нова ідея. 
«Але такі форми компенсації мають застосовуватися лише за згодою 
вкладника. Найголовнішою формою виплати має бути суто грошова 
компенсація», – додав комуніст.

У Верховній Раді України зареєстровано законопроект про вне-
сення змін до Закону України «Про державні гарантії відновлення 
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заощаджень громадян України» (щодо вдосконалення механізму 
повернення). Автором законодавчої ініціативи є Кабінет Міністрів 
України. Цим актом вносяться зміни до чинного Закону України від 
21.11.1996 «Про державні гарантії відновлення заощаджень громадян 
України». Крім того, реалізація акту спрямована на приведення зазна-
ченого Закону у відповідність із рішенням Конституційного Суду 
України від 10.10.2001 № 13-рп/2001 (Петро Цибенко: Тільки вклад-
ник має визначати форму отримання компенсації // Компартія 
України (http://www.kpu.ua/petro-cibenko-tilki-vkladnik-maye-vizna-
chati-formu-otrimannya-kompensaciї/). – 2012. – 18.04).

***
Депутаты фракции Коммунистической партии в Верховной Раде 

провели несколько встреч со студенческой молодежью в разных горо-
дах Украины. Об этом заявил народный депутат, 1-й секретарь 
Луганского обкома Коммунистической партии Украины Спири-
дон Килинкаров.

«Приезжая на такие встречи со студентами общаемся на равных. 
Это очень важно. Наша главная задача – понять, какие проблемы 
сегодня существуют в студенческой среде, чтобы в дальнейшем, на 
законодательном уровне, попытаться их решить», – прокомментиро-
вал Килинкаров.

По его словам, каждому депутату предстоит посетить несколько 
разных городов страны.

«Сегодня я, например, побывал в Харьковской национальной ака-
демии городского хозяйства. Вчера со студентами-харьковчанами 
встречался Петр Симоненко. Такие же встречи пройдут и в Луган-
ске. Пока не знаю, кто именно из депутатов нас посетит, но уверен, 
что выводы, которые мы сделаем и обсудим, помогут в решении судеб 
многих студентов», – уверен Спиридон Килинкаров.

Он отметил, что более всего студенческую молодежь волнует 
вопрос первого рабочего места и уровень оплаты труда.

«Если во времена СССР на одно место в Луганском мединституте 
претендовали 14 человек – жителей нашей страны, то сегодня 80 % 
студентов – иностранцы», – сказал народный депутат.

Он также проанализировал ситуацию в харьковских вузах.
«Сегодня молодые люди рассказали мне о том, что средняя оплата 

контрактного места в харьковском университете составляет около 
20 тыс. грн. в год. Заработать такие деньги в состоянии не все родители. 
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В таком случае, как можно говорить о том, что в Украине каждый может 
получить бесплатное образование?» – поинтересовался коммунист.

Спиридон Килинкаров добавил, что сегодняшняя молодежь еще 
не до конца осознала, что выбирать будущее и строить новое обще-
ство предстоит именно ей (Килинкаров: Нардепы-коммунисты 
встречаются со студентами Украины // Ирта-fax (http://irtafax.
com.ua/news/2012/04/2012-04-19-10.html). – 2012. – 19.04).

***
Чиновники должны декларировать не только свои доходы, но и 

расходы, что позволит улучшить контроль над деятельностью власть 
имущих. Об этом заявила первый секретарь Харьковского обкома 
Компартии, народный депутат Украины Алла Александровская.

«Когда в следующем году будут опубликованы декларации не 
только по доходам, но и по расходам, ситуация с декларированием 
должна выровняться. Сегодня, когда показали доходы чиновников, 
можно удивляться этому. Сегодня же мы можем пока лишь анализи-
ровать задекларированные нормы доходов чиновников, но в следую-
щем году уже можно делать определенные выводы», – отметила Алла 
Александровская.

В то же время народный депутат подчеркнула, что политика и 
бизнес, как в Украине, так и в западных странах, находятся в связке. 
«Но мы видим, что когда раскрываются факты нарушения политичес-
кой этики, политики в тех же западных странах подают в отставку. 
Здесь вопрос лежит в плоскости этики… Нужно поставить вопрос о 
том, какая власть должна существовать в Украине, чтобы в стране 
соблюдалась законность», – добавила Алла Александровская (Алла 
Александровская: Чиновники должны декларировать не только 
доходы, но и расходы // Компартія України (http://www.kpu.ua/alla-
aleksandrovskaya-chinovniki-dolzhny-deklarirovat-ne-tolko-doxody-
no-i-rasxody/). – 2012. – 19.04).

***
В Компартии знают, где взять дополнительные деньги для напо-

лнения Государственного бюджета. Об этом сообщил народный 
депутат от КПУ Евгений Царьков.

По его словам, госконтроль над энергетикой может дать дополни-
тельно более 100 млрд грн. «Значительную сумму денег могут прине-
сти повышения акцизов на алкоголь и табак», – убежден Е. Царьков.
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Он также уверен, что возобновление работы ряда таких предпри-
ятий, как Одесский припортовый завод, тоже может дать дополни-
тельно в бюджет немалые поступления.

«Но здесь решение данного вопроса зависит от воли Президента, 
Премьера... Захотят навести порядок – наведут. Но дело в том, что 
страной сейчас, скорее, руководят олигархи, а не они. Поэтому, все 
зависит от того, как наши первые лица себя поставят по отношению к 
своим же олигархам», – добавил он (В КПУ знают, где взять деньги 
для наполнения Госбюджета // ГолосUA (http://www.golosua.com/
ru/main/article/politika/20120419_v-kpu-znayut-gde-vzyat-dengi-dlya-
napolneniya-gosbyudjeta). – 2012. – 19.04).

***
Фракция коммунистов в парламенте отработала «на отлично». Об 

этом на пресс-конференции в Донецке заявил лидер КПУ Петр Симоненко.
По его словам, благодаря тому, что коммунисты вошли в боль-

шинство, удалось «остановить политику фашизации общества».
В большинстве коммунисты не дали срастись 2-м направле-

ниям бизнеса в парламенте, одно из которых была ориентировано «на 
запад» (БЮТ и «Наша Украина», – прим. авт.), другое на «националь-
ную экономику» (Партия регионов. – Прим авт.), что, по мнению Симо-
ненко, привело бы к ухудшению экономической ситуации в стране.

Лидер КПУ отметил, что вхождение в большинство «дало воз-
можность на начальном этапе изменить взаимоотношение с Россий-
ской Федерацией». Не были приняты Трудовой и Жилищный кодексы, 
«велась борьба» против Пенсионного законодательства. «Мне нет 
необходимости прятать глаза», – заявил Симоненко.

По его словам, коммунисты в парламенте реализовывали свою 
программу и «ни на йоту не отступили от тех обещания, которые 
давали своим избирателям».

«Если говорить о фракции компартии, том мы на все 5 работаем 
сегодня, если говорить о результатах работы парламента, там совсем 
другая ситуация», – резюмировал лидер КПУ (Симоненко заявляет, 
что ему нестыдно смотреть в глаза избирателям // НОВОСТИ.
dn.ua (http://novosti.dn.ua/details/178095/). – 2012. – 19.04).

***
Национальный антикорупционный комитет не имеет полномочий 

для реальной борьбы с коррупцией в Украине.
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Такое мнение озвучил председатель парламентского комитета 
по борьбе с организованной преступностью и коррупцией, член 
фракции КПУ Валерий Бевз, комментируя отказ власти создавать 
отдельный орган для борьбы с коррупцией.

По его словам, возглавляемый Президентом НАК, имеет сугубо 
рекомендательный характер и не наделен правоохранительными 
функциями.

«Это очередная демонстрация бурной деятельности. Этот орган, 
кроме рекомендаций и требований больше ничего сделать не может», 
– подчеркнул он.

Политик подчеркнул, что в профильном комитете Верховной 
Рады давно готов законопроект о создание Национального антикор-
рупционного бюро.

«Проект создания нужного органа давно готов. Почему он вдруг 
оказался не нужным мне лично непонятно, как и то, почему я, как 
глава парламентского комитета по вопросам коррупции, не принимал 
участия в принятии решения об отказе от создания антикоррупцион-
ного бюро», – подчеркнул политик.

В. Бевз также отметил, что GRECO согласилось с тем, что кор-
рупцию в Украине будет искоренять НАК, поскольку организации 
не известны подробности функционирования этого комитета и его 
полномочий.

Нежелание власти создать отдельный орган для борьбы с корруп-
цией, коммунист объяснил интересами «группы олигархов» (В пар-
ламенте не верят в победу Клюева и Президента над коррупцией // 
ГолосUA (http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120419_v-
parlamente-ne-veryat-v-pobedu-klyueva-i-prezidenta-nad-korruptsiey). 
– 2012. – 19.04).

***
Своим иском об отмене указа экс-президента Виктора Ющенко 

«О чествовании участников борьбы за независимость Украины в ХХ 
веке» Наталья Витренко принесла больше вреда, чем пользы. Об этом 
заявил нардеп от КПУ Евгений Царьков.

«Корнилов (один из участников судебного процесса об отмене 
этого указа, политолог Владимир Корнилов. – Ред.) говорил мне 
в парламенте об этой инициативе, я сказал, что, как гражданин, я 
трижды за любую подобную инициативу, но есть и вопросы, к при-
меру, вопросы этики и прагматики. К примеру, если я подам закон, 



52

Фракційна діяльність у Верховній Раді

за который проголосуют только 27 членов нашей фракции, то есть ли 
смысл в таком законе? Если бы Наталья Михайловна открыто пригла-
сила к сотрудничеству все политические силы, общественные орга-
низации, объявила бы сбор подписей, тогда было бы больше толку», 
– сказал он.

Он также отметил, что в данном прецеденте можно усмотреть 
вопрос пиара и «политической ревности»: «Суть в том, что кто-то 
хочет приватизировать ореол «борца с бандеровцами». Ничего лич-
ного, она подала иск одна, одна и проиграла».

Царьков считает, что своим поступком Витренко создала так 
называемый «отрицательный прецедент»: «Она уже проиграла суд, 
а отрицательный прецедент только ухудшает ситуацию» (Витренко 
хочет приватизировать лавры «борца с бандеровцами» – Царь-
ков //  ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-87142.html). 
– 2012. – 20.04).

***
За словами заступника Голови Верховної Ради, одного з ліде-

рів партії «Батьківщина» Миколи Томенка, складається вра-
ження, що при уряді Азарова відновлено діяльність «клуба русских 
националистов».

Про це політик сказав, коментуючи повідомлення на урядовому 
порталі про те, що днями Прем’єр-міністр України М. Азаров та 
секретар РНБО А. Клюєв вшановували пам’ять відомого державного 
діяча, прем’єр-міністра Росії Петра Столипіна.

Микола Томенко нагадав, що найбільше утисків у період так зва-
ної «столипінщини» зазнав український національний рух. Цей період 
був позначений новим посиленням національного гноблення: катего-
рично було заборонено викладання українською мовою в тих школах, 
де її ввели під час революції; цензура заборонила вживати у будь-яких 
публікаціях слово «Україна», поняття «український народ»; влада не 
дозволяла збирати кошти серед населення України на спорудження 
пам’ятника Т. Шевченкові на його могилі у Каневі; одну за одною 
закривали «просвіти».

Віце-спікер також нагадав, що в той час найбільше виділявся в 
боротьбі проти українства «клуб русских националистов» – самоді-
яльна організація найзапекліших шовіністів, що виникла у 1908 р. 
За підтримки тодішнього уряду та під патронатом Столипіна, філії 
клубу виникли у багатьох містах та містечках України. А у 1910 р уряд 
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розіслав розпорядження, в якому заборонялося створення товариств 
«інородців», до яких були зараховані й українці. Більше того, інструк-
туючи своїх колег, Столипін особливу увагу звертав на український 
національний рух, в основі якого, як він наголошував, лежала ідея від-
родження України.

За словами Миколи Томенка особливою глупістю або повним 
політичним цинізмом виглядає повідомлення на сайті Кабінету Міні-
стрів про те, що, М. Азаров заявив, що «реформи Петра Столипіна, 
чия діяльність не була однозначно сприйнята ані сучасниками, ані 
нащадками, заклали серйозний фундамент для становлення сучасної 
на той час європейської держави, і з ними можна проводити паралелі 
нинішніх українських реформ».

«Виникає питання: хіба це європейська держава, коли розстрілю-
вала або саджали в тюрму за саме слово «Україна» чи «українець», – 
зауважив Микола Томенко .

Віце-спікер зазначив, що донедавна було загально відомим, що в 
українському уряді працює, як мінімум, один «русский националист», 
натомість, тепер виглядає, що й Прем’єр-міністр взявся вшановувати нео-
фіційного лідера «клуба русских националистов» – Петра Столипіна.

«Я не здивуюся, якщо нинішні урядовці вже неформально при 
Кабінеті Міністрів України відновили «клуб русских националис-
тов», – додав він.

Підсумовуючи, Заступник Голови Верховної Ради сказав, що, на 
його думку, Прем’єр-міністр Микола Азаров не має морального права 
очолювати Оргкомітет з підготовки до 200-річчя з дня народження 
Тараса Шевченка. Він назвав цинізмом, що «цей високопосадовець з 
одного боку відповідає за вшанування пам’яті Т. Шевченка, а з іншого 
– вшановує державного діяча, який забороняв українцям взагалі зга-
дувати Шевченка» (Микола Томенко: Складається враження, що 
при уряді Азарова відновлено діяльність «клуба русских национа-
листов» // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання 
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10597.html). – 2012. – 17.04).

***
Народний депутат фракції БЮТ Юрій Одарченко вніс до Вер-

ховної Ради України проект постанови, яким скасовується прийняття 
Кримінально-процесуального кодексу України.

Своє рішення народний депутат обґрунтовує тим, що при при-
йнятті КПК в ніч на 13 квітня цього року в залі були присутні всього 
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близько 50 народних депутатів, в той час як для результативного голо-
сування має бути не менше 226 осіб.

«Всі балачки «регіоналів» про те, що Конституція не достатньо 
чітка і з неї не випливає заборона передавати картки для голосування, 
не відповідають дійсності. Конституційний Суд двічі роз’ясняв від-
повідні положення: депутат не має права голосувати за іншого депу-
тата, а Верховна Рада повноважна прийняти будь-яке рішення лише 
за умови, що в залі фізично присутня необхідна кількість депутатів», 
– зазначив депутат.

Юрій Одарченко також готовий подарувати копії рішень Кон-
ституційного Суду всім депутатам, яким невідомі ці рішення для 
«більш глибокого вивчення» (Юрій Одарченко вніс проект поста-
нови, якою скасовується прийняття КПК // Сайт Політичної Пар-
тіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/
news/10605.html). – 2012. – 17.04).

***
«Батьківщина» во время предвыборной кампании-2012 будет 

обходиться собственными внутрипартийными политтехнологами. Об 
этом заявил депутат от БЮТ Андрей Павловский.

«У «Батьківщини» есть свои политтехнологи. Кроме того, среди 
членов фракции есть нардепы, которые раньше занимались политтех-
нологиями. Поэтому я вообще не вижу смысла привлекать специалис-
тов извне, когда есть свои, достаточно лояльные политтехнологи», – 
говорит Павловский.

Между тем, даже если «Батьківщині» хотелось бы привлечь 
каких-нибудь представителей из США, то на это, по словам нардепа, у 
оппозиции просто нет денег.

«У нас – недостаток финансов. Своим нечем платить, какие уж 
тут иностранные специалисты. Будем опираться на собственные 
кадры, о которых я сказал выше. Они будут работать из иделогичес-
ких соображений», – говорит Павловский («Батьківщина» раскрыла 
предвыборные секреты // EastKorr – Восточный корреспондент 
(http://www.eastkorr.net/politics/batkivshchina-raskryla-predvybornye-
sekrety). – 2012. – 17.04).

***
Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Бать-

ківщина» Микола Томенко вважає, що київська влада повинна про-
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водити місцеві референдуми стосовно захисту історичних пам’яток, 
наприклад, Андріївського узвозу, а не стосовно того, чи бажають 
кияни, щоб їм підвищували пенсії і зарплати, бо відповідь на останнє 
питання і так є очевидною.

Про це Микола Томенко сказав під час ранкового ефіру на каналі 
1+1, говорячи, з нагоди Дня пам’яток історії та культури, про політику 
держави в цій сфері. 

За словами Томенка, «сьогодні трагедія полягає в тому, 
що збереженням, реставрацією, реконструкцією історичних 
пам’яток займаються всі, хто завгодно: чиновники, бізнесмени, 
священики, дилетанти, а насправді нею мають займатися фахівці, 
які розуміються на українській культурі, реставрації, музейній 
справі тощо».

«Ми не повинні поводити себе як арабські чи американські бізнес-
мени, які змагаються за те, щоб збудувати новіший, вищий, красиві-
ший хмарочос зі скла і бетону. Ми країна з великою історією, і для нас 
важливіше зберегти пам’ятки Київської Русі, козацької доби чи навіть 
ХІХ ст.», – наголосив Микола Томенко.

На його переконання, саме тому, що держава не веде послідовної 
та виваженої політики в цьому питанні, і трапилася історія на Андрі-
ївському узвозі.

«Саме тому для чиновників та бізнесменів виявилося більш пра-
вильним збудувати офісний чи торговий центр, аніж зберегти об’єкти 
старого Києва», – додав він.

Микола Томенко порадив керівництву КМДА не розміщувати за 
бюджетні кошти у ЗМІ іміджеві статті про свою демократичність та 
не рекламувати проведення у Києві референдуму стосовно того чи, 
наприклад, підтримують кияни ідею збільшення доплат до своїх пен-
сій чи заробітних плат.

«Жодна країна світу не має такого прецеденту, щоби проводився 
референдум чи підтримує народ покращення життя для себе, збіль-
шення своїх пенсій чи зарплат», – підкреслив віце-спікер.

За його словами, референдум треба проводити по принципових 
питаннях, що турбують всю громаду і по яких влада мусить мати 
згоду громадян.

«Треба було провести референдум стосовно того, чи кияни під-
тримують нинішню реконструкцію Андріївського узвозу, за якою 
знищується стара забудова, а замість неї будуть будуватися будівлі 
ХХІ ст.», – наголосив політик.
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«Отакий референдум по захисту історії та архітектури був би пра-
вильним», – додав він (Микола Томенко: В Києві варто проводити 
референдуми стосовно захисту історичних пам’яток, а не щодо 
підвищення пенсій чи зарплат // Сайт Політичної Партіїї «Всеу-
країнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10615.
html). – 2012. – 18.04).

***
Уряд Януковича-Азарова взяв курс на знищення кожного, хто 

самостійно заробляє собі на життя і незалежний від цієї влади. Про 
це заявив перший заступник голови фракції «БЮТ-Батьківщина» 
Сергій Соболєв.

«Акції протесту під Кабінетом міністрів чергових представників 
малого бізнесу, тих, хто працює безпосередньо в компаніях таксі чи 
приватні таксисти, – це є свідченням того, що влада Януковича далі 
знищує дрібний бізнес», – заявив він.

«Перший етап знищення мільйонів робочих місць через введення 
Податкового кодексу завершився. Тепер починається другий етап, 
коли почали регулювати ринок таксі в Києві та в інших областях», – 
сказав Соболєв.

«Після того, як була введена державна компанія «Sky Taxi» – 
єдина, що отримала дозвіл на обслуговування аеропорту «Бориспіль», 
– ціни на послуги зросли у два рази, вони дійшли до 300 грн», – зазна-
чив він.

Перший заступник голови фракції «БЮТ-Батьківщина» повідо-
мив, що опозиція ініціюватиме розгляд законопроекту, який би уне-
можливив монополізацію послуг таксі та інших ринків.

«Захист десятків тисяч робочих місць буде пріоритетом для фрак-
ції і партії «Батьківщина», – наголосив Сергій Соболєв (Пікет так-
систів – чергове свідчення курсу влади на знищення малого біз-
несу, – Сергій Соболєв // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське 
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10612.html). – 
2012. – 18.04).

***
З початку року заборгованість по заробітній платі зросла на 9 %. 

Про це повідомив народний депутат фракції «БЮТ-Батьківщина», 
член Комітету ВР з питань соціальної політики та праці Андрій 
Павловський.
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«За моєю інформацією, заборгованість по виплаті заробітної плати 
становить 1 млрд і 700 млн грн. Найбільші борги по Донецькій, Хар-
ківській та Луганській областях», – заявив він.

«Віктор Янукович скрізь заявляє про свої соціальні ініці-
ативи, суть яких полягає у тому, що пенсіонерам перед вибо-
рами дадуть по 100 грн. У той же час працюючим людям у при-
хильних до Януковича областях по кілька місяців не виплачу-
ють заробітну плату», – зазначив Андрій Павловський (Забор-
гованість по зарплатах становить більше мільярда гри-
вень, – Павловський // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїн-
ське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10617.
html). – 2012. – 18.04).

***
Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Бать-

ківщина» Микола Томенко вважає, що опозиція має цілком реальні 
шанси отримати перемогу на парламентських виборах, що пройдуть 
в жовтні. Про це політик сказав, відповідаючи на запитання стосовно 
шансів опозиції на майбутніх парламентських виборах. «Шанс існує і 
він абсолютно реальний», – наголосив Микола Томенко.

За його словами, він включає в себе стратегічну і тактичну 
складову.

«Стратегічно наші шанси базуються на настроях суспільства, яке 
сьогодні не сприймає владу», – сказав Микола Томенко.

Він нагадав, що, за різними оцінками, як мінімум, дві третини сус-
пільства на сьогоднішній день налаштовані проти влади.

«І оціночні показники того, як суспільство буде голосувати за пар-
тії показує, що навіть якщо опозиція не буде на 100 % успішною в 
мажоритарних округах, то сума показників за партійними списками 
та мажоритаркою дає підстави нам сподіватися, що буде набрано 
226 голосів», – додав політик.

Натомість тактична складова, за його словами, стосується того, як 
опозиція буде себе поводити на виборах.

«Якщо вдасться сформувати максимально єдиний список в мажо-
ритарних округах та максимально об’єднаний партійний опозицій-
ний список, і якщо ті опозиційні сили, які не підтримають відповідні 
домовленості, направлять свою критику не на колег по опозиції, а 
на владу, то опозиція матиме всі шанси набрати більшість у майбут-
ньому парламенті», – зазначив віце-спікер.
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«Отже, за умови такого настрою суспільства і правильної тактики 
роботи, демократичну парламентську більшість можна сформувати», 
– підсумував політик.

Водночас, Микола Томенко наголосив, що сьогодні всі повинні 
розуміти дві можливі альтернативи розвитку подій.

«Перша – парламентська більшість, яку може сформувати опози-
ція 28 жовтня, є передумовою того, що на президентських виборах 
2015 р. Віктор Янукович програє, більше того, це створює передумову 
можливих дострокових президентських виборів», – сказав він.

«Друга альтернатива – якщо опозиція програє на виборах, то, що 
б не говорили різні політичні революціонери та оптимісти, існує дуже 
великий шанс того, що після такої поразки опозиції у В. Януковича 
з’являється шанс бути при владі, як мінімум, до 2020 р., тобто переоб-
ратися й на другий термін», – сказав М.Томенко.

«Отож, альтернативи такі: або ми починаємо змінювати владу 
у 2012 р. та завершуємо у 2015, або ж подовжуємо її існування до 
2020 р.», – підкреслив політик.

Підсумовуючи, Микола Томенко звернув увагу на те, що «дата 
виборів – 28 жовтня – символічна і вона надихає, бо це день визво-
лення України від німецько-фашистських загарбників».

«Тому, якщо ми будемо налаштовуватися, що 28 жовтня – день 
визволення України від загарбників, то це буде стимулювати нас 
до більш успішної виборчої роботи», – сказав він (Микола Томенко: 
28 жовтня – як день визволення України від фашистських загарб-
ників – повинен надихати опозицію на перемогу // Стрічка новин: 
MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17417). – 2012. – 19.04).

***
До Харкова на суд у справі щодо діяльності корпорації «Єдині 

енергетичні системи України» прибули близько 70 народних депу-
татів від БЮТ. Про це повідомив перший заступник голови партії 
«Батьківщина» Олександр Турчинов.

За його словами, до Харкова прибули Володимир Філенко, Юрій 
Одарченко, Сергій Сас, Ольга Боднар, Василь Кравчук, Сергій Подгор-
ний, Роман Забзалюк та інші.

Як сказав народний депутат Володимир Яворівський, який також 
прибув до Харкова, під час судового процесу над екс-прем’єром Юлією 
Тимошенко у справі ЄЕСУ члени БЮТ вахтовим методом будуть чер-
гувати в Харкові.
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За словами Яворівського, 100 депутатів розбиті на три групи і 
будуть по черзі приїжджати на суд. «На фракції не було жодного, хто 
б відмовився їздити», – зауважив він (До Харкова на мітинг приї-
хали 70 депутатів від БЮТ // «Світ24» (http://svit24.net/politic/77-
politic/20543-do-harkova-na-mityng-pryjihaly-70-deputativ-vid-bjut). 
– 2012. – 19.04).

***
В Україні розпочалася друга ще більш потужна хвиля переслі-

дувань опозиційних лідерів. Про це заявив Голова фракції «БЮТ–
Батьківщина», захисник Юлії Тимошенко Андрій Кожем’якін на 
брифінгу у Харкові.

«Те, що сьогодні відбулося в апеляційному суді Харківської 
області, нагадує сумнозвісні події, які відбувалися у Печерському рай-
суді Києва», – сказав він.

Кожем’якін зазначив, що у захисту було сподівання, що пан 
Садовський (суддя, який розглядає справу) не буде подібний на Кірє-
єва, «але ситуація аналогічна тій, яка була у Печерському райсуді».

«Я переконаний, що пройде певний час і такі судові вироки будуть 
ганьбою для України», – наголосив він.

«Тому я звертаюся до суддів і прошу пам’ятати, що ви судите 
людину, яка сприймається всім світом і має беззаперечний авторитет. 
Вся світова спільнота зараз підтримує її», – сказав Андрій Кожем’якін.

Він також звернувся до суддів з проханням «не виконувати чужу волю 
і чужих вказівок, бо через ваші рішення нашим керівникам держави на 
серйозних міжнародних заходах вже не подають руки через те, що в тому 
числі руками суддів вони хочуть встановити в Україні тоталітаризм».

«Юлію Володимирівну зараз прекрасно розуміє малий та серед-
ній бізнес, тому що вони чітко усвідомлюють, що завтра до них може 
прийти влада і заднім числом нарахувати шалені борги. Власне те, 
що влада зараз намагається інкримінувати Юлії Тимошенко», – резю-
мував Андрій Кожем’якін (Андрій Кожем’якін: В Україні розпоча-
лася друга хвиля переслідувань опозиції // Сайт Політичної Пар-
тіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/
news/10646.html). – 2012. – 20.04).

***
Ситуация с Обуховым повторится в Киеве в любом слу-

чае. Об этом заявил народный депутат из фракции НУНС в 
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Верховной Раде Украины Кирилл Куликов, комментируя ситу-
ацию в Киеве.

Отвечая на вопрос относительно того, что Комитет сопротивле-
ния диктатуре и партия «УДАР» не могут найти общий язык, и может 
ли в Киеве повторится ситуация, сложившаяся в Обухове, Кули-
ков заявил: «Обухов в любом случае повторится в Киеве. Хотя, если 
честно, я не очень представляю, кого БЮТ может выставить в Киеве».

При этом, по его мнению, вокруг «УДАРа» складывается про-
блемная ситуация. «Я – сторонник «УДАРа». Не член партии, но их 
союзник. И я не понимаю, почему они сконцентрировались на парла-
менте. Такое впечатление, что парламент – это Синекура (должность, 
дающая хороший доход, но не требующая труда. – Ред.), и они счи-
тают, что, войдя в парламент, все в стране изменится. Мне кажется, 
что Киев – это серьезная площадка, потому что «Кто владеет Римом – 
тот владеет миром», – отметил политик.

Говоря о слухах относительно сотрудничества Банковой и Кличко, 
нардеп подчеркнул, что лидер «УДАРа» слишком дорожит своим име-
нем, чтобы променять его на деньги. «Но если концентрироваться 
на парламенте, то «УДАР» рискует просто потерять свою идентич-
ность», – говорит Куликов.

«В Киеве сейчас колоссальная проблема. Это мой город и мне 
страшно, что потерян дух столицы. Сегодня разрушается не просто 
город моего детства, а центр православной Руси», – сказал Куликов (На 
выборах в Киеве повторится история с Обуховым – НУНС // Глав-
ред / Столица (http://stolitsa.glavred.info/archive/2012/04/17/184509-6.
html). – 2012. – 17.04).

***
«70 % субвенцій на соціально-економічний розвиток регіонів 

направляється на Донецьку та Дніпропетровську області і Крим». 
Про це заявив під час «нічного розгляду» бюджету народний депу-
тат України, член парламентського комітету з питань бюджету, 
заступник голови Української народної партії Ярослав Джоджик. 
Він висловив своє обурення з приводу нерівномірності й несправед-
ливості розподілу і назвав це «зайвим доказом того, що соціальні іні-
ціативи Президента – домашня заготовка для купівлі голосів на май-
бутніх виборах».

«Всупереч пропозиції опозиційних депутатів вчора на бюджет-
ному комітеті був затверджений перелік капітальних видатків, який 
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передбачає, для прикладу, кошти на Тернопільську область у роз-
мірі 3 млн, на Дніпропетровську – 56, на Донецьку – 38, – повідомив 
представник УНП. – Ще гірша ситуація, за словами депутата, скла-
лася з розподілом коштів на соціальний і економічний розвиток: «із 
700 млн грн пропонується 284 млн віддати на Донецьку область, і 
жодної копійки на Житомирську, Закарпатську, Запорізьку, Івано-
Франківську, Тернопільську, Львівську».

Окрім зауважень по суті проекту, Ярослав Джоджик висловив 
думку, що «розгляд соціальних ініціатив без професійного, прозо-
рого обговорення, як то відбувалося вчора, дискредитує ці ініціа-
тиви в принципі» (УНП про розподіл коштів: Із 700 млн пропо-
нується 284 млн віддати на Донецьку область, і жодної копійки 
на Житомирську // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/
politica/38663-unp-pro-rozpodl-koshtv-z-700-mln-proponuyetsya-
284-mln-vddati-na-donecku-oblast-zhodnoyi-kopyki-na-zhitomirsku.
html). – 2012. – 18.04).

***
У Верховній Раді готують законопроект, який дозволить закри-

вати файлообмінник та інші інтернет-ресурси без рішення суду 
протягом 7 днів. Про це повідомляє народний депутат України, 
член фракції Блоку «Наша Україна – Народна самооборона» 
Леся Оробець.

За її словами, йдеться про рекомендацію до другого читання 
законопроекту № 6523 «Про внесення змін до деяких законодав-
чих актів України щодо врегулювання питань авторського права і 
суміжних прав».

Авторами законопроекту є Максим Луцький (Партія регіонів), 
Катерина Самойлик (Коміністична партія) та Олег Зарубінський (Блок 
Литвина).

У разі прийняття цього законопроекту, на думку Лесі Оробець, 
фінансові і правові санкції можна буде пред’явити будь-якому укра-
їнському провайдеру; а також онлайн-ЗМІ та файлообмінникам без 
залучення суду.

Для закриття достатньо заяви про порушення авторських та 
суміжних прав (У Верховній Раді готують закон про закриття 
сайтів без рішення суду // 24 телеканал новин (http://24tv.ua/home/
showSingleNews.do?u_verhovniy_radi_gotuyut_zakon_pro_zakrittya_
saytiv_bez_rishennya_sudu&objectId=211413). – 2012. – 20.04).
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***
На думку позафракційного народного депутата В’ячеслава 

Чорновола Москва сьогодні має більший вплив на основні опозиційні 
політичні сили, такі як «Батьківщина» і «Фронт Змін» Аресенія Яце-
нюка через Віктора Медведчука. 

«Москва сьогодні має більший вплив на основну опозиційну полі-
тичну силу, через Віктора Медведчука. Я не стверджую це стовідсот-
ково, я говорю це як свою версію, поки що мої версії у 90 % випадків 
збувались», – заявив Чорновіл.

«Це «Батьківщина» з Яценюком, я впевнений, що там маніпу-
лює сьогодні Медведчук. Я бачу його почерк дуже чітко. Я думаю, що 
Москва сьогодні розігрує карту цю», – пояснює він.

«Дуже великі спроби керувати ситуацією у Януковича, у Партії 
регіонів. Мені здається, що дуже серйозне підвищення впливу Клю-
єва, мабуть грає роль на тому, що є певний опір», – зазначив Чорновіл 
(Москва впливає на українську опозицію через Медведчука // 5 канал 
(http://5.ua/newsline/179/0/90077/). – 2012. – 21.04).

***
Якщо Тарас Чорновіл буде обраний народним депутатом до 

наступного складу Верховної Ради, він планує увійти до фракції полі-
тичної сили Віталія Кличка «УДАР».  

«Я напевне проголосую за партію Кличка, є дуже велика імовір-
ність, що у наступній Верховній Раді вступлю у його фракцію», – зая-
вив Чорновіл.

На питання – а чи буде готовий Кличко співпрацювати з ним, 
Тарас Чорновіл відповів: «Це вже буде питання до Кличка – я готовий 
з ним працювати, але я не спортсмен, щоб його догнати».

Також Чорновіл зазначив, що на сьогодні Віталій Кличко став 
політиком трошки мудрішим, чим усі думають і прекрасно розуміє, 
чому представники опозиції хочуть аби він став мером столиці.

«Я думаю, що він вже став політиком трошки мудрішим, чим 
усі думають. Коли зараз є ідея з тим, аби загнати Кличка на деко-
ративну посаду Київського міського голови, який нічого не вирі-
шує, він дуже чітко усе зрозумів. Він від всіх маргіналів від-
сіявся, він дуже мудра людина», – зазначив Чорновіл (Чорно-
віл готовий співпрацювати з Кличком, бо «він дуже мудра 
людина» // Західна інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/
news/2012/04/23/345191). – 2012. – 23.04).
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АР Крим

У Євпаторії відбулася конференція міської організації партії «УДАР 
Віталія Кличка», на якій активісти партії обрали голову осередку. 
Також у порядку денному зборів були питання про створення первин-
них осередків партії, формування молодіжного крила і жіночого крила.

Новим керівником осередку одноголосно обрали депутата Євпа-
торійської міської ради 5-го скликання Андрія Стратейчука. Також 
до керівного складу міської організації увійшли ще два депутати 
міськради 5 скликання. Молодіжне крило місцевого «УДАРу» очо-
лив Валерій Самодуров. Лідером жіночого крила була обрана Галина 
Шабаліна.

Захід відбувся під керівництвом голови Кримського республікан-
ського осередку партії Олександра Мочкова, який обговорив з присут-
німи політичну ситуацію в Україні та Криму, а також поставив перед 
активом завдання на перспективу.

На завершення учасники конференції обрали делегатів, які 
візьмуть участь у зборах Кримської республіканської організації 
політичної партії «УДАР Віталія Кличка». Збори мають відбутися 
21 квітня у Сімферополі (Євпаторійський осередок «УДАРу» обрав 
нового керівника // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.
org/ua/news/news/yevpatoriyskiy-oseredok-udaru-obrav-novogo-
kerivnika). – 2012. – 17.04).

***
В Верховной Раде Крыма из состава фракции «Коммунисты» 

вышли три депутата. Об этом сообщил председатель секретариата 
очередной сессии парламента автономии Сергей Шувайников.

По его словам, в секретариат поступили заявления Геннадия Нара-
ева, Алексея Тихомирова и Юрия Воробьева о выходе из фракции. 

Таким образом, в ее составе остались два депутата: председатель 
Вячеслав Захаров и директор Национального института винограда и 
вина «Магарач» (Ялта) Анатолий Авидзба.

В то же время в секретариат в установленном порядке поступили 
документы о регистрации депутатской фракции «Коммунистическая 
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партия Украины», в состав которой вошли Геннадий Нараев (избран 
главой фракции) и Алексей Тихомиров (избран секретарем). Депутат 
Юрий Воробьев остался нефракционным депутатом (В Верховной 
Раде Крыма распалась фракция «Коммунисты» // Флот-2017 (http://
fl ot2017.com/posts/new/v_verhovnoj _rade_kryma__raspalas_ frakcija_
kommunisty). – 2012. – 18.04).

***
Лідер «Фронту Змін» Арсеній Яценюк вимагає перевірити закон-

ність рішення про забудову Молодіжного парку в Керчі. Відповідне депу-
татське звернення він направив до генерального прокурора України.

До лідера «Фронту Змін» звернулися мешканці мікрорайону 
Аршинцево міста Керч із проханням захистити Молодіжний парк від 
знищення. Їхнє улюблене місце відпочинку вже почали готувати під 
забудову, спилюючи зелені насадження.

Мешканці Керчі не згодні з рішенням органів місцевого само-
врядування віддати Молодіжний парк під забудову, влаштовують 
акції протесту, зібрали на захист зеленої зони відпочинку близько 
800 підписів.

Знищення зелених зон у Керчі заради комерційної забудови загро-
жує соціальній та екологічній стабільності міста й може призвести до 
посилення напруги між суспільством і владою, йдеться у зверненні 
Арсенія Яценюка.

Лідер «Фронту Змін» наголошує, що відповідно до законів Укра-
їни органи місцевого самоврядування представляють територіальні 
громади і мають здійснювати свої повноваження в їхніх інтересах. 
Нагляд за додержанням законів здійснюється Генеральним прокуро-
ром України.

Із огляду на це, Арсеній Яценюк вимагає від Генерального про-
курора перевірити законність прийняття Керченською міськрадою 
рішення про забудову Молодіжного парку й у разі виявлення пору-
шень зупинити будівельні роботи (Арсеній Яценюк став на захист 
Молодіжного парку в Керчі // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яце-
нюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9828-arsenij-jatsenjuk-
stav-na-zahist-molodizhnogo-parku-v-kerchi.html). – 2012. – 18.04).

***
18 апреля 2012 г. в Международный день памятников и истори-

ческих мест, активисты Симферопольской городской организации 
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Народной Партии вручили работникам библиотеки учебники «Исто-
рия Украины» Председателя Народной Партии Владимира Литвина.

Заведующая библиотекой, заслуженный работник культуры Авто-
номной Республики Крым, Нина Николаевна Колесникова провела 
для представителей Народной Партии экскурсию по выставочному 
залу библиотеки.

Сотрудники библиотеки ведут большую научную и просве-
тительскую работу, выступают с докладами на международных 
библиотечных конференциях. Тема истории Украины и Крыма всегда 
присутствует в исследованиях научных работников библиотеки.

В заключение визита Н.Колесникова поблагодарила за подарок, и 
предложила всем желающим крымским народникам поучаствовать в 
благотворительной акции по реставрации раритетных изданий, нахо-
дящихся в фондах музея (Мосиенко Т. Крымские народники пода-
рили научной библиотеке учебники «История Украины» // Офіцій-
ний сайт Народної Партії (http://narodna.org.ua/news.php?AYear=20
12&AMonth=4&ADay=19&ArticleID=15740&). – 2012. – 19.04).

Вінницька область

У Вінницькій районній раді 26 депутатів вимагають припи-
нення повноважень на посаді заступника голови райради БЮТівця 
Сергія Сітарського. Питання про дострокове припинення повнова-
жень вже включено у порядок денний найближчої сесії райради, 
яка запланована на 27 квітня. Ініціатори сподіваються, що зберуть 
необхідних 34 голоси. Кажуть, недовіра до заступника райради 
визрівала не перший рік.

«Ніякої політики тут немає, – пояснює голова фракції «Совість 
України» у районній раді Олександр Мельник. – Який же із Сітар-
ського опозиціонер, якщо на посаду заступника його висунула коалі-
ція Партії регіонів і БЮТу? Він на той час ідеально задовольняв і тих, 
й інших».

Сам Сергій Сітарський каже, що суть не в ньому, а в посаді. Мов-
ляв, крісло заступника «регіонали» віддадуть іншій людині, яка 
більше займатиметься організацією виборів, ніж турботами району.

«Мене непокоїть, що позбувшись мене на цій посаді, владним і 
провладним депутатам ніщо не завадить підписати вирок існуванню 
Вінницького району, – попереджає Сергій Сітарський. – Далекі села 
приєднають до сусідніх районів, а Вінниця забере собі найближчі та 
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«найжирніші» шматки, що межують із вулицею Тарногродського і 
мікрорайоном Вишенька. 

На його думку, щось із земель району віддадуть під забудову, а 
десь влаштують смітник, як біля Стадниці. 

«Як високопосадовець районного масштабу Сітарський добре знає, 
що вільних земель у Вінницькому районі, які можна було б віддати 
багатіям або влаштувати звалище, фактично не існує. Все вже давно 
роздали! – коментує Олександр Мельник. – А от те, що місто буде роз-
виватись, у тому числі територіально – це незаперечно і закономірно. 
І кожна територіальна громада сама визначиться, що їй робити. Адже 
не секрет, що Вінницькі Хутори вже давно хочуть до міста. А от Стри-
жавка, наприклад, скаже, що хоче бути окремою. Ніхто нікого при-
мусово тягнути у Вінницю не буде, у цьому немає сенсу. Сітарський 
зараз хоче показати, що він – незручна людина для керівництва міста. 
Але я дуже сумніваюсь, що керівництво Вінниці взагалі переймається 
Сітарським, його нинішніми проблемами». 

Свої шанси втриматись на посаді після сесії нинішній заступник 
голови районної ради оцінює не високо. Але й не надто тим перейма-
ється: «Що ж, залишусь депутатом. Маючи депутатські повноваження 
і потужну фракцію, ще багато що можна зробити (Зотов М. Депу-
тати збирають більшість, щоб зняти заступника голови райради: 
У Вінницькому районі БЮТ не за політику б’ють // Місто (http://
www.misto.vn.ua/ua/home/days/4621). – 2012. – 18.04).

***
Підтримуючи гарні традиції залучення громади до прибирання 

території, цього року члени Вінницької міської організації Народ-
ної Партії долучились до доброї справи. 20 квітня спільними зусил-
лями було прибрано територію на березі Південного Бугу, обрізано 
кущі і висаджено дерева та кущі у місцях дозвілля та відпочинку 
вінничан.

«Ми хочемо бачити рідне місто чистим та гарним, і приємно, що 
до подібних акцій залучається все більше людей. От тільки хотілося, 
щоб ця чистота протрималася якомога довше», – зауважив голова 
Вінницької регіональної організації Народної Партії, народний депу-
тат України Василь Черній.

Подібні заходи цього дня провели партійні організації Барського, 
Вінницького, Гайсинського, Козятинського, Липовецького, Погреби-
щенського, Тульчинського та Ямпільського районів області.
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«Повинна бути у кожного повага до рідного краю, в якому ти 
живеш, – переконаний голова Гайсинської районної парторганізації 
Сергій Руденко, – перший крок, який може зробити кожна людина для 
покращення зовнішнього стану свого краю – не залишати своє сміття 
там, де відпочиває. І не треба боятись робити зауваження будь-кому». 
Працюючи у лісництві, Сергій Іванович постійно організовує толоки 
з партійцями Гайсинського району.

Дякуючи лісникам Вінниччини, голова обласної парторганізації 
Василь Черній наголосив, що для заходу лісівники виділили понад 
500 молодих саджанців (Ковальчук М. Вінницькі народники про-
вели весняну толоку // Офіційний сайт Народної Партії (http://
narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=4&ADay=20&Articl
eID=15752&). – 2012. – 20.04).

Волинська область

За словами голови облдержадміністрації Бориса Климчука, через 
невисокий рейтинг Партії регіонів на Волині регіонали можуть під-
тримати позапартійних незалежних кандидатів у мажоритарних 
округах

Голова Волинської облдержадміністрації Борис Климчук на прес-
конференції з редакторами міських та районних видань про ситуації 
в області напередодні виборів-2012: «Я не думаю, що Партія регіо-
нів буде виставляти своїх кандидатів на Волині. Парадоксально?! Рей-
тинг Партії регіонів не такий високий в нашій області для того, щоб 
кандидати від цієї партії могли перемагати. Ми це розуміємо і знаємо. 
Якщо будуть достойні кандидати-мажоритарники «самовисуванці», 
не заангажовані в інші партії, і попросять нашої підтримки, ми її, оче-
видно, надамо. Про прізвища я би не став зараз говорити (Гаврилюк 
Я. Партія Регіонів не вірить у своїх однопартійців? // Волинь (http://
www.volyn.com.ua/?rub=4&article=0&arch=). – 2012. – 14.04). 

Дніпропетровська область

Дніпропетровський «Фронт Змін» надає юридичну консультацію 
мешканцям приватного сектору мікрорайону «Діївка», які через зве-
дення висотного житлового масиву підлягають відселенню.

Активісти «Фронту Змін» Ленінського району провели зустріч 
з мешканцями, які проживають на вулицях Дніпрельстанівська, 
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Заливна, Сільрадська, Макарова, Бр. Трофімових, будинки яких під-
пали під знесення.

Зокрема, депутат від «Фронту Змін» Ленінської районної ради, 
юрист Артем Фісунов проконсультував понад 300 жителів щодо меха-
нізму компенсації за знесене житло і порядку надання кредитів на 
отримання нового житла.

«Ми розповіли присутнім юридичні аспекти розроблення про-
ектної документації на будівництво, узгодження цього проекту на 
загальних зборах громадян, порядок роботи комісії по оцінці майна, 
що підлягає зносу», – зазначив Артем Фісунов.

Свою підтримку у вирішенні цих проблем надаватиме й депутат 
міськради від «Фронту Змін» Владислав Зельдіс (Дніпропетровський 
«Фронт Змін» допомагає мешканцям, будинки яких підлягають зне-
сенню // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.
ua/ua/media/region-news/9806-front-zmin-nadae-juridichnu-dopo-
mogu-zhiteljam-mikrorajonu-dnipropetrovska.html). – 2012. – 17.04).

***
Криворізька міська організація Всеукраїнського об’єднання «Сво-

бода» вимагає відбудувати та відновити функціонування єдиного 
дитячого садка у восьмитисячному селищі Горький. Із проханням 
допомогти до націоналістів звернулися мешканці селища, які вже два 
роки не мають куди віддати своїх дошкільнят.

До Криворізької міської організації ВО «Свобода» звернулися за 
допомогою мешканці селища Горький, що в Тернівському районі Кри-
вого Рогу. Громада попросила допомоги у відновлені роботи дитя-
чого садочка. Представниця громади Оксана Дровозюк із підписами 
50 мешканців звернулася до місцевих націоналістів з надією, що хоч 
хтось почує людей і реально щось зробить для розв’язання проблеми, 
бо влада, крім обіцянок, і пальцем не ворухнула.

Два роки тому, під час техногенної катастрофи на шахті ім. Орджо-
нікідзе (що входить до ЦГЗК компанії «Метінвест» Ріната Ахметова), 
було зруйновано також і дитячий садок. Всі ці два роки батьки змушені 
були возити дітей в інші дитсадки, витрачаючи час, гроші й нерви.

«Попри обіцянки депутатів міськради від Партії регіонів відно-
вити роботу дитсадка якнайшвидше, у селищі вже два роки відсут-
ній дитячий навчальний заклад. Мабуть, у «регіоналів» немає на це 
часу за розтягуванням бюджетних коштів, які вони використовують 
для «покращення свого життя вже сьогодні». Про яку народжуваність 
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може йти мова, якщо робиться все, аби молоді сім’ї не могли заводити 
дітей! Таке враження, що Партія регіонів зацікавлена у зменшені кіль-
кості українців».

Криворізька міська організація ВО «Свобода» докладе всіх зусиль 
для відновлення роботи дитсадка в селищі, де мешкає вісім тисяч 
наших громадян», – зазначив голова Криворізької «Свободи» Юрій 
Настусенко (Криворізька «Свобода» вимагає відбудувати дитса-
док, зруйнований під час аварії на ахметовській шахті // Сайт ВО 
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029336/). – 
2012. – 19.04).

***
Дніпропетровський «Фронт Змін» не виключає фальсифікацій з 

боку влади на виборах до Верховної Ради 2012 р. Про це голова фрак-
ції «Фронту Змін» у Дніпропетровській обласній раді Гліб Пригунов 
заявив на засіданні «круглого» столу в редакції газети «Дніпро вечір-
ній» 18 квітня.

За його словами, аби протистояти використанню «брудних» тех-
нологій з боку влади, опозиція має вжити максимум зусиль.

«Ми сьогодні повинні бути готові до гіршого варіанту, тому 
навчання членів комісій і якісний відбір членів комісій – це основне 
завдання с точки зору протидії фальсифікаціям. Плюс – залучення 
міжнародної спільноти, міжнародних спостерігачів, які зможуть дати 
оцінку тим процесам, які будуть відбуватись під час виборчої кампа-
нії», – сказав Гліб Пригунов.

Він також зауважив, що застосування методів нечесної гри з боку 
влади вже розпочалося. На думку депутата, зміни до виборчого зако-
нодавства, які зробила влада руками Конституційного Суду за пів-
року до виборів, є політичним шахрайством. 

«Таку поведінку Партії регіонів і всієї влади не можна назвати 
інакше, як політичне шулерство. Чому це відбувається? Мабуть, усі 
розуміють, що сьогодні рівень підтримки дій влади – Януковича, 
уряду, Партії регіонів – дуже низький. Фактично ця команда є коман-
дою банкрутів, тому в них і виникла необхідність змінити правила, 
за якими має відбуватись виборча кампанія», – сказав Гліб Пригунов.

Водночас, на переконання «фронтовика», з точки зору ідеоло-
гії найкращою агітацією для виборців є нинішня ситуація в країні, 
якою «не задоволені ні бюджетники, ні пенсіонери, ні підприємці, ні 
пільговики».
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«Фактично жоден з прошарків суспільства сьогодні не відчуває 
виконання владою головної її функції – допомагати власним грома-
дянам і розвивати громадянське суспільство. Кожна група людей 
відчуває погіршення ситуації в останні півтора-два роки. Я думаю, 
люди зуміють об’єднатись і зробити свій вибір таким чином, щоб у 
майбутньому складі парламенту було створена антипрезидентська 
більшість, яка зможе запропонувати уряд, котрий буде відповідати 
інтересам українців», – сказав керівник фракції «Фронту Змін» в 
облраді (Дніпропетровський «Фронт Змін» не виключає фальсифі-
кацій з боку влади на виборах до Верховної Ради // «Інформаційно-
аналітичне агентство «Придніпров’я» (dnepronews.com.ua). – 
2012. – 18.04).

***
Голова Дніпропетровської обласної організації партії «Наша 

Україна», координатор обласного КОДу Віктор Гноєвий переконаний, 
що на найближчих виборах партія повинна виступити єдиним фрон-
том з об’єднаною опозицією. 

Він підкреслив – на місцях опозиційні партії вже давно діють 
спільно і злaгоджено. «Ми всі діємо разом у обласному КОДі – і «Бать-
ківщина», і «Фронт Змін» , і КУН, «Наша Україна», Свобода, НРУ. Ми 
щодня демонструємо готовність діяти разом, відмовлятися від лідер-
ських амбіцій та старих образ заради успіху української справи і укра-
їнського майбутнього», – наголосив Гноєвий.

Він також нагадав, що єдність патріотичних сил завжди була 
серед пріоритетних завдань партії «Наша Україна». 

«Партія не повинна відступати від наміченого курсу на об’єднання, 
адже тільки спільними зусиллями ми зможемо побороти той окупа-
ційний режим, який зараз є в Україні», – додав Гноєвий. 

«Створення «пятих колон» для походу на вибори є неприйнят-
ним для партійців. Це чітка позиція нашої організації», – підкреслив 
політик (Створення «пятих колон» для походу на вибори є непри-
йнятним для партійців – Дніпропетровська «Наша Україна» // 
Центральний інформаційний сервер «Наша Україна» (http://www.
razom.org.ua/news/14108/). – 2012. – 20.04).

***
20 апреля в Днепропетровске возле театра им. Шевченко, где про-

ходила презентация проекта лидера партии «Украина – Вперед!» 
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Наталии Королевской «Новая экономика – новая страна», молодежной 
организацией Партии регионов была организована акция протеста. 

Около двух десятков молодых людей поставили палатку с симво-
ликой Партии регионов, а также держали в руках плакаты «Наташа, 
мы тебе не верим!», «Не надо смешивать бизнес и политику!» (Коро-
левскую в Днепропетровске пикетировали добавить комментарий 
// DAILY-UA (http://www.daily.com.ua/news/1/2012-04-158277.html). – 
2012. – 20.04).

***
20 апреля состоялась пресс-конференция «Депутаты Днепропе-

тровского горсовета от Партии регионов рассказали о ходе реформи-
рования жилищно-коммунального хозяйства областного центра».

В пресс-конференции принял участие: глава постоянной комис-
сии по вопросам жилищно-коммунального хозяйства и топливно-
энергетического комплекса Днепропетровского горсовета Виталий 
Момот; секретарь постоянной комиссии по вопросам ЖКХ и ТЭК 
Днепропетровского горсовета Сергей Николаев; начальник управле-
ния жилищного хозяйства Днепропетровского горсовета Олег Хорун-
жий; председатель Днепропетровской областной общественной орга-
низации «Ассоциация органов самоорганизации населения (ОСН)» 
Игорь Лючков.

Виталий Момот сообщил, что благодаря поддержке председателя 
облгосадминистрации Александра Вилкула и депутатов фракции Пар-
тии регионов в Днепропетровске проводится успешное реформирова-
ние жилищно-коммунального хозяйства. «Основной проблемой суще-
ствующей системы ЖКХ является ее сложность и неэффективность. 
В целом в Днепропетровске оказываются жилищно-коммунальные 
услуги населению на более чем 200 млн грн в год. Однако, вслед-
ствие несовершенства существующей системы, 70 % этих средств 
идет на зарплаты работников ЖКХ. О надлежащем качестве обслу-
живания жилья и развитии данной сферы речь не идет вообще. Для 
решения данной проблемы на основе изучения опыта других городов 
Украины нами разработан проект реформирования ЖКХ Днепропе-
тровска. Мы работаем при полной поддержке председателя облгосад-
министрации, руководителя областной организации Партии регионов 
Александра Вилкула», – сказал он.

Сергей Николаев сообщил, что «в рамках выполнения Программы 
Президента Украины Виктора Януковича «Украина для людей», 
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Народной Программы Днепропетровской областной организации 
Партии регионов, а также Программы реформирования и разви-
тия жилищно-коммунального хозяйства города Днепропетровска на 
2008-2012 года, с целью преодоления убыточности предприятий 
жилищного хозяйства, для обеспечения стабильного их функциони-
рования, оптимизации затрат на сегодняшний день в Днепропетровске 
приняты решения о ликвидации 19 предприятий из 49. Учитывая, что 
город территориально поделен на 8 районов, мы будем стремиться к 
сокращению количества коммунальных жилищно-эксплуатационных 
предприятий до количества районов», – сказал он.

Игорь Лючков отметил, что Ассоциация органов самоорганиза-
ции населения поддерживает усилия депутатов Днепропетровского 
горсовета от ПР, направленные реформирование ЖКХ Депутаты 
Днепропетровского горсовета от Партии регионов рассказали о 
ходе реформирования жилищно-коммунального хозяйства област-
ного центра // «Новый мост» – Днепропетровск (http://most-dnepr.
info/press-centre/archives/60935.htm). – 2012. – 20.04).

Донецька область

В дні Великодніх свят, 16 квітня, відбулися позачергові ХІV збори 
Артемівської районної організації Народного Руху України, що на 
Донеччині. Позачерговість проведення зборів була зумовлена термі-
ном висування кандидата в депутати (з 13 по 16 квітня) на проміжні 
вибори депутатів Сіверської міської ради 13 травня 2012 р.

Голова Донецької ОО НРУ Віталій Гатченко, який взяв участь у 
зборах, від імені Голови Народного Руху України Бориса Тарасюка 
привітав рухівців та запрошених з Великоднем та ознайомив присут-
ніх з Постановою ВРУ «Про відзначення 75-річча з дня народження 
Героя України Вячеслава Чорновола».

Враховуючи присутність на засіданні представників міської 
виборчої комісії, питання про висування кандидата у депутати роз-
глядалося першим. Учасники зборів підтримали пропозицію Ради 
Артемівської РО НРУ та висунули кандидатом в депутати Сіверської 
міської ради на проміжних виборах Сергія Івахненка.

Таким чином на Донеччині Народний Рух України знову став 
суб’єктом виборчого процесу. «Вже остаточно відомо, що протисто-
яти нам будуть кандидати від Партії Регіонів та КПУ. Цікаво, що 
«набожні» «регіонали» та атеїстичні комуністи проводили свої кон-
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ференції в страсну п’ятницю 13 квітня. Як це їм допоможе в перего-
нах – побачимо невдовзі», – голова Донецької ОО НРУ.

Після того, як представники міської виборчої комісії покинули 
збори, рухівці в партійному колі обговорили політичну ситуацію, так-
тику та стратегію перемоги на майбутніх місцевих виборах та питання 
партійного будівництва (Донеччина – розвідка боєм // Oфіційний 
сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/
article/donechchina-rozvidka-bojem.html). – 2012. – 17.04).

***
Випадки бунту мешканців Донеччини проти всевладності Партії 

регіонів та її союзників на місцях ще поодинокі, а тому викликають 
жвавий інтерес місцевих і центральних ЗМІ. Слід зазначити, що у всіх 
таких бунтівних акціях активну участь беруть свободівці та прихиль-
ники цієї політичної сили.

13 квітня мешканці будинків №№ 4, 6 по бульвару Космонав-
тів м. Костянтинівка провели акцію проти забудови прилеглої до 
будинків території та проголосили своє місце проживання «тери-
торією без Партії регіонів». Як повідомляє костянтинівець, член 
ВО «Свобода» Артем Попік, мешканці з 2003 р. стояли буквально 
на смерть за свою землю, судились, оббивали пороги кабінетів, 
лягали під будівельну техніку, ходили до міської та районної орга-
нізацій ПР. Але не судилося: депутатська більшість міськради 
(35 із 40 – члени Партії регіонів) не так давно проголосувала за 
будівництво магазину на прибудинковій території, де мешканці 
своїми силами побудували дитячий майданчик з гірками, пісочни-
цями та альтанками. 

Під час стихійного мітингу люди проголосували і постановили: 
«Ми, мешканці будинків № 4 і № 6 по бульвару Космонавтів, оголо-
шуємо місце свого проживання «територією без Партії регіонів!»

Ще мешканці скаржаться на місцевий ЖЕК, мовляв, ремонти 
у під’їздах доводиться робити власноруч (це – поручні на крилеч-
ках, ляди до підвалів, фарбування стін у під’їздах тощо). Зараз, 
проходячи поміж буд. № 4 та №6, ще можна побачити велетенську 
купу будівельного мотлоху, залишеного під стінами будинку після 
ремонту покрівлі. Владу не цікавлять проблеми пересічних мешкан-
ців. У них – своє «покращення життя вже сьогодні». Але така, хай і 
локальна, активність наших земляків свідчить про те, що програма 
ПР із зомбування населення зазнає краху. Донецька «Свобода» буде 
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відслідковувати перебіг подій на костянтинівській «території без ПР» 
і в разі потреби вийде на захист мешканців.

Так, самолікування від зомбування – найдієвіший засіб. Але щоби 
процес став незворотнім, він потребує державних програм з україніза-
ції, з історичного і культурного виховання. Жоден із керманичів Укра-
їни не наважився на ці кроки в Донбасі, віддавши регіон на відкуп міс-
цевим «князькам». І це – велика помилка. І поки держава не робить кро-
ків у цьому напрямку, мешканці діють самі (Донецькі нариси. Костян-
тинівка проти Партії регіонів // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.
svoboda.org.ua/dopysy/dopysy/029321/). – 2012. – 17.04).

***
Большинство украинских политиков лишь обещают содейство-

вать укреплению дружбы с Россией. Донецкие коммунисты предпо-
читают действовать.

В приграничном городке Амвросиевка первый секретарь Доне-
цкого обкома КПУ, народный депутат Николай Кравченко встре-
тился с депутатами Госдумы Российской Федерации, руководителями 
Ростовского обкома КПРФ Николаем Коломейцевым и Владимиром 
Бессоновым. 

«Мы – за укрепление отношений с братскими народами, за вхож-
дение Украины в Таможенный cоюз и Единое экономическое про-
странство, – говорит Николай Кравченко. – Особое внимание уде-
ляем развитию взаимоотношений в приграничной сфере. В облсовете 
создана группа по приграничному сотрудничеству, в рамках работы 
которой доброй традицией стали взаимные визиты жителей Донецкой 
и Ростовской областей.

«Нас объединяют общие идеалы, стремление сделать жизнь наро-
дов лучше, – отметил Николай Коломейцев. – Кроме того, у нас общая 
история, общие достижения и, увы, общие проблемы, обусловленные 
развалом СССР. Очень ярко эти проблемы проявляются в сфере 
экономики, поскольку одной из причин ее упадка является разруше-
ние связей, благодаря которым мы создавали уникальные самолеты, 
запускали спутники и космические корабли».

Российский коммунист рассказал, что уже в следующем месяце 
донецкие детишки побывают в Москве на Красной площади, где про-
йдут торжества, посвященные пионерскому движению.

И в России, и в Украине идет работа по омоложению партийных 
рядов коммунистов. 
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«Молодые люди у нас отлично зарекомендовали себя на недав-
них выборах и в парламент, и в местные органы власти, – признается 
Николай Коломейцев. – При их поддержке нам удалось улучшить 
свой предыдущий результат и набрать порядка 20 % голосов».

«Серьезная работа по омоложению партийных рядов ведется и у 
нас, – вслед за коллегой сказал Николай Кравченко. – При этом ста-
раемся избежать конфликта поколений. Мы внимательно следили за 
избирательными кампаниями в России, изучали опыт КПРФ и соби-
раемся применить его в ходе парламентских выборов в Украине, а в 
качестве международных наблюдателей пригласить как раз наших 
друзей – российских коммунистов».

«Под видом реформ, скажем, пенсионной и медицинской, в 
Украине идет банальное сокращение государственных расходов, 
направляемых в социальную сферу, – констатирует Николай Крав-
ченко. – В этих условиях расширение представительства коммунис-
тов в парламенте может стать залогом защиты народа от посягательств 
на его права. В случае расширения представительства коммунистов в 
парламенте мы будем добиваться не только выполнения действующих 
законов, но и принятия новых, отвечающих государственным инте-
ресам и способствующих повышению уровня благосостояния граж-
дан, – запрет на приватизацию стратегически важных предприятий 
и продажу земли, бесконтрольное использование природных ресур-
сов. Национализация ряда отраслей позволит Украине стабильно 
наполнять государственный бюджет, а следовательно, даст государ-
ству возможность выполнять свои гарантии по социальной защите 
граждан» (Попова И. У дружбы нет границ // Рабочая газета (http://
rg.kiev.ua/page5/article24297/). – 2012. – 18.04).

***
Донецкий облсовет не хочет принимать решение об использова-

нии Красного Знамени наряду с государственным флагом Украины во 
время празднования Дня Победы. Об этом на пресс-конференции зая-
вил народный депутат Украины, первый секретарь Донецкого обкома 
КПУ Николай Кравченко.

«Вчера комиссия, которая должна была рассматривать вопрос 
о включении в повестку дня инициативы фракции коммунистов в 
областном совете и, в частности, депутата областного совета Попо-
вой, не собралась. В повестке дня (будущей сессии. – Ред.) этот вопрос 
есть, но делается сегодня все, для того чтобы его не проголосовать», – 



76

Регіональні партійні організації...

сказал он (Николай Кравченко: Донецкий облсовет не хочет празд-
новать День Победы под Красным Знаменем // Компартія України 
(http://www.kpu.ua/nikolaj-kravchenko-doneckij-oblsovet-ne-xochet-
prazdnovat-den-pobedy-pod-krasnym-znamenem/). – 2012. – 19.04).

Житомирська область

Проблемами жителів Черняхівського району активно перейма-
ються народники. Доказом тому стала чергова поїздка представни-
ків секретаріату Житомирської обласної організації Народної Пар-
тії у Черняхівський район. Власне головний народник Житомир-
щини Микола Рудченко постійно підтримує та допомагає жите-
лям Черняхівського району. Днями допомога надійшла тим, хто осо-
бливо того очікував. Зокрема, у селі Велика Горбаша на імпровізацій-
ному сході села місцевому клубу було вручено музичний центр. Та 
чи не найбільше емоцій викликав виступ-подяка місцевої жительки 
Надії Пилипчук. Завдяки матеріальній допомозі народного депутата 
Миколи Рудченка жінка зможе пролікувати свого малюка.

Дещо раніше парафіяни церкви с. Сали також звернулися до 
депутата-народника. Архітектурна окраса села, 100-літня церква, нині 
потребує реставрації та заміни елетрокомунікацій. Саме народники 
зробили перший фінансовий внесок задля вирішення цього питання.

А найочікуванішою стала зустріч із громадою села Видибор. Тут 
жителі села переживали і співчували Ользі Артемчук. У жінки уна-
слідок пожежі згоріла оселя й осліп чоловік. На її звернення відгук-
нувся народний депутат Микола Рудченко і виділив посильну допо-
могу на придбання житла. «Працьовитих людей, які живуть і тру-
дяться у селі, не можна лишати наодинці з бідою. Саме тому житлове 
питання мешканки Видибора Ольги Артемчук я тримав на особис-
тому контролі, бо народники ніколи не лишаються осторонь чужого 
горя», – наголосив голова Житомирської обласної організації Народ-
ної Партії Микола Рудченко (Проблемами жителів Черняхівського 
району активно переймаються народники // Офіційний сайт 
Народної Партії (http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMon
th=4&ADay=17&ArticleID=15727&). – 2012. – 17.04).

***
На Житомирщині Олевська районна організація Всеукраїнського 

об’єднання «Свобода» вкрай занепокоєна «оптимізацією» від уряду 
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Азарова–Тігіпка, яка вже докотилась і до українського Полісся. З 
23 квітня «Укрзалізниця» скасовує рух чотирьох дизель-потягів, які 
курсують територією Житомирщини. Один із них – з Олевська до 
Коростеня.

Потягом за цим маршрутом, що вирушав з Олевська о 15-й, повер-
тались із міста до віддалених сіл, де не завжди є пряме автобусне спо-
лучення, в основному учні шкіл та профтехучилища, сільські пенсі-
онери з установ райцентру, селяни, що підвозили до міста свіжі про-
дукти харчування. Приміський потяг, як зазвичай на подібних марш-
рутах, наповнювався головним чином пільговиками.

«Держава на законодавчому рівні ніби гарантує пільги населенню, 
але люди не можуть скористатись ними внаслідок відсутности послуг 
у певних регіонах. Жителі великих міст ще мають можливість пільго-
вого проїзду на тролейбусі чи трамваї, а от мешканцям сільських регі-
онів вже і приміський потяг стає недоступним. При новому розкладі 
руху люди, які діставалися райцентру приміським потягом, будуть 
змушені або перебувати тут півтори доби (дві ночі), або шукати інші 
шляхи сполучення. Може, варто подбати про монетизацію пільг, аби 
пільговики могли добиратись до райцентру платним транспортом?» – 
повідомив голова Олевської районної організації ВО «Свобода» Юрій 
Ковалінський.

Ситуація з постійним зменшенням кількости маршрутів примісь-
ких потягів, ймовірно, пов’язана з планованою приватизацією «Укрза-
лізниці», проти якої категорично виступає ВО «Свобода».

Фракція ВО «Свобода» в Олевській міській раді має намір вине-
сти на розгляд наступної сесії проект звернення до уряду України з 
вимогою залишити чинний графік руху приміського потяга на стан-
ції Олевськ (Олевські свободівці вимагають залишити чинний гра-
фік руху приміського потяга // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.
svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029352/). – 2012. – 19.04).

***
Популярність Народної Партії на Житомирщині невпинно зрос-

тає. Доказом цього є значна кількість охочих поповнити лави Народ-
ної Партії на Житомирщині. Лише цього року народниками стали 
майже 900 осіб. З-поміж них – аграрії, освітяни, керівники місцевого 
рівня: директори шкіл, голови сільських рад тощо. На сьогодні Жито-
мирська обласна організація Народної Партії є найчисленнішою та 
найактивнішою серед партійних організацій області.
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Питаннями партійного сьогодення цікавилися журналісти на 
прес-конференції голови обласної організації Народної Партії, народ-
ного депутата України Миколи Рудченка. Лідер житомирських народ-
ників наголосив, що питання кількості членів партії не є пріоритет-
ним, проте під час зустрічей люди особисто висловлюють бажання 
вступити в Народну Партію і це свідчить про їхню активну громадян-
ську позицію та прагнення змінити життя на краще. До того ж утвер-
дженню позитивного іміджу народників сприяють десятки зроблених 
справ щодо благоустрою сіл та містечок. З-поміж останніх – активна 
участь народників у поліпшенні благоустрою сільських вулиць, ого-
родженні центральних площ.

На прес-конференції обговорювалася і тема майбутніх парламент-
ських виборів. Так, народний обранець Микола Рудченко перекона-
ний – більше позитивів для громади має мажоритарна виборча сис-
тема. На думку Миколи Рудченка, якщо у парламенті буде створено 
потужну фракцію депутатів-мажоритарників, то саме вони здійсню-
ватимуть максимально ефективну законотворчу діяльність.

Утім, депутат-народник робить припущення: «Боюся, щоб люди 
не купилися на гречку та олію та не проголосували за тих, хто ніякого 
відношення до округів не має».

«Сумнозвісним досвідом» парламентарій назвав місто Малин. 
«Ми будували дороги та відкривали залізничні переїзди, а перемо-
гла гречка», – риторично зазначив Микола Рудченко (Популярність 
Народної Партії на Житомирщині невпинно зростає // Офіційний 
сайт Народної Партії (http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&
AMonth=4&ADay=19&ArticleID=15744&). – 2012. – 19.04).

***
Несколько депутатов Житомирского горсовета ведут переговоры 

о вступлении во фракцию Партии регионов.
В числе будущих «регионалов» называют: Николая Янушевича 

(депутат от «Нашей Украины»), Ольгу Пархомчук (была во фракции 
партии «Фронт Змін»), Сергея Колесника, Николая Примачека и Олега 
Елисеева (все трое были во фракции ВО «Батьківщина»).

Председатель фракции Партии регионов в Житомирском горсо-
вете Василий Кучик сказал, что пока это все «виртуально».

«Пока рано об этом говорить. К нам действительно обратились 
несколько депутатов, сейчас идут консультации. В понедельник будет 
заседание фракции, если решение будет принято, то вы узнаете о нем 
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на сессии 24 апреля. После смены руководителя городской организа-
ции Партии регионов и председателя фракции стоит задача сплотить 
фракцию в горсовете. Мы готовы принимать всех, кто хочет работать 
на благо города и готовы находить с любыми фракциями точки сопри-
косновения в интересах жителей Житомира», – сказал Кучик.

Председателя фракции ВО «Батьківщина» в Житомирском гор-
совете Александр Радько прокомментировал возможный переход 
его бывших однопартийцев в провластную фракцию: «Этих людей 
мы исключили из фракции и их судьба меня не интересует. Если они 
хотят быть «тушками» – это их выбор», – сказал Радько (Фракция 
Партии регионов в Житомирском горсовете пополнится бывшими 
оппозиционерами? // ЖИТОМИР.info (http://www.zhitomir.info/
news_106663.html). – 2012. – 20.04).

Закарпатська область

Русины Закарпатья намерены обратиться в международные суды 
с исками против Украины, которую они обвиняют в этноциде.

Представителей национальной группы, официально не призна-
нной в Украине, поддерживают пророссийские силы. И те и другие 
выступают за федерализацию. Они отмечают, что лидеры Партии 
регионов, пребывая в оппозиции, обещали провести соответствую-
щую административную реформу, но, придя к власти, забыли об этом 
и продолжают линию жесткой централизации власти.

В Украине русинов публично поддержала только партия «Русский 
блок». Ее лидер Геннадий Басов пояснил: «Русины – братский нам 
народ. Мы считаем их требования справедливыми и законными, они 
борются за свои права, за свой язык, культуру в условиях жесточай-
шей украинизации». Политик отметил, что «Русский блок» поддер-
живает идею федерализации Украины: «Посмотрите, насколько отли-
чаются разные регионы. Восток, юг – и запад: язык, культурные цен-
ности, религия – все разное, мало общего. Это порождает огромное 
количество проблем, разрешить которые возможно только в рамках 
федерации. И, кстати, Партия регионов еще до прихода к власти раз-
деляла наши взгляды, а потом забыла о предвыборных обещаниях».

Политологи считают, что Киев не может пойти по этому пути, 
иначе стране грозит не одна линия раскола. С одной стороны, если 
идти на поводу у русинов, то следует поставить под сомнение те дого-
вора и указы прошлого века, следствием которых стало формирование 
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Украины в ее нынешних границах. В таком случае не только Закарпа-
тье, но и Галичина, Буковина, Крым могут заявить о самоопределе-
нии. С другой стороны, потакая русинам, следовало бы предоставлять 
автономные права румынскому и венгерскому национальным мень-
шинствам, все активнее заявляющим о себе в Западной Украине.

Социолог, руководитель фонда «Демократические инициативы» 
Ирина Бекешкина уверена, что большинство украинцев поддержи-
вают идею унитарного государства. «Требования русинов звучат 
просто смешно. Хотя их политические лидеры выступают якобы от 
имени 800 тыс. населения, но среди самих жителей региона только 
около 10 тыс. относят себя к этой группе. Если посчитать тех, кто 
вопреки закону получил румынский или венгерский паспорт, не отка-
завшись от украинского гражданства, то даже этих людей, думаю, 
будет больше. Но они ничего не требуют, живут себе в Украине и сво-
бодно ездят за границу по второму паспорту. Если в Западной Укра-
ине и начнутся какие-то волнения, заварушки, а я утверждаю, что это 
может случиться еще очень и очень нескоро, то уж не из-за призывов 
Димитрия Сидора. Люди, как и везде в Украине, недовольны социаль-
ной политикой, экономическими решениями, им не нравится власть, 
но они не обманываются насчет провокаций тех, кто хочет поиграть в 
политику», – сказала она (НГ: Русины обвинили Украину в этноциде // 
Корреспондент.net (http://korrespondent.net/worldabus/1340492-ng-
rusiny-obvinili-ukrainu-v-etnocide). – 2012. – 16.04).

***
Зустріч з виборцями провів один можливих кандидатів в депутати 

Верховної Ради України – уродженець с. Сокирниця Хустського району 
– Лазришинець Василь, екс-заступник міністра охорони здоров’я 
України уряду Тимошенко (український лікар, учений в галузі меди-
цини, кардіохірургії, лауреат Державної премії України в галузі науки 
і техніки (2005 р.); професор, доктор медичних наук, завідувач від-
ділення хірургічного лікування вроджених вад серця Національного 
інституту серцево-судинної хірургії ім. М. М. Амосова АМН Укра-
їни, заступник директора з наукової роботи Національного інституту 
серцево-судинної хірургії ім. М. М. Амосова АМН України). Як пояс-
нив Василь Васильович, він планує йти самовисуванцем без політич-
них партій, але, як твердять джерела, він стоїть ближче до Батьків-
щини та Фронту Змін, представники цих політичних сил супроводжу-
вали його на зустрічах, де було багато відомих медиків Закарпаття.
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Лідер «Удару» Валерій Пацкан, уродженець с. Золотарево, теж 
заявив про бажання балотуватися по Хустщині.На разі готуються 
зустрічі з активом «Удару» та проводиться штабна робота по підго-
товці активістів та членів комісії .

Бажання йти від даного округу планує Бровді Роберт, який очолю-
вав обласну організацію «Фронту Змін».

Фаворитом даного округу залишається Деркач Степан, який має 
найбільш реально-прогнозовані можливості отримати депутатський 
мандат .

Від ЄЦ буде висуватися Балога Павло, який є братом Балоги 
Віктора, міністра МНС, популярність якого не дуже висока на Хуст-
щині, але це не завадило виграти місцеві вибори ЄЦ на Закарпатті та 
отримати більшість депутатів в Хустській міській раді та Хустській 
районній раді. 

Як бачимо боротьба за виборця в даному округу буде запекла, 
можливо появляться ще декілька кандидатів, які будуть «рвати» 
голоси більш рейтингових кандидатів. Так, що п’ять реальних кан-
дидатів вже маємо (Хто є хто перед виборами до Верховної Ради на 
Хустчині. Політичне життя на Хустчині закипіло та забурлило // 
Новини Закарпаття (http://transkarpatia.net/politic/7242-hto-ye-hto-
pered-viborami-do-verhovnoyi-radi-na-hustchin.html). – 2012. – 22.04).

Запорізька область

В областном бюджете предусмотрено выделение дополнительных 
средств для оказания финансовой поддержки областным 
общественным организациям ветеранов и инвалидов в рамках реали-
зации программы «Навстречу людям» в сумме 30 тыс. грн. Об этом 
сообщили в облгосадминистрации.

«В области проживают девять тысяч граждан, которые постра-
дали в результате Чернобыльской катастрофы, среди них 918 инва-
лидов, 4,2 тыс. пострадавших II категории, около 2 тыс. – III катего-
рии, а также 1,6 тыс. детей и 245 жен умерших чернобыльцев», – гово-
рит заместитель начальника Главного управления труда и социальной 
защиты населения ОГА Александр Кривой.

В прошлом году из госбюджета ежемесячно получали компенса-
цию за потребленные жилищно-коммунальные услуги 94 900 вете-
ранов войны, сумма профинансированных льгот составила 99,3 млн 
грн. Также единовременную помощь ко Дню Победы в прошлом году 
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получили 12,4 тыс. ветеранов локальных войн, в том числе – в Афга-
нистане, на сумму 5,3 млн грн, среди них были 1700 инвалидов войны 
и 8,2 тыс. участников боевых действий.

С апреля текущего года началось оздоровление в санитарно-
курортных учреждениях Украины лиц, пострадавших в результате 
Чернобыльской катастрофы. Также в этом году будет издана «Книга 
Памяти участников локальных войн» (Перед выборами запорожская 
власть решила помочь чернобыльцам // 061.ua – сайт города Запо-
рожья (http://www.061.ua/article/137122). – 2012. – 17.04).

***
18 апреля 2012 г. на собрании городской организации политичес-

кой партии «УДАР» Виталия Кличко запорожские партийцы изби-
рают нового главу и политраду. В зале почти нет свободных мест. В 
результате эмоционального обсуждения и голосования председате-
лем городской партийной организации стал Василий Варецкий – экс-
глава Орджоникидзевского и Васильевского районных администра-
ций. Голосовали за В. Варецкого единогласно.

По оценкам политологов, в последнее время партия Виталия 
Кличко, не замаранная в коррупции и политических интригах, наби-
рает в стране все большую популярность, и имеет все шансы быть 
представленной в обновленном украинском парламенте (Запорожский 
«УДАР»: первый раунд. Партийцы Виталия Кличко в Запорожье 
избрали лидером городской организации Василия Варецкого // ХРО-
НИКИ и КОММЕНТАРИИ (http://operkor.wordpress.com/2012/04/19/
запорожский-удар-первый-раунд-парти/) – 2012. – 19.04).

***
В межсессионный период к фракции Партии регионов в Запо-

рожском облсовете присоединился еще один член бывшей «Сильной 
Украины» – Анатолий Ременюк, увеличив количество фракции ПР в 
облсовете до 77 человек. Об этом 19 апреля в ходе внеочередной сес-
сии облсовета сообщил глава фракции ПР в Запорожском облсовете 
Игорь Грозовский.

На минувшей сессии облсовета было заявлено о ликвидации фрак-
ции «Сильной Украины» в областном парламенте и вхождении части 
ее членов во фракцию Партии регионов. Тогда ее ряды пополнили два 
депутата – Александр Бабич и Николай Павелко, увеличив числен-
ность наибольшей фракции Запорожского облсовета до 76 человек.
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Кроме того, прошедший по спискам «Сильной Украины» Кон-
стантин Гургура также намерен пополнить ряды фракции Партии 
регионов.

По информации сайта облсовета, еще два «сильноукраинца» – 
Николай Барзион и Николай Кишко – остаются внефракционными 
(Ряды фракции Партии регионов в Запорожском облсовете 
пополнил еще один депутат // РепортерUA (http://reporter.
zp.ua/2012/04/19/ryady-fraktsii-partii-regionov-v-zaporozhskom-
oblsovete-popolnil-eshche-odin-deputat). – 2012. – 19.04).

***
Глава КГГА Александр Попов имеет высокие шансы занять кресло 

мэра Киева. Об этом заявил народный депутат из фракции Партии 
регионов в Верховной Раде Украины Василий Горбаль, комментируя 
ситуацию в Киеве.

«У Александра Павловича достаточно высокие шансы. Отклики, 
которые мне приходилось о нем слышать, достаточно позитивные. 
Но, кроме того, я думаю, что вряд ли партийная составляющая будет 
доминировать на мэрских выборах», – подчеркнул Горбаль.

По словам регионала, власть существенно увеличила финансовую 
подпитку столицы. «Всегда хочется лучшего, но нужно понимать, 
что правительство последние годы беспрецедентно помогает Киеву, 
что видно по суммам изъятия из городского бюджета», – отметил 
он. Отвечая на вопрос, что он думает относительно событий вокруг 
Андреевского спуска в Киеве, Горбаль сказал, что очень ценит исто-
рическую часть столицы.

«Я слышал комментарии одного известного архитектора, кото-
рая сказала, что здание из стекла и бетона будет что-то там красиво 
оттенять на Андреевском. Ну, я как-то не совсем понимаю такие 
аргументы», – сказал он (Регионалы высоко оценивают шансы 
Попова в борьбе за кресло мэра // Хорошие новости (http://www.
horoshienovosti.com.ua/?id=12&text=41858). – 2012. – 18.04).

***
Київська міська організація Конгресу Українських Націоналіс-

тів разом із столичними осередками УНП, УНА–УНСО, СОУ та ВУТ 
«Просвіта» провели толоку, на якій прибирали сміття на території 
Національного музею історії України. Акцію було приурочено до Дня 
пам’яток історії та культури.
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Активісти взялись очистити територію музею від побутового, 
соціального та духовного сміття. До побутового сміття вони відне-
сли пластикові пляшки та різні папери, до соціального сміття – недо-
палки та пляшки з-під пива, а до духовного сміття – незаконно вста-
новлену на території музею каплицю УПЦ МП. Саме з вуст церков-
ників цієї каплиці неодноразово лунали слова про те, що України не 
існує, а українці насправді є малоросами.

Толока розпочалась із мітингу. До присутніх звернувся голова 
Секретаріату Головного Проводу КУН Володимир Манько, який нага-
дав, що ось вже кілька років поспіль Київський осередок Конгресу 
веде боротьбу з незаконною культовою спорудою. «Ми подавали 
чисельні звернення до керівників усіх щаблів влади, як столичної, 
так і центральної. Переважна більшість надавала нам типові бюро-
кратичні відписки, але були й такі, які непрямо натякали на те, що 
каплиця дійсно є незаконною. Проте, дивним чином, ця споруда досі 
стоїть та продовжує отруювати душі українців», – зазначив він.

Манько наголосив на недопущенні прийняття законопроекту 
№ 9690 «Про внесення змін до деяких законів України (щодо пере-
дачі об’єктів культурної спадщини релігійним організаціям)», за яким 
планується вивести з-під володіння держави ряд національних право-
славних святинь.

Під час мітингу слово мали Віктор Горбач (УНП), Ігор Мазур 
(УНА-УНСО), Микола Оцун (СОУ), В’ячеслав Толпига (КУН), Ірина 
Соколовська (КУН).

За ініціативи столичного осередку УНП під час мітингу пройшли 
збори ініціативної групи киян щодо винесення на сесію Київради 
проекту рішення про демонтаж незаконно встановленої каплиці УПЦ 
МП. Такий проект рішення буде подано до Київради після збору від-
повідної кількості підписів.

Після мітингу активісти розійшлись по території музею збирати 
сміття, навколо каплиці встановили таблички з надписом «Обережно! 
Особливо небезпечний смітник» (Конгресівці на толоці прибирали 
побутове, соціальне та духовне сміття // Конгрес Українських 
Націоналістів (http://cun.org.ua/2012/kongresivtsi-na-tolotsi-pribi-
rali-pobutove-sotsialne-ta-duhovne-smittya/). – 2012. – 18.04).

***
Понад 50 молодих каштанів висадили активісти партії «УДАР» 

на чолі з Віталієм Кличком у парковій зоні біля озера Тельбін на сто-
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личному масиві Березняки. Ініціативу провести суботник, прибрати 
й озеленити схили озера підтримали мешканці Березняків, які попри 
дощову погоду прийшли на суботник з родинами й взялися до обла-
штування алеї каштанів

Самі саджанці надав мешканець Березняків Олександр Біло-
бловський, який спеціально вирощував їх п’ять років на присадибній 
ділянці й разом з іншими березняківцями буде доглядати за висадже-
ними деревцями.

Віталій Кличко зауважив, що депутати «УДАРу» вже кілька 
років поспіль намагаються вирішити проблему одного з най-
більших столичних озер, яке страждає від численних незакон-
них забудов та постійного забруднення. Політик розповів, що 
з ініціативи «УДАРу» вже наступного понеділка розпочнуться 
роботи з очищення Тельбіну, які не проводилися тут з радян-
ських часів. Берегову смугу активісти розчистять від очерету, 
а за допомогою водолазів з дна озера піднімуть накопичене там 
сміття.

Кличко звернув увагу на те, що з жовтня минулого року Київ-
рада блокує розгляд ініційованого «УДАРом» питання про ска-
сування рішення щодо надання приватній структурі ділянки для 
забудови біля озера. «За дорученням березняківської громади 
фракція партії «УДАР» вже неодноразово озвучувала це питання 
на сесіях Київради, проте провладна більшість його вперто ігно-
рує. Очевидно, це питання входить у сферу інтересів когось з про-
владних депутатів, які думають про потреби громади в останню 
чергу», – зазначив Кличко. «Але ми не дозволимо залити озеро 
бетоном і разом з ініціативною групою зі збереження Тельбіну 
доб’ємося заборони на будівництво», – додав депутат від «УДАР» 
Андрій Странніков.

Згодом партійці на чолі з Кличком пройшлися бульваром 
Бучми, який став центром стихійної торгівлі на масиві, поспілку-
валися з мешканцями прилеглих будинків та продавцями торгі-
вельних рядів. Березняківці скаржилися на постійний бруд, шум 
й тисняву, спричинену торгівлею прямо з землі, а також вима-
гали демонтувати незаконно встановлені впритул до їх будинків 
МАФи («УДАР» не дозволить залити бетоном столичне озеро 
Тельбін // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/
news/news/udar-ne-dozvolit-zaliti-betonom-stolichne-ozero-telbin). 
– 2012. – 21.04).



86

Регіональні партійні організації...

Київська область

Народный депутат-коммунист Александр Голуб взял на контроль 
вопрос с тарифами на воду в пгт Ставище, сообщила куратор проекта 
КПУ «Контроль. Порядок. Справедливость» в Ставищенском районе 
Киевской области Ярослава Колодина: «Ко мне – как к представи-
телю областного комитета Компартии Украины – обратились жители 
пгт Ставище по поводу незаконно завышенных поселковым советом 
тарифов на водоснабжение. В сентябре 2011 г. поселковый совет ввел 
новые тарифы ЖКХ, подняв их на 85 % (решение исполкома № 238 от 
22.09.2011). Исполком нарушил Закон «О местном самоуправлении», 
по которому органы местного самоуправления лишены права уста-
навливать цены на «коммуналку».

В результате самовольного решения поселкового совета вода для 
населения пгт Ставище стала стоить почти 12 грн за куб. Это самый 
высокий тариф в Киевской области.

27 марта 2012 г. Ставищенский районный суд постановил: тарифы 
незаконные и должны быть снижены. Но исполком поселкового совета 
во главе с председателем А. Тертичным отказался выполнять решение 
Фемиды.

Терпение в Ставище лопнуло и люди вышли на акцию протеста. 
Громада обратилась в Киевский ОК КПУ с просьбой защитить посе-
лок от беспредела.

«Мы передали обращение народному депутату от КПУ Алек-
сандру Голубу. В ближайшее время в Верховной Раде будет сделан 
запрос по поводу проверки обоснованности ставищенских тари-
фов и привлечения к ответственности чиновников, нарушающих 
закон», – сказала Ярослава Колодина (Коммунисты разберутся 
с завышенными тарифами в Ставище Киевской области // 
Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-raz-
berutsya-s-zavyshennymi-tarifami-v-stavishhe-kievskoj-oblasti/). – 
2012. – 20.04).

Кіровоградська область

У Кіровограді відбулася Конференція обласної організації Полі-
тичної партії «УДАР Віталія Кличка». Головним питанням порядку 
денного було обрання делегатів на IX з’їзд партії, що відбудеться 
28 квітня у Запоріжжі.
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У заході взяли участь 42 делегати з 21 районної організації. Крім 
того, відвідати збори прийшла велика кількість гостей.

«Наша політична сила досить молода, але в нас є той запал і 
бажання, які дозволяють нам впевнено рухатись до своєї мети. Ми вже 
зараз за різними прогнозами маємо близько 10 % підтримки вибор-
ців, і це лише початок. Ми вийшли на третє місце у рейтингу симпа-
тій кіровоградців, обігнавши знаних мастодонтів українського полі-
тикуму. Саме з нами пов’язують свої надії ті, кому небайдужа доля 
цієї держави. До нас тягнеться молодь, культурна та бізнесова еліта. 
Ми відкриті для всіх, хто має досвід і вміння політичної роботи, для 
професіоналів у різних сферах, а головне – для порядних та надій-
них людей, які є прикладом для наслідування. Хочу з приємністю 
повідомити, що до наших лав приєднався Віктор Федорович Шмідт, 
знаний у нашому краї підприємець і політик. Вступили до партії 
освітяни,представники творчої інтелігенції, бізнесмени. Ці люди є 
авторитетами у нашій області, вони знані своєю принциповою пози-
цією і готові працювати з партією, вкладаючи всі свої сили та знання», 
– наголосив Анатолій Ревенко.

На завершення голова обласної організації Анатолій Ревенко 
побажав всім плідної роботи і наголосив на тому, що зараз найбільше 
роботи саме у голів районних організацій. «Ми повинні працювати, 
як єдиний злагоджений механізм. Нам потрібно відчувати, що ми одна 
команда. Я дуже сподіваюсь, що після нашої Конференції ми працю-
ватимемо ще енергійніше. Керівники обласної організації завжди від-
криті для районів, ми готові допомагати, радити, підтримувати. Але 
хочемо бачити і від вас зворотній зв’язок, бажання працювати і вико-
нання усіх покладених на вас завдань. Ми маємо чітко усвідомити для 
чого і куди рухаємось і головне, маємо вірити у перемогу. Бо якщо 
ми просто гратимемося у велику політику і шукатимемо зиску для 
задоволення власних потреб, то гріш нам ціна», – наголосив Анатолій 
Ревенко (Кіровоградський «УДАР» залучає до своїх лав найавтори-
тетніших земляків // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.
org/ua/news/news/kirovogradskiy-udar-zaluchaye-do-svoyih-lav-nayav-
toritetnishih-zemlyakiv). – 2012. – 19.04).

Луганська область

В луганской «Батьківщине» уверены, что зреют гроздья народ-
ного гнева, и луганчане готовы к выступлениям, массовым акциям. 
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В городской организации партии готовы возглавить протестные 
выступления в защиту демократических ценностей. Об этом расска-
зал лидер луганской «Батьківщини» Сергей Топтун.

В часности, он сказал: «Сейчас основная задача – и наша, и руко-
водства «Фронта Змін», – мобилизация наших сторонников, мобили-
зация людей, которые разуверились во власти, а таких очень много. 
Прошло два года правления Партии регионов, и сейчас ни на кого 
нельзя списать недостатки и прорехи в работе, ведь вся полнота власти 
находится в руках ПР – это и президентская вертикаль, и советы прак-
тически всех уровней, и мэры, и губернаторы – практически все пред-
ставители Партии регионов. Мы, я надеюсь, объединимся с «Фронтом 
Змін», выставим свои лучшие кадры в руководство избирательных 
штабов, мы, прежде всего, ставим задачу – избежать фальсифика-
ций, защитить голоса и «Батьківщини», и «Фронта Змін», и тех пар-
тий, которые, к нам присоединятся. Поэтому в избирательных комис-
сиях на этих выборах мы представим людей, которых не купишь, и 
они будут защищать интересы избирателей. 

Важное в демократическом институте – это наличие свободного 
общества и свободного выбора, ведь гражданина от раба отличается, 
прежде всего, возможностью избирать и быть избранным. На мой 
взгляд, самое большое преступление – кража голосов. Члены комиссии, 
которые будут брать деньги, не дай бог кому-то на это идти, должны 
помнить об уголовной ответственности. А наши представители в 
комиссиях и наблюдатели от наших партий будут делать все, чтобы 
никаких фальсификаций не произошло, чтобы мы защитили голоса тех 
граждан, которые их отдали за демократические силы» (Руководители 
любого ранга на Луганщине назначаются по партийной принадлеж-
ности к Партии регионов, – Сергей Топтун // Паралель-Медiа (http://
paralel-media.com.ua/p46517.html). – 2012. – 18.04).

***
Луганской организации Всеукраинского объединения «Свобода» 

препятствуют в получении помещения под офис областной организа-
ции. Также свободовцы сообщают, что их телефоны прослушивают.

Куда бы свободовцы не обращались, чтобы арендовать помещение 
для офиса, – им везде отказывают. Как правило, об отказе собствен-
ники помещений сообщают после размышлений в течении несколь-
ких дней. Поводы для отказа находят разные, однако без указаний 
на политические мотивы. Иногда это доходит до абсурда, когда и 
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сами владельцы с улыбкой на лице называют причины, откровенно 
указывает на лживость сказанного ими.

«Сначала указывают одну цену за аренду, на следующий день – 
другую, а еще через день отказывают», – сообщил исполняющий обя-
занности главы избирательного штаба ВО «Свобода» в Луганской 
области Александр Кобзев. Свободовец отметил: «Наверное, власть 
видит, что уровень поддержки «Свободы» неуклонно растет, осо-
бенно после недавно проведенных акций и визита в Луганск Олега 
Тягнибока. Поэтому чинуши и пытаются помешать развертыванию 
деятельности Всеукраинского объединения «Свобода» на Луган-
щине». То, что на собственников помещений давит власть, очевидно. 
К тому же знаковым является то, что хозяевами помещений в итоге 
довольно часто оказываются сами «регионалы».

В то же время член Алчевской городской организации Всеукра-
инского объединения «Свобода» Николай Лысенко отметил, что 
телефоны националистов, в частности его прослушиваются: «Вчера 
мы не смогли доехать до Харькова. Предварительно были телефонные 
разговоры, в которых в частности обсуждалась поездка и планы 
купить билеты на поезд. Позже в кассе нам сообщили, что билетов 
нет. Хотя поезд в Харьков затем отправился полупустой». Как сооб-
щил свободовец, это – не первый случай утечки информации, кото-
рой владел узкий круг людей, в верности которых сомневаться не 
стоит (Луганская ВО «Свобода» считает, что билеты на поезд 
Луганск–Харьков не продают из-за прослушивания телефонов // 
City News (http://www.citynews.net.ua/news/18831-luganskaya-vo-svo-
boda-schitaet-chto-bilety-na-poezd-lugansk-harkov-ne-prodayut-iz-za-
proslushivaniya-telefonov.html). – 2012. – 20.04).

***
Народный депутат Украины, лидер Радикальной партии Олег 

Ляшко назвал преступными и достойными наказания действия 
чиновников, при попустительстве которых был продан детский 
оздоровительный комплекс «Сосновый» в Старобельском районе 
Луганской области.

«В мою Луганскую общественную приемную обратился бывший 
директор санатория Григорий Пульной, который рассказал о просто 
шокирующих фактах. Чего стоит уже то, что огромный имущественный 
комплекс, расположенный на 6,3 гектара экологически чистого лес-
ного массива продали за копейки – за 35 тыс. долларов. Объясняется 
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это предельно просто: покупатель, предприниматель Василий Коно-
нов, – родственник главы Старобельской райадминистрации Валерия 
Пахница. А «Сосновый» – один из ведущих детских санаториев на 
Луганщине, где лечили заболевания опорно-двигательного аппарата 
и дыхательных путей. Причем, лечили детей из наименее социально 
защищенных категорий. И санаторий был очень востребованным!» – 
сказал Олег Ляшко.

«Там можно придраться ко многому, начиная с того, что нарушено 
постановление Верховной Рады о запрете продажи и перепрофилиро-
вания детских оздоровительных учреждений. Также «Сосновый» был 
продан как коллективное предприятие, хотя по всем документам, это 
предприятие – государственное. Там налицо – подлоги и фальсифика-
ции – почерк нынешней власти, которая, чувствуя близкое поражение, 
стремиться наворовать как можно больше».

Олег Ляшко заявил, что намерен приложить все усилия, чтоб 
вернуть «Сосновый» в государственную собственность (Ляшко: 
На Луганщине власть совершила преступление против детей // 
Паралель-Медiа (http://paralel-media.com.ua/p46564.html). – 
2012. – 19.04).

Львівська область

З ініціативи голови Червоноградської міської організації Народ-
ного Руху України, депутата Червоноградської міської ради Ігоря Кор-
ната в місті Червонограді, напередодні Великодніх свят, працівни-
ками КП «Червонограджитлокомунсервіс» встановлено дитячий май-
данчик. Він стоятиме на вул. Стуса, 33.

За словами ініціатора встановлення майданчика, Ігоря Корната, 
для депутатів від Руху встановлення дитячих майданчиків є одним з 
приорітетних завдань.

«Це є так не лише тому, що це було нашим передвиборчим 
зобов’язанням, а, в першу чергу, тому, що нема нічого приємнішого 
ніж бачити щасливі очі дітей, які щодня мають можливість і місце для 
проведення вільного часу.

Ще минулого року я, як депутат, який був обраний по цьому 
округу, надіслав депутатські звернення на ім’я міського голови Черво-
нограда І. Чудійовича та керівника КП «Червонограджитлокомунсер-
віс» Ю. Кукоби з проханням встановити дитячий майданчик за адре-
сою по вул. Стуса, 33», – відзначив Ігор Корнат.
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«Мені приємно, що з 10 майданчиків, які будуть виготовлені та 
встановлені цього року в нашому місті, один вдалося встановити саме 
у моєму мажоритарному окрузі. Хоча, звичайно хотілося б забезпе-
чити дитячими майданчиками кожен двір, але на жаль на заваді, як 
завжди стоїть фінансова частина питання», – повідомив він (За іні-
ціативи депутата-рухівця встановлено дитмайданчик в Черво-
нограді // Oфіційний сайт Народного Руху України (http://www.nru.
org.ua/news/single/article/za-iniciativi-deputata-rukhivcja-vstanovleno-
ditmaidan.html). – 2012. – 18.04).

***
Уже другий рiк поспiль в мiстi Червонограді реалiзується 

канадсько-український Проект «Розбудова спроможностi до 
економiчно обгрунтованого планування розвитку областей та мiст 
України» (РЕОП). Його мета – сприяння стiйкому розвитку областей 
i мiст України шляхом удосконалення спроможностi мiсцевої влади 
до планування соцiально-економiчного розвитку територiй. Коорди-
націю роботи Проекту РЕОП в м. Червонограді взяла на себе Червоно-
градська міська організація Народного Руху України.

Як зазначив Голова Червоноградської МО НРУ, координатор Про-
екту РЕОП в м. Червонограді Ігор Корнат: «Проект розрахований на п’ять 
років. Географічно співпраця відбувається у двох областях України, Дні-
пропетровській та Львівській областях. У Львівській області містами–
учасниками Проекту РЕОП є Львів, Червоноград та Дрогобич».

Виконавцем Проекту РЕОП є Конференційна рада Канади (www.
conferenceboard.ca) – найбільша неприбуткова організація Канади, що 
займається прикладними дослідженнями y сфері публічної політики, 
економічного розвитку та людських ресурсів.

4 квiтня 2012 р. у рамках роботи Проекту РЕОП вiдбувся перший 
практичний семiнар з демографiчного прогнозування для працiвникiв 
структурних пiдроздiлiв виконавчого комiтету Червоноградської 
мiської ради. Його провела представник Конференцiйної Ради Канади, 
експерт з демографiчного прогнозування Жаклiн Палладiнi.

Участь у семiнарi взяли нацiональний координатор Проекту РЕОП 
Костянтин Рижков (м. Київ), заступник мiського голови, начальник 
фiнансового управлiння Василь Турко, координатор Проекту РЕОП в 
м. Червоноградi Iгор Корнат, а також члени робочої групи з реалiзацiї 
Проекту, працiвники вiддiлу економiки, фiнансового управлiння, 
вiддiлу працi та соцiального захисту населення.
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Як зазначив Iгор Корнат: «Протягом минулого року в рамках 
роботи Проекту для працiвникiв виконавчого комiтету Червоноград-
ської мiської ради вiдбулася серiя теоретичних i практичних тренiнгiв 
з порiвняльного аналiзу, бюджетного та демографiчного прогнозу-
вання... Результатом семiнару має стати написання учасниками Черво-
ноградської робочої групи звiту, а кiнцева мета – побудова довгостро-
кового демографiчного прогнозу, що дозволить оцiнити майбутнiй 
вплив демографiчної ситуацiї на мiсцевий економiчний розвиток» 
(Ігор Корнат: «Рух взяв на себе координацію роботи над планом 
економічного розвитку Червонограда» // Oфіційний сайт Народного 
Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/igor-kornat-
rukh-vzjav-na-sebe-koordinaciju-roboti-nad-p.html). – 2012. – 19.04).

***
Львівська обласна «Наша Україна» розглядає участь партії у 

майбутніх парламентських виборах лише у складі єдиного списку 
об’єднаної опозиції (КОДу) шляхом висунення єдиних, узгоджених та 
підтриманих місцевою громадою кандидатів від опозиції на мажори-
тарних округах. Про це повідомив Голова обласної організації партії 
Володимир В’язівський.

«У випадку прийняття рішення про похід «Нашої України» окре-
мою колоною, ця політична сила розколеться», – вважає політик.

«Похід «Нашої України» окремо від інших опозиційних партій 
може призвести до остаточного занепаду політичної сили. Такі дії пар-
тії посилять зневіру суспільства у здатність об’єднання патріотичних 
сил», – наголосив В’язівський (В’язівський: «Наша Україна» розгля-
дає участь партії у виборах лише у складі єдиного списку об’єднаної 
опозиції // Oфіційний сайт Народного Руху України (http://www.
razom.org.ua/news/14105/). – 2012. – 19.04).

***
Депутаты Турковского городского совета Львовской области 

проголосовали за перезахоронение останков советских воинов с 
пл. Рынок и снос памятника, установленного в центре города в их честь. 
Об этом в комментарии корреспонденту Полемики сообщил председа-
тель Львовского антифашистского комитета Александр Калинюк.

Соответствующее решение поддержали 24 депутата из 30. В част-
ности, 7 голосов дала фракция «Наша Украина», по 4 Партия защитни-
ков отечества Кармазина и «Свобода», по 3 «Батьківщина» и «Фронт 
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Змін», 2 – «Відродження», 1 – СПУ, 1 – СДПУ. Лишь 1 депутат из 30 
выступил против этой инициативы.

По словам Калинюка, во время освобождения Турки погибли 
и были похоронены 43 воина советской армии. В их честь в центре 
города в 1977 г. установили монумент – две стелы, между которыми 
надпись «Воинам 18 армии, погибших при освобождении Турки от 
немецко-фашистских захватчиков. 1941–1945 годы».

«Есть ст. 6 Закона об увековечении в Великой Отечественной 
войне, которая предусматривает регистрацию и внесение на учет 
таких памятников, а демонтаж и перезахоронение этим законом не 
предусмотрены. Обнаружение погибших и перезахоронение со всеми 
воинскими почестями – это в статье есть», – отметил он.

Калинюк также напомнил, что Украина подписала международ-
ную конвенцию об увековечивании погибших во время Второй миро-
вой войны, а это решение Турковского горсовета прямо ей противо-
речит (В небольшом городке на Львовщине хотят снести памят-
ник советским воинам // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/
news-87153.html). – 2012. – 20.04).

Миколаївська область

В канун Пасхи в Николаеве побывал глава ВО «Свобода» 
Олег Тягнибок.

Лидер оппозиционной партии провел пресс-конференцию для 
николаевских журналистов, после чего отправился в Вознесенск, где 
встретился с горожанами в кинотеатре «Украина». Затем вернулся 
в областной центр, где пообщался с николаевцами в Доме культуры 
строителей.

Тягнибок напомнил, что «Свобода» – националистическая пар-
тия. Но, к сожалению, многие люди неправильно трактуют значение 
слова «националист», считая слово «нацист» его синонимом. А нацио-
налист – это патриот своей нации, который желает ее видеть наравне с 
другими. Тягнибок сообщил, что у него есть много друзей не украин-
ской национальности, в том числе и таких, с кем он общается на рус-
ском языке.

А среди тех, кто твердо уверен, что он нацист, его приезд вызвал 
агрессивную реакцию – митинг протеста возле Дома культуры 
строителей провели представители КПУ, ПСПУ и Русского блока 
(Лидер «Свободы» Олег Тягнибок пытался убедить николаевцев и 
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вознесенцев, что националисты – это патриоты своей нации // 
Николаевские новости (http://www.niknews.mk.ua/2012/04/17/lider-
svobody-oleg-tjagnibok-pytalsja-ubedit-nikolaevtsev-i-voznesentsev-
chto-natsionalisty--eto-patrioty-svoej-natsii/). – 2012. – 17.04).

***
Минуло одне з головних християнських свят – світлий Великдень. 

Аби підтримати святковий настрій дітей-інвалідів та дітей, які позбав-
лені батьківського піклування, народники з Жовтневщини Миколаїв-
ської області вирішили відвідати районні дитячі будинки та багато-
дітні сім’ї.

Голова Жовтневої організації Народної Партії Олександр Ста-
хорський закликав місцевих промисловців та сільгоспвиробників 
посприяти в організації свята. Приємно, що ніхто не був байдужим до 
високої ініціативи Олександра Михайловича.

Так, завдячуючи керівникам ФГ «Органікс-систем», ТОВ «Сан-
дора», КП «Жовтневий хліб» та багатьом іншим було знайдено кошти 
на подарунки дітлахам.

Голова Братської районної організації Народної Партії, депутат 
Миколаївської обласної ради Олександр Казарін відвідав Новомаріїв-
ський дитячий садок. У переддень свята Олександр Олексійович отри-
мав чимало особистих звернень від колективу закладу щодо необ-
хідності придбання меблів для дітлахів. Виконуючи свої обіцянки, 
О. Казарін подарував меблеву стінку дитячому садку. Також під час 
святкових урочистостей діти отримали розмальовки та традиційні 
великодні солодощі – паски.

Благодійна акція відбулась у смт Братьске – малозабезпеченим 
жителям селища та ветеранам безкоштовно надавались паски, спечені 
у хлібопекарні Олександра Казаріна.

Традиційною весняною толокою почали відзначати Великодні 
свята в місті Первомайську. На чистий четвер актив міської пар-
торганізації на чолі з Євгеном Дирдіним упорядкував територію 
Парку Слави.

У переддень свята вихованці Первомайського інтернату отримали 
солодкі подарунки – паски та фруктові соки, а головне – відчуття того, 
що вони не забуті, що є кому про них піклуватись.

Недарма кажуть, що допомога нужденним, кожна добра справа 
завжди воздасться сторицею. Тому нехай ці дні та подальші надиха-
ють нас об’єктивно оцінювати свої вчинки, бути добрішими, мило-
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серднішими й терплячішими один до одного (Діти з малозабезпече-
них сімей отримали подарунки до Великодня від народників Мико-
лаївщини // Офіційний сайт Народної Партії (http://narodna.org.
ua/news.php?AYear=2012&AMonth=4&ADay=18&ArticleID=15735&). 
– 2012. – 18.04).

***
19 апреля во время 16-ой сессии Николаевского горсовета 

депутаты решали, утверждать ли им рабочий проект по названием: 
«Определение водоохранных зон и прибрежных защитных полос 
р. Ингул, р. Ю. Буг и Бугского лимана на территории землепользова-
ния г. Николаева».

Так, во время рассмотрения этого вопроса депутат от фракции 
ПР Игорь Копейка заявил, что с принятием этой программы жители 
береговых зон будут вынуждены платить за землю в пять раз больше, 
чем сейчас. По его словам, прежде чем принимать решение по этому 
вопросу, нужно было бы провести инвентаризацию всех береговых зон.

В итоге, городской голова Владимир Чайка внес предложение 
данный вопрос доработать, провести инвентаризацию и вынести 
на следующую сессию в качестве не рабочего проекта, а полноцен-
ной программы установления защитных полос рек Николаева. В 
поддержку предложения мэра проголосовали 62 депутата, против – 2. 
Проект решения перенесли на следующую сессию, поручив Управ-
лению по охране природной окружающей среды и благоустрой-
ства заняться его доработкой («Регионал» Копейка озаботился 
налогом на землю, для жителей прибрежных зон // «Николаевские 
Вести» (http://nikvesti.com/news/public/30106). – 2012. – 19.04).

***
Фракция Партии регионов в Николаевском городском совете 

пополнилась двумя членами.
Данную информацию на сессии 19 апреля озвучил секретарь 

городского совета Владимир Коренюгин.
Анатолий Блащук и Николай Кухмай, депутаты от политической 

партии «Сильная Украина» подали заявления о переходе во фракцию 
Партии регионов. Таким образом, теперь фракция ПР насчитывает 
62 депутата.

Какие намерения у еще двоих депутатов «Сильной Украины» 
– Александра Болтянского и Олега Солтиса на данный момент 



96

Регіональні партійні організації...
неизвестно (В горсовете Николаева два депутата от «Сильной 
Украины» перешли в Партию Регионов // «Николаевские Вести» 
(http://nikvesti.com/news/politics/30104). – 2012. – 19.04).

Одеська область

19 апреля у Одесской мэрии намечена акция протеста. Поводом 
для нее стал проект решения об огромном кредите для Международ-
ного аэропорта «Одесса», внесенный в повестку дня сессии горсовета.

Авторами проекта выступили представители фракции Партии 
регионов в городском собрании Юрий Преснов, Марина Клюева, 
Олег Дудник и Павел Вугельман. Речь идет о займе в 116 млн дол. под 
11 % годовых. При этом гарантом возвращения денег должен 
выступить горсовет.

«В переводе на нормальный язык это означает, что компания, 
которая обещала вложить в реконструкцию аэропорта необходимые 
средства, хочет получить эти деньги за счет городского бюджета, а 
именно – кредит в 116 млн дол., да еще и под 11 % годовых!» – так оце-
нил инициативу регионалов председатель Одесской областной орга-
низации партии «УДАР Виталия Кличко» Сергей Рахубенко.

Если городу и стоит обращаться к практике заимствования 
средств, то только в том случае, когда кредиты привлекаются для реше-
ния «более насущных для Одессы и одесситов проблем – социальных, 
гуманитарных, жилищно-коммунальных», – уверен политик. Проект 
же решения по аэропорту, констатировал С. Рахубенко, направлен на 
то, чтобы «финансировать за наш счет частную компанию с сомни-
тельной репутацией».

«В этом плане Украина – уникальное государство! Во всем мире 
инвестор приходит со своими деньгами и вкладывает их в тот или 
иной проект на заранее оговоренных условиях. У нас – всё наоборот: 
можно создать липовую фирму с символическим уставным фондом в 
тысячу гривен и получить право эксплуатировать вполне успешное 
предприятие, получая с него миллионные прибыли. А при достаточ-
ной наглости можно еще и получить кредит под гарантии города, при-
чем кредит очень немаленький. Кто будет расплачиваться и за кре-
дит и за проценты? Конечно же, одесситы, то есть мы с вами. Притом, 
что Одесса и так по уши в долгах. Поэтому мы считаем, что должны 
сделать всё, чтобы не допустить подобную «благотворительность» 
мэрии», – заявил глава областной организации «УДАРа».
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Он также отметил, что политическая сила поддерживает 
инициированный организацией «Общественный контроль дорог» 
митинг на Думской площади и примет в нем активное участие. К 
акции призывают присоединиться «всех неравнодушных к судьбе 
города одесситов» (Новый скандал вокруг аэропорта: одесситы 
будут пикетировать мэрию // Вiкна-Одеса (http://www.viknaodessa.
od.ua/news/?news=54473). – 2012. – 18.04).

***
Депутаты Одесского городского совета от уже несуществующей 

партии «Сильная Украина» в большинстве своём отказались перехо-
дить во фракцию Партии регионов.

О самороспуске фракции «Сильной Украины» и образовании 
новой фракции под названием «Будущее Одессы» заявил секретарь 
Одесского городского совета Олег Брындак на прошедшей сессии. 
Фракция составит 10 человек, возглавлять её будет экс-руководитель 
областной организации «Сильной Украины» Светлана Фабрикант. 
При этом сама Фабрикант, по странному стечению обстоятельств, на 
сессии отсутствовала.

Исключением стали депутаты Юрий Васьков (по совместитель-
ству директор порта) и Александр Ищенко, которые решили при-
соединиться к фракции Партии регионов, а также депутат Оксана 
Дроган, которая осталась внефракционной. Отметим, что в состав 
Партии регионов также вошла вице-мэр Елена Павлова, ранее 
представлявшая «Сильную Украину» (Бывшие «сильноукраинцы» 
сформировали новую фракцию в Одесском горсовете // ПОЛЕ-
МИКА (http://www.polemika.com.ua/news-87062.html). – 
2012. – 19.04).

***
В ходе сессии Одесского горсовета был снят с повестки дня вопрос 

о переименовании улицы Зоопарковой. Авторы проекта предлагали 
назвать ее в честь Советской армии.

Инициаторами смены названия стали депутаты от Партии реги-
онов Татьяна Кивалова, Николай Крикливый, Светлана Осауленко, 
Андрей Неугодников и Вадим Подгородинский, предложившие приу-
рочить переименование ко Дню Победы.

Однако, как заявил мэр Алексей Костусев, до проведения 
выборов в Верховную Раду, которые состоятся осенью нынешнего 
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года, названия улиц менять не будут. Он пояснил это тем, что 
подготовка к выборам уже началась, и в случае внесения измене-
ний в топонимику города, «мы просто потеряем избирателей».

В то же время, по его словам, подготовлен целый перечень 
улиц, названия которых планируется поменять – общим числом 
порядка 50. Переименовать их – всем пакетом – городские власти 
собираются в период между выборами и Всеукраинской переписью 
населения, изначально назначенной на конец 2012 г., а затем пере-
несенной на 2013-й.

Одно «именное» решение депутаты все же приняли: скверу на 
углу улиц Обнорского и Нескучной присвоено название Партизан-
ской славы (В Одессе планируют переименовать полсотни улиц 
– после выборов // Вiкна-Одеса (http://www.viknaodessa.od.ua/
news/?news=54542). – 2012. – 19.04).

***
Около сотни человек пикетировали сегодня одесскую мэрию во 

время сессии городского совета.
В частности, активисты различных общественных органи-

заций и политических партий выступали несколькими группами 
против постройки вместо старого кинотеатра «Вымпел» современ-
ного торгового центра в спальном районе города, за возвращение 
торгового рынка «Остров» в коммунальную собственность, против 
выселения жильцов на улице Промышленной, против выдачи кре-
дита инвестору одесского аэропорта за счёт городского бюджета, 
а также с другими требованиями. При этом наиболее активными 
оказались сторонники партии «Демократический альянс», развер-
нувшие десятиметровую растяжку с надписью «Партия регионов 
– голубые воришки».

По словам лидера областной организации этой партии Алексея 
Чёрного, их протест направлен не только против конкретно выдачи 
кредита для аэропорта, но и против политики Партии регионов в 
целом, которая, с точки зрения «демальянсовцев», неоднократно 
была уличена в различных скандальных инициативах.

Часть требований протестующих была удовлетворена прямо на 
сессии. Например, вопрос о выделении кредита аэропорту был снят 
с повестки дня сессии (Пикетчики Одесского горсовета добились 
решений в свою пользу // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.
ua/news-87063.html). – 2012. – 19.04).
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Полтавська область

17 квітня 2012 р. в Котельві відбулися установчі збори районної 
організації політичної партії «УДАР (Український Демократичний 
Альянс за Реформи) Віталія Кличка».

Було обрано голову районної організації, ним став Овчаренко 
Михайло Іванович. Також обрали його заступника і ревізійну комісію. 
Перед партактивом було поставлено завдання щодо створення партій-
них осередків на території найбільших сільрад Котелевського району 
і залучення до них нових членів. Крім того були обрані делегати на 
обласну конференцію.

Таким чином, закінчилось створення районних організацій в 
Полтавській області. Тепер в кожному районному центрі Полтав-
щини працюють активісти – «ударівці», – наголосив член обласної 
ради партії Валерій Прядко, що взяв участь у роботі зборів. «Нам 
прийдеться працювати в умовах адміністративного тиску, але ми 
все одно переможемо», – додав Валерій (На Полтавщині заверши-
лося створення районних організацій партії «УДАР»! // Партія 
«Удар» Віталія Кличка (http://poltava.klichko.org/news/show/912). 
– 2012. – 18.04).

Сумська область

Жители Ямпольщины все больше симпатизируют Партии Регио-
нов. И эта тенденция подтверждает поддержку избирателями района 
этой политической силы. Особенно показательно, что в партию идут 
авторитетные и известные на Ямпольщине люди. 

18 апреля состоялась официальная церемония вручения 
партийных билетов, на которой официально «регионалами» стали 
предприниматель Игорь Дещенко, работник культуры Петр Чеботарь 
и общественный деятель Сергей Киркач. С вступлением в ряды пар-
тии их лично поздравил глава районной организации Партии регио-
нов, председатель райгосадминистрации Игорь Палагин.

Главный «регионал» района заявил: «Мы с новыми членами пар-
тии сделаем все, чтобы в этом году жители Ямпольщины ощутили 
реальные плоды работы власти и Партии регионов. Наша задача 
создать комфортные условия для жизни людей. Конечно, мы знаем 
проблематику и дорог, и создания новых рабочих мест, и сель-
ского хозяйства, и социальной сферы, но мы знаем как решить эти 
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проблемы. Рецепт один – работающая экономика. И главный приори-
тет нашей команды – это возрождение экономики района».

Игорь Палагин выразил надежду, что выбор новых партийцев сде-
лан сознательно, отметив, что все чаще жители Ямпольского района 
хотят присоединиться к Партии регионов. Особенно много желающих в 
Свессе. Вскоре там пройдет подобное мероприятие, во время которого 
свои партийные билеты получат новые «регионалы» из рабочего поселка 
(Соломко А. В Ямполе вручили партбилеты новым членам Партии 
регионов // «СУМЫ ИНФО» (http://sumyinfo.com/8647_v_yampole_
vruchili_partbileti_novim_chlenam_partii_regionov.html). – 2012. – 20.04).

***
19 апреля в Сумах прошла ІХ отчетно-выборная конференция 

Заречной районной в г. Сумы организации Партии регионов. Событие 
происходит раз в четыре года с целью подведения итогов работы орга-
низации за отчетный период.

На конференции присутствовали председатель Сумской област-
ной организации Партии регионов Юрий Чмырь, первый заместитель 
председателя Геннадий Михайленко, заместители Владимир Демура, 
Сергей Винниченко, Сергей Хомутынник, глава Заречной районной в 
г. Сумы организации Партии регионов Евгений Степаненко, председа-
тель Сумской городской организации Партии регионов Алексей Мов-
чан, Николай Войтенко, Игорь Перепека, Юрий Перепека и другие.

По традиции, конференцию начали с вручения партийных билетов 
новым членам партии. Далее заслушали отчет председателя Заречной 
районной в г. Сумы организации Партии регионов Евгения Степаненко.

Конференция избрала Евгения Степаненко председателем Зареч-
ной районной в г. Сумы организации Партии регионов на новый 
срок и утвердила новый состав совета организации (Сумах про-
шла отчетно-выборная конференция Партии регионов Зареч-
ного района // «СУМЫ ИНФО» (http://sumyinfo.com/8662_v_
sumah_proshla_otchetno_vibornaya_konferentsiya_partii_regionov_
zarechnogo_rayona.html). – 2012. – 20.04).

Харківська область

Аваков назвав своїх замовників. Політик переконаний, що хар-
ківським керівникам Партії регіонів вкрай важливо позбутися свого 
ключового конкурента.
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Колишній губернатор Харківської області, чинний глава Харків-
ського осередку партії Батьківщина Арсен Аваков заявляє, що став 
жертвою політичних переслідувань з боку Адміністрації Прези-
дента і харківських вождів Партії регіонів. Про це він розповів у ході 
інтернет-конференції для харківських ЗМІ.

«Без сумніву, замовником є Банкова при повному захваті, під-
тримці і підігріві відомих наших політичних карликів. Це абсолютно 
однозначно. Тут переплелися макроінтереси – придавити опозицію – і 
інтереси харківського регіонального, з дозволу сказати, політикуму, 
якому дуже важливо прибрати ключового конкурента», – заявив Ава-
ков, слова якого наводить прес-служба Батьківщини (Аваков назвав 
своїх замовників // Телеканал «ICTV» (http://fakty.ictv.ua/ua/index/
read-news/id/1446492). – 2012. – 18.04).

***
Голова Харківської облдержадміністрації, голова Харківської 

обласної організації Партії регіонів Михайло Добкін закликав при-
хильників Ю. Тимошенко дбайливо ставитися до Харкова і не пору-
шувати роботу міста

«Сьогоднішній шабаш, який влаштував десант прихильників 
Ю. Тимошенко з інших міст у Харкові, паралізував розмірену роботу 
півторамільйонного мегаполісу», – заявив Михайло Добкін.

Глава області звернувся до гостей Харкова, які приїхали підтримати 
Ю. Тимошенко, із закликом бережно ставитися до всього того, чого вда-
лося домогтися тисячам харків’ян шляхом щоденної копіткої праці.

«Величезні автомобільні пробки, купи сміття і пляшок, залишені 
після так званого мирного мітингу прихильників Ю. Тимошенко, – 
все це дуже дисонує з нашим харківським способом життя. Думаю, 
гості з інших міст України вперше приїхали в таке гарне місто, місто 
європейської культури, де за чистотою вулиць і дворів щодня стежать 
багатотисячні армії харків’ян. Поважаючи політичні погляди гостей 
Харкова, ми звертаємося до них з переконливим проханням не руй-
нувати те, що створено руками харків’ян, не витоптувати газони, не 
смітити і не ламати лавки. Харків’яни будують і творять, відновлю-
ють і бережуть. Ламати – це не наш девіз», – підкреслив Михайло 
Добкін (Михайло Добкін закликав прихильників Ю. Тимошенко 
дбайливо ставитися до Харкова, а не порушувати роботу міста 
// Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/10278). – 2012. – 19.04).
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***
Широко розрекламований владою пакет «соціальних ініціатив» 

– це передвиборчий піар, за який доведеться розплачуватися україн-
цям. Про це заявив 20 квітня голова Харківської обласної організації 
«Фронту Змін» Олександр Давтян

«Два роки, маючи всю повноту влади, Президент нічого не робив 
в соціальній сфері, і лише перед виборами, на яких позиції правлячої 
партії бачаться дуже хиткими, Янукович раптом пропонує пакет соці-
альних ініціатив, – зазначив Олександр Давтян. – Кошти в бюджеті не 
закладені, два роки закручують гайки всім пільговикам – і тут раптом 
така щедрість. Я б сказав, що це дешевий передвиборчий піар влади, 
якщо б він не був таким дорогим».

За словами голови Харківської обласної організації «Фронту 
Змін», за так звані соціальні ініціативи влади українцям доведеться 
заплатити двічі – спочатку у вигляді податків для бізнесу, а потім – у 
вигляді знеціненої гривні. «Тому що влити такий масив грошей разово 
в економіку без краху курсу національної валюти неможливо», – під-
креслив він.

Політик також звернув увагу на те, що більша частина коштів, 
виділених нібито на соціальні ініціативи, в результаті направлена 
не на потреби пільговиків, а на забезпечення чиновників і можно-
владців. «30 млн отримає державне управління справами, 300 – міс-
цеві адміністрації; в цьому списку – РНБО, міністерства, ЦВК: а де 
ж, власне, пільговики? Покращення настає черговий раз тільки для 
влади», – додав Олександр Давтян («За соціальні ініціативи пре-
зидента українцям доведеться заплатити двічі», – Харківський 
«Фронт Змін» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://
frontzmin.ua/ua/media/region-news/9860-aleksandr-davtjan-za-tak-
nazyvaemye-sotsialnye-initsiativy-vlasti-ukraintsam-pridetsja-zaplatit-
dvazhdy.html). – 2012. – 20.04).

***
Социальна защита народа – приоритетное направление депутатов-

социалистов Харьковской области. Об этом рассказал первый секре-
тарь Харьковского ОК СПУ Александр Дубинский накануне ХХІІІ 
конференции Харьковской областной организации.

В частности, А. Дубинский сообщил, что деятельность 
216 депутатов-социалистов в области направлена на защиту интере-
сов своих избирателей. 
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«Социальная защита народа – наше приоритетное направление. 
И то, что по инициативе наших депутатов «спасаются» от закрытия 
школы, учреждения культуры, больницы, создаются социальные 
магазины, освещаются и приводятся в порядок улицы, подается в 
дома газ – все это работа во благо людей», – сказал он. 

Он также сообщил, что Харьковские социалисты направили в 
Политсовет Соцпартии свыше 300 предложений в ходе обсуждения 
Манифеста СПУ. По его словам, в предложениях для программы пар-
тии однопартийцы подтвердили основную свою позицию – в сложив-
шейся нестабильной экономической и политической ситуации необхо-
димо менять не власть, а саму систему власти через изменения в Кон-
ституции. 

«Очень много предложений о продлении моратория на про-
дажу земель сельхозназначения, о проведении Всеукраинского 
референдума по вхождению в ЕС, о недопущению монополизации 
промышленности. Вопросы социальной защиты населения также 
были определяющими. Уверен, конструктивные предложения наших 
партийцев будут обязательно учтены в предвыборной программе 
СПУ», – рассказал лидер социалистов Харьковской области.

Программной целью СПУ и первоочередной задачей партии на 
перспективу, по мнению первого секретаря Харьковской областной 
организации Александра Дубинского, является возвращение доверия 
народа к социализму. 

«Сейчас у нас главная и очень трудная задача – вернуть к соци-
алистическим идеям доверие народа и при его поддержке войти в 
парламент, чтобы на законодательном уровне отстаивать интересы 
людей, защищать их права», – сообщил А. Дубинский. 

Именно в этом направлении деятельности первый секретарь 
областного ОК СПУ ориентирует все парторганизации Харькова и 
области.

Он также считает, что нынешняя власть только имитирует демо-
кратические принципы и не может быть усовершенствована.

«Мы четко понимаем: нынешнюю систему власти, которая только 
имитирует демократические принципы, нельзя усовершенствовать, 
ее необходимо только демонтировать, и на ее месте построить такую 
систему, которая будет гарантировать развитие и построение справед-
ливого демократического общества», – сказал А. Дубинский (Соци-
альна защита народа – приоритетное направление депутатов-
социалистов Харьковской области // Соціалістична партія Укра-
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їни (http://www.spu.in.ua/ua/news/29234). – 2012. – 20.04); (Александр 
Дубинский: Наша главная задача – вернуть доверие народа к соци-
ализму // Соціалістична партія України (http://www.spu.in.ua/ua/
news/29235). – 2012. – 21.04).

Херсонська область

Делегация Херсонских организаций ВО «Батьківщина» прибыла 
на митинг под апелляционный суд Харьковской области. Об этом 
сообщил депутат Херсонского горсовета (ВО «Батьківщина») Станис-
лав Трошин.

Херсонская делегация состоит из 250 лиц (5 автобусов). В дороге 
автобусы останавливали сотрудники 4 раза, и все остановки длились 
10–20 минут. На митинге периодически происходят попытки про-
вокаций с целью порчи агитационных палаток и флагов «ВО «Бать-
ківщина», однако пока провокаторы своей цели не достигли (Хер-
сонская делегация сторонников Тимошенко из 250 человек уча-
ствует в митинге в Харькове // «Таврия Ньюс» (http://www.tnua.info/
politika/11022-xersonskaya-delegaciya-storonnikov-timoshenko-iz-250-
chelovek-uchastvuet-v-mitinge-v-xarkove.html). – 2012. – 19.04).

Хмельницька область

18 квітня 2012 р. голова Всеукраїнського об’єднання «Свобода» 
Олег Тягнибок побував із черговим робочим візитом у Хмельницькій 
області. Цього разу він спілкувався з мешканцями райцентру Ізяслав.

Захід відбувся у районному Будинку культури. Спілкування з гро-
мадою тривало майже три години.

На початку зустрічі з лідером націоналістів відбулася презента-
ція фільму про історію і діяльність «Свободи». Перед присутніми за 
роботу фракції в обласній раді звітував голова Хмельницької обласної 
«Свободи» депутат облради Ігор Сабій.

Олег Тягнибок розпочав виступ з аналізу діяльности депутатів від 
«Свободи» в місцевих радах, поінформував про шалений тиск з боку 
режиму Януковича, який відчуває націоналістична політична сила, її 
керівництво, зауваживши, що на Хмельниччині протистояння сатра-
пів Януковича і «Свободи» особливо помітне.

Значну увагу лідер націоналістів приділив зовнішньополітичній 
ситуації, наголосивши, що вибори у Росії, Франції, США будуть мати 
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серйозний вплив і на українські реалії. Відповідно, зовнішня політика 
в цих умовах повинна мати яскраво виражене проукраїнське спряму-
вання, однак чинна влада, навпаки, здає національні інтереси.

Охарактеризував очільник «Свободи» і загальну суспільно-
політичну ситуацію, наголосивши: «Свобода», не зупиняючись перед 
жодними загрозами, системно і постійно протистоїть наступові 
кримінально-олігархічних кланів на інтереси українців.

Детально розповів лідер «Свободи» про перші законодавчі ініціа-
тиви націоналістів у майбутньому парламенті, наголосивши: питання 
номер один – це перемога над режимом, але не менш важливо виробити 
не тільки стратегію перемоги, а і подальших дій у Верховній Раді.

Слід додати, що в ході підготовки зустрічі керівника «Свободи» з 
мешканцями Ізяслава чітко проявилася протидія цьому з боку влади, 
що було закріплено спеціальною антисвободівською інструкцією під 
назвою «Заходи запобігання діяльності партії «Свобода» у Хмель-
ницькій області».

Працівників бюджетних установ попередили, щоби вони не йшли 
на зустріч з Олегом Тягнибоком. Контролювати виконання наказу 
прийшли місцеві чиновники – голова РДА, заступник голови РДА, 
голова районної ради, його заступник, голова районної організації 
Партії регіонів; вони з ручками та нотатниками фіксували кількість 
присутніх у залі, а також конспектували виступ лідера націоналістів 
(Олег Тягнибок відвідав Ізяслав // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.
svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029362/). – 2012. – 19.04).

***
Всупереч реальним процесам на ринку закупівлі молока україн-

ських селян вчергове обдирають, штучно занижуючи закупівельні 
ціни. Хмельницька обласна організація Всеукраїнського об’єднання 
«Свобода» вкотре звертає увагу на різке падіння ціни на молоко.

Чергове штучне зниження ціни на молоко для селян тільки під-
тверджує антинародну спрямованість режиму Януковича-Азарова. 
Закупівельники, маючи незмінне лобі в особі влади, безпідставно, на 
власний розсуд, ігноруючи будь-які інтереси селян, в чергове штучно 
занизили ціну на молоко. 

Усі свої проблеми, невдачі та невміння працювати влада перекла-
дає на плечі селян-виробників молока та споживачів молочної про-
дукції. Українців у містах і селах розглядають як засіб збагачення та 
поповнення їхніх багатомільйонних статків.
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Отримавши депутатські мандати рад різних рівнів від Партії 
регіонів, її сателітів, відчуваючи безконтрольність та повну під-
тримку антинародної влади, «молочна мафія» провадить свою 
цінову політику в молочній галузі. Така політика веде до прямого 
знищення молочного скотарства, інтереси українського селянина 
нікого не цікавлять. 

Замість підтримки реальних виробників молока через скажімо 
дотації чи створення кооперативів зі забезпеченням їхніх холодиль-
ними установками, влада знищує селян-виробників. 

У травні 2011 р. на Хмельниччині селяни об’єднали зусилля, від-
гукнулися на заклик Всеукраїнського об’єднання «Свобода» та ого-
лосили «молочній мафії» бойкот. Тоді до акції протесту долучилася 
більшість населених пунктів Хмельниччини. Тепер влада та «молочна 
мафія» знову наступають на права й інтереси селян – вони намага-
ються пограбувати українців. «У такій ситуації ми повинні об’єднатися 
і захистити свої інтереси. Ми повинні змусити владу встановити адек-
ватні ринкові ціни на молоко.

… Ми вимагаємо негайного ухвалення Закону України, який би 
чітко й однозначно визначав встановлення незмінної впродовж сезону 
мінімальної закупівельної ціни на молоко й не дозволяв би «молочній 
мафії» спекулювати цінами.

Вимагаємо жорсткого контролю за закупівельними цінами на 
молоко з боку Антимонопольного комітету.

Ми наголошуємо на необхідності запровадження відкри-
тих аукціонів із закупівлі молока в населення. Саме таким чином 
можна уникнути остаточного зубожіння селян та занепаду молоч-
ного скотарства. Аукціон має діяти за принципом: сировинна база 
дістанеться тому заводу, який дасть найкращу ціну й найкращі 
умови для розвитку молочного скотарства», – зазначив Олек-
сандр Симчишин, заступник голови Хмельницької обласної орга-
нізації ВО «Свобода» (Олександр Симчишин: «Без законодав-
чого регулювання на ринку закупівлі молока спекуляцій не уник-
нути» // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/dopysy/
dopysy/029369/). – 2012. – 19.04).

Черкаська область

17 квітня в київському штабі партії «Батьківщина» відбулося 
спільне засідання активу об’єднаної опозиції, на якому остаточно були 
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затверджені списки кандидатів у народні депутати на мажоритарних 
округах по кожній області від «Батьківщини» та «Фронту Змін». Про 
це повідомив голова обласної організації партії «Батьківщина» Ана-
толій Бондаренко.

«Від «Батьківщини» по Черкащині йтиму я, а також депу-
тат Черкаської міськради Микола Булатецький, депутати облас-
ної ради Володимир Гресь та Олександр Сігнаєвський, – перелі-
чив Анатолій Бондаренко. – По Умані і Черкасам йтимуть кан-
дидати від «Фронту Змін». Смілянський округ ми віддали «Сво-
боді» (Опозиція поділила округи на Черкащині . Серед кандида-
тів від «Батьківщини» є і киянин // ПРОЧЕРК (http://procherk.
info/news/7-cherkassy/7467-opozitsija-podilila-okrugi-na-cher-
kaschini-sered-kandidativ-vid-batkivschini-e-i-kijanin). – 2012. 
– 18.04).

***
Близько трьохсот активістів об’єднаної опозиції Черкащини 

19 квітня взяли участь у мітингу під харківським судом, де розпоча-
лись слухання у черговій справі проти Юлії Тимошенко.

Опозиційна команда (представники «Батьківщини», «Фронту 
Змін», «Нашої України», «За Україну», УНП, ПРП та інших учасни-
ків об’єднання) приїхала висловити рішучий протест переслідуван-
ням Тимошенко і продемонструвати владі, що жодні відстані не зупи-
нять справжніх патріотів.

Найчисельнішою є делегація з Кам’янки. До Харкова опозиці-
онери добирались хто чим: хто власним автомобілем, хто маршрут-
ками, а хто вскладчину винайняв автобус.

«Ми приїхали показати владі, що готові боротись за свободу 
нашого лідера і відновлення справедливості. Ми також поспіл-
кувались із мітингувальниками протилежного табору, це пере-
важно працівники державних установ, соцзабезів, яких ще о 
сьомій ранку вигнали на площу під страхом бути звільненими 
з роботи. От вони і стоять, але душею вони з нами і з нашим 
лідером», – заявив голова Черкаської обласної організації ВО 
«Батьківщина» Анатолій Бондаренко (Представники об’єднаної 
опозиції Черкащини взяли участь у мітингу під харківським 
судом // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання 
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/10642.html). – 
2012. – 20.04).
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Чернівецька область

Депутат Чернівецької обласної ради від Всеукраїнського 
об’єднання «Свобода» Віталій Мельничук звернувся із депутатським 
запитом до голови облради з вимогою ініціювати виплати коштів тим 
пенсіонерам-мешканцям Чернівецької области, щодо яких є рішення 
судів про виплату за відповідний період 30 % доплати до пенсії, перед-
баченої Законом «Про соціальний захист дітей війни».

Як повідомив Віталій Мельничук, за інформацією головного 
управління Пенсійного фонду у Чернівецькій області, за період 
з вересня 2011 р. по лютий 2012 р. не отримали кошти 29 тис. 487 
пенсіонерів-дітей війни.

«Як депутат Чернівецької обласної ради я вже більше року (з 
лютого 2011 р.) опікуюся допомогою дітям війни в оформленні доку-
ментів для подачі в суд для передбаченої Законом «Про соціальний 
захист дітей війни» 30 % доплати до пенсії.

Задля елементарної поваги до наших дідусів та бабусь, які через 
суд домоглися передбачених Законом «Про соціальний захист дітей 
війни» 30 % доплат до пенсії, цю виплату державні органи зобов’язані 
надавати в першу чергу, оскільки, крім всього іншого, більше 90 % 
цих людей похилого віку живуть за межею бідности.

Не маю права звинувачувати районні чи обласне управління Пен-
сійного фонду у ситуації, що склалася із затримками виплат дітям 
війни, щодо яких є відповідні рішення судів, але ситуація з невипла-
тами набуває загрозливого характеру і може викликати протести.

Враховуючи гостру соціальну складову цієї проблеми, як депутат 
Чернівецької обласної ради від фракції ВО «Свобода» ініціюю звер-
нення від імені Чернівецької обласної ради до Президента України та 
Кабінету Міністрів України з вимогою знайти можливість невідкладно 
та першочергово виплатити кошти тим пенсіонерам-мешканцям Чер-
нівецької области, щодо яких є рішення судів про виплату за відповід-
ний період 30 % доплати до пенсії, передбаченої Законом «Про соці-
альний захист дітей війни», та не допускати подвійного порушення 
закону – через недотримання Закону «Про соціальний захист дітей 
війни» та затримку виплат за рішеннями судів», – йдеться у депу-
татському запиті (На Буковині десятки тисяч дітей війни попри 
рішення судів не отримують належні їм виплати // Сайт ВО 
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029359/). – 
2012. – 19.04).
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Автопробег протяженностью более 200 км, посвященный дню 
рождения Ленина, стартует в городе Первомайск Луганской области 
29 апреля. Об этом сообщили в пресс-службе Луганского обкома Ком-
мунистической партии Украины.

По словам первого секретаря Первомайского городского коми-
тета КПУ Ларисы Озеровой, участники автопробега сделают оста-
новки в 10 населенных пунктах, чтобы возложить цветы к памятни-
кам В.Ленину. У каждого памятника в каждом населенном пункте 
коммунисты проведут торжественные митинги.

 «В акции примут участие владельцы 30-ти автомобилей. В осно-
вном это молодые активные коммунисты, которые не забывают такие 
даты. Они участвуют и в субботниках, и в митингах протеста против 
несправедливости власти. Это та молодежь, которой небезразлично 
будущее нашей страны», – сказала Л. Озерова (Коммунисты ударят 
автопробегом в честь дня рождения Ленина // Газета «Известия в 
Украине» (http://www.izvestia.com.ua/ru/news/30900). – 2012. – 18.04).

***
Протягом останніх двох тижнів з ініціативи депутата Київради 

від фракції «УДАР Віталія Кличка» Анатолія Коваленка члени Печер-
ської районної організації політичної партії «УДАР Віталія Кличка» 
прибирали подвір’я житлових будинків Печерського району від мину-
лорічного та зимового сміття, фарбували бордюри внутрішньодворо-
вих проїздів, проводили скопування та дезінфекційну обробку вап-
ном стовбурів дерев.

До участі в «УДАРній толоці» на Печерську, що проводиться вже 
другий рік поспіль, долучилися не лише члени районної парторгані-
зації та симпатики партії в Печерському районі, а й мешканці будин-
ків. Спільними зусиллями партійці та жителі району впорядкували 
14 дворів на бульварі Лесі Українки, вулицях Червоноармійській, 
Івана Кудрі, Щорса, Госпітальній та Чигоріна.

За словами Анатолія Коваленка, цією акцією «ударівці» хотіли 
показати на справі, що Київ – наша спільна оселя, яка має бути чистою 
та охайною не лише з нагоди якогось свята чи чемпіонату навіть світо-
вого рівня, а кожного дня, кожного місяця, будь-якої пори року.

«Я переконаний, що справжні кияни погодяться зі мною в тому, 
що смітити в місті не можна, адже це наш спільний дім. Набагато 
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приємніше ходити чистими та прибраними вулицями, відпочивати 
у гарному дворі, а не серед сміття. На жаль, ситуація зі збережен-
ням зелених насаджень у дворах Печерського району зокрема і цен-
тру Києва загалом залишається складною, тож нині ми маємо усіма 
можливими засобами оберігати зелені легені столиці. Маю надію, що 
печеряни підтримають ініціативу «ударівців» з догляду за нашими 
дворами та їх зеленими насадженнями і «УДАРні толоки» на Печер-
ську нашими спільними з громадою зусиллями триватимуть і далі», 
– відзначив Анатолій Коваленко (На Печерську триває толока, 
організована представниками «УДАРу» // Партія «Удар» Віталія 
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/na-pechersku-trivaye-toloka-
organizovana-predstavnikami-udaru). – 2012. – 19.04).

***
Для славяносербских школьников (Луганская область) 

коммунисты сыграют Владимира Ильича Ленина в тематическом 
вечере. Об этом сообщила второй секретарь Славяносербского рай-
кома Компартии Украины Наталья Гайдиева.

По ее словам, тематический вечер, посвященный 142-й годовщине 
со дня рождения В.И. Ленина, проведут для учащихся 5–7 классов 
коммунисты поселка Лозовский Славяносербского района.

«Это будет большое мероприятие, которое проведем в ДК им. 
Гагарина. Дети должны знать историю своей страны, своей области, и 
гордиться нею. Родители школьников полностью нас поддержали», – 
рассказала коммунист.

В программе мероприятия – игровой конкурс для детей, в котором 
проверят знание биографии Ленина (На Луганщине коммунисты про-
ведут тематический вечер в честь 142-летия В. И. Ленина // Компар-
тія України (http://www.kpu.ua/na-luganshhine-kommunisty-provedut-
tematicheskij-vecher-v-chest-142-letiya-v-i-lenina/). – 2012. – 19.04).

***
Партия Наталии Королевской «Украина – Вперед!» провела под 

стенами Администрации Президента акцию «Янукович, освободи 
Юлю!». В акции приняли участие более 400 членов и сторонников 
партии. Участники митинга выстроили из картонных коробок сим-
волическую стену высотой более двух метров, которая полностью 
перекрыла проезжую часть ул. Банковая. На этой символической 
стене лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская, ее 
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первый заместитель Евгений Суслов и член политсовета партии Алек-
сей Логвиненко красной краской написали «Юле – волю!».

По словам Наталии Королевской, собрав такую импровизиро-
ванную стену, активисты партии продемонстрировали, каким щитом 
отгородила себя власть от простых украинских граждан. «Сегодня, 
когда начался очередной суд над нашим лидером – Юлией Тимо-
шенко – мы вместе пришли именно туда, где принимаются решения, 
мы пришли к гаранту Конституции Украины. Мы считаем, что укра-
инская Конституция нарушается, ведь статья 15 предусматривает сво-
боду политических действий, а Юлия Тимошенко арестована именно 
по политическим мотивам. Поэтому мы пришли сюда заявить свою 
политическую и гражданскую позицию. Эта стена – символ того, 
насколько власть и Президент далеки от своего народа, политиков, 
демократии», – сказала она.

Наталия Королевская подчеркнула, что, скорее всего, построенная 
стена долго не простоит и будет разобрана. Однако по ее словам, это 
первый шаг на пути к борьбе за свободу Юлии Тимошенко. Лидер пар-
тии «Украина – Вперед!» также сообщила, что партией было собрано 
более 100 тыс. подписей под обращением к ПАСЕ с просьбой при-
знать Тимошенко и Луценко политзаключенными. «Сегодня эта стена 
построена из картонных коробок. В таких же коробках мы собрали 
100 тыс. подписей по всей стране под обращением к ПАСЕ, чтобы 
Юлию Тимошенко и Юрия Луценко признали политзаключенными. 
Мой коллега Евгений Суслов на следующей недели отвезет их в 
ПАСЕ», – подчеркнула она.

На вопрос о том, как Наталия Королевская относится к запрету 
власти лечить Тимошенко в Германии, лидер партии отметила: «Нам 
нужна здоровая и свободная Тимошенко» («Украина – Вперед!» тре-
бует от Януковича освободить Тимошенко // ГЛАВКОМ (http://
glavcom.ua/news/77044.html). – 2012. – 19.04).

***
По инициативе лидера Донецкой областной организации Народ-

ной Партии Андрея Сурина возле одиннадцатой городской школы 
Тореза были высажены хвойные деревья. Украсить школьный двор 
народники решили в ходе экологической акции «Красота природы – 
чистота души», координатором которой является Андрей Сурин. Еще 
одним поводом озеленения города стал День окружающей среды в 
Украине.
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Саженцы туи, которую называют еще «деревом жизни» донецким 
народникам помогали высаживать учащиеся выпускных классов и 
первоклассники. Для старших классов это стало подарком на память 
школе, для первоклашек – добрым примером. Возможно, в будущем 
сегодняшние выпускники приведут учиться в эту школу своих детей, 
и уже они посадят здесь свои деревца. «По крайней мере, нам бы очень 
этого хотелось и мы надеемся, что начатое сегодня дело станет для 
школы доброй традицией», – отметил лидер донецких народников. – 
Мы должны на собственном примере показывать детям, как нужно 
любить свой край, свой город, беречь природу. Хочется, чтобы ребята, 
ухаживая за этими саженцами, научились бережному отношению к 
окружающей среде».

Андрей Сурин подчеркнул: «Мы проводим нашу экологическую 
акцию под девизом: «Каждое посаженное дерево или цветок делает 
наш мир лучше». Считаем, что в условиях не совсем благопоприятной 
экологии высаживать хвойные деревья необходимо, в первую очередь, 
возле школ, детских садиков и в парках. Ведь там, где учатся и гуляют 
дети, должен быть чистый воздух. А туя – еще и очень красивое дерево, 
радующее глаз. Я глубоко убежден: если научить ребенка с детства 
любить и беречь природу – он вырастет хорошим человеком».

На память об этом дне А.Сурин подарил старшеклассникам и 
первоклашкам футбольные мячи, а в одном из классов организовали 
сладкий стол для школьников. Судя по радостным лицам детей, для 
них этот день стал настоящим событием в школьной жизни (Донецкие 
народники заложили будущую аллею // Офіційний сайт Народної 
Партії (http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=4&AD
ay=20&ArticleID=15746&). – 2012. – 20.04).

***
21 квітня 2012 р. Полтавська районна організація політичної пар-

тії «Український Демократичний Альянс за Реформи» Віталія Кличка, 
провела традиційний щорічний суботник. Місце обране активістами 
УДАРу не випадкове, це – Меморіал жертвам репресій. Урочище 
Триби знаходиться між селами Копили і Макухівка під Полтавою 
(поблизу траси Київ-Харків). Місце поховання жертв масових репре-
сій, які відбувалися в епоху сталінізму. 

«Невідомо, завдяки кому навколо пам’ятного знаку з’явилося 
сміття, але прибрати та облагородити занедбаний навколо ліс не вия-
вили бажання ні обласна, ні районна, ні сільська влади, тому районна 
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організація УДАРу своїм прикладом (реальною справою) навчить 
очільників Полтавщини чистоти, порядку та працьовитості, навчить 
пам’ятати уроки історії не тільки на мітингах, а й кожного дня», – 
виступив перед проведенням заходу Дмитро Кубрак, голова районної 
організації політичної партії «УДАР» В. Кличка.

Учасники суботника сортували окремо пластик, скло та інше 
сміття (траплялися навіть використані шприци). Активісти УДАРу 
за екодружню та демократичну культуру. Неперероблене сміття – це 
отрута для природи, шкода навколишньому середовищу. Роздільне зби-
рання сміття – це єдиний вибір України на шляху до високоморального, 
високоосвідченого, культурного членства Європейського союзу. 

«Аморальність такого безкультур’я людей невдовзі, я сподіва-
юся, буде подолано новим законодавством, пропозиції по якому вже 
сьогодні готують члени політичної партії УДАР В. Кличка, бо таке 
нехлюйство зараз визначає, в тому числі, такі поняття, як «злочини 
проти майбутніх поколінь», – сказала під час прибирання лісу Надія 
Зубко – практикуючий юрист, член районної організації. – Виховання 
майбутнього покоління включає в себе ключову позицію – Європей-
ська норма поведінки, вихованість та моральність наших дітей»!

Загалом, УДАРівці назбирали більше десяти 120 літрових пакетів 
сміття. В заході приймало участь 12 членів районної організації УДАРу. 

Ми віримо що екологічне довкілля та чисте повітря стане запору-
кою нового, здорового покоління українців, з середньоєвропейською 
тривалістю та якістю життя (Меморіал жертвам репресій (Урочище 
Триби) прибрано! // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://poltava.
klichko.org/news/show/922). – 2012. – 21.04).

Громадські організації у підтримці партій

14 апреля 2012 г. в Донецке прошла отчетно-выборная конферен-
ция городской комсомольской организации.

Конференцию открыл первый секретарь Донецкого горкома 
ЛКСМУ Дмитрий Баранник, он представил приглашенных: первого 
секретаря Донецкого обкома ЛКСМУ Ольгу Тарасенко, второго секре-
таря Донецкого обкома ЛКСМУ Евгения Волынца, второго секретаря 
Донецкого обкома КПУ Владимира Бидевку.

Дмитрий Баранник объявил повестку отчетно-выборного собра-
ния, ребята выбрали председателя и секретаря собрания, избрали 
президиум. 
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В своем отчете Дмитрий отметил, что сложившаяся после выборов 
принципиально иная общественно-политическая обстановка в области 
требует от комсомола новых подходов, выработки эффективной страте-
гии и тактики и конкретных действий, которые позволили бы привлечь 
на сторону Компартии большинство трудящихся.

В последующих вопросах ребята избирали делегатов на отчетно-
выборное собрание Донецкой областной организации ЛКСМУ и реко-
мендовали кандидатуры на съезд ЛКСМУ в Киев.

В этот день комсомольцы поставили перед собой определенные 
задачи и цели, ведь этот год является очень ответственным и для 
комсомольцев, и для партии, так как именно в этом году состо-
ятся очередные выборы в Верховную Раду Украины, а это является 
ответственным шагом для всей нашей страны.

Первостепенными задачами для комсомола являются: создание 
первичных парторганизаций и комсомольских ячеек во всех крупных 
ВУЗах города Донецка; усиление пропагандистской работы с моло-
дежью; завершение работы по легализации районных комсомоль-
ских организаций; продолжение работы по воссозданию и легализа-
ции пионерской организации им. В.И. Ленина; составление графиков 
работы на своих округах действующих в настоящее время депутатов-
комсомольцев советов всех уровней и держать под постоянным контр-
олем выполнение этих графиков.

Главные задачи Донецкого горкома ЛКСМУ решено определить 
исходя из плановости работы, в первую очередь со школами, технику-
мами и ВУЗами. Особая ответственность – на депутатах-комсомольцах 
– именно они должны быть инициаторами принятия решений, разра-
ботчиками проектов в молодежной сфере, непосредственной работы с 
ВУЗами (Комсомол Донецка готовится к съезду // Компартія Укра-
їни – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/komsomol-donecka-goto-
vitsya-k-sezdu/). – 2012. – 17.04).

***
Активісти п’яти громадських організацій вимагають від Мініс-

терства культури заборонити офіційний показ фільму Матч на тери-
торії України.

Про це йдеться у листі, який вони 18 квітня подали міністру куль-
тури України Михайлу Кулиняку.

«Ми глибоко стурбовані новиною про можливість виходу у кіно-
прокат фільму Матч, – йдеться у листі. – Вважаємо, що сюжет цього 
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продукту грубо перекручує історичні факти та зневажливо показує 
українців як націю».

На думку активістів, у фільмі неправдиво висвітлено життя м. 
Києва під час німецької окупації, зокрема у сюжеті свідомо перекру-
чені болісні для народу теми мінування Хрещатика, розстрілів у Баби-
ному Яру та так званого «матчу смерті».

«Показ подібних фільмів є наругою над пам’яттю про тих укра-
їнців, які воювали у Другій світовій війні», – йдеться у листі до 
міністра.

Звернення ініціювали ВМГО Спілки Української Молоді в Укра-
їні, ВГО Молодий Народний Рух, громадянський рух Відсіч, рух 
добровольців Простір Свободи та ВМГО Молодіжний Націоналістич-
ний Конґрес.

Також активісти створили сторінку у Facebook «Ми проти про-
кату брехливого фільму Матч в Україні».

Державне агентство України з питань кіно 10 квітня подовжило 
термін розгляду заяви на видачу прокатного посвідчення фільму Матч 
на 25 робочих днів через розбіжності щодо індексу фільму, тобто віку 
аудиторії, якій буде дозволено відвідувати кіносеанси.

Один з членів комісії, Ярослав Підгора-Гвяздовський, заявив, що 
картина відповідає шістьом з 16-ти характеристик, зазначених у ст. 15 
Закону України Про кінематографію як такі, що можуть стати причи-
ною відмови у видачі прокатного посвідчення стрічці.

За його словами, серед іншого, фільм може розпалювати між-
етнічну ворожнечу, пропагує фашизм та принижує націю (Акти-
вісти вимагають заборонити показ фільму Матч в Україні // 
Газета «Київська правда» (http://www.kiev-pravda.info/news/
aktiv%D1%96sti-vimagayut-zaboroniti-pokaz-f%D1%96lmu-match-v-
ukra%D1%97n%D1%96). – 2012. – 18.04).

***
13 квітня Збаразьке районне управління юстиції зареєструвало 

Збаразьку районну організацію Всеукраїнської молодіжної організа-
ції «Молоді регіони».

Свою першу благодійну акцію молоді збаразькі регіонали про-
вели напередодні Великодня. З подарунками та словами вітань вони 
завітали у геріатричне відділення села Заруддя. Захід був проведе-
ний за сприяння голови РО Партії Регіонів Надії Розвадовської та її 
заступника Романа Федака.
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За словами голови збаразького осередку «Молодих регіонів» 
Ольги Шляхтюк, мета організації – сформувати правильні цін-
ності у молоді, долучити до благодійних та інших корисних захо-
дів, навчити бути корисними і собі, і іншим. Разом з тим, це також 
і здійснення інформаційно-комунікативної роботи серед молоді, 
тобто залучення молодих збаражан до діалогу та співпраці один 
з одним. – Ми хочемо згуртувати активних, амбітних молодих 
людей, яким небайдужа доля країни, рідного краю довкола вирі-
шення широкого кола суспільних завдань: від вирішення найваж-
ливіших проблем молоді до питань державного управління, – зазна-
чає Ольга Шляхтюк.

Серед найближчих перспективних заходів Збаразького осередку 
молодих регіоналів – проведення форуму «Успіху», під час якого з 
молоддю спілкуватимуться успішні люди Тернопілля та Збаражчини 
та ділитимуться секретами свого успіху.

Новостворена молодіжна організація запрошує активних молодих 
людей до своїх лав («Молоді регіони» мають осередок на Збараж-
чині // Народне слово (http://narodne-slovo.te.ua/2012/04/17/molodi-
rehiony-mayut-oseredok-na-zbarazhchyni/). – 2012. – 17.04).

***
17 квітня активісти молодіжного крила Сумської обласної орга-

нізації партії «Фронт Змін» разом з молодіжками місцевих осеред-
ків інших політичних сил пройшли вулицями Сум маршем протесту 
проти політичних репресій в Україні.

Учасниками акції стали близько ста юнаків і дівчат, котрі 
заявили під час заходу, що політичним гонінням в Укра-
їні слід покласти край. Спільний марш об’єднав молодь від 
«Фронту Змін», ВО «Батьківщина», «Народної Самооборони» та 
«Сили волі».

«У світі ніхто не визнає нашу державу демократичною доти, доки 
влада не припинить переслідувати та знищувати опозиційних полі-
тиків. Ми, молодь, не бажаємо жити у такій державі, тому відкрито 
висловлюємо свій протест», – говорить активіст молодіжки «Фронту 
Змін» Сумщини Євген Кузьмичов.

Наступний спільний марш молодіжних організацій проти полі-
тичних репресій, як зазначив Євген Кузьмичов, планується про-
вести уже в травні (Молодіжка «Фронту Змін» Сумщини долучи-
лася до акції протесту проти політичних репресій // Фронт Змін. 
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Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-
news/9824-molodizhka-frontu-zmin-sumschini-doluchilasja-do-aktsiyi-
protestu-proti-politichnih-represij.html). – 2012. – 18.04).

***
Ковельська міська молодіжна громадська організація «Молоді 

регіони», в особі її голови Кондратовича Юрія Вікторовича та Ковель-
ська виховна колонія для неповнолітніх підписали угоду з метою 
забезпечення соціального обслуговування дітей та молоді, які звіль-
няються з установ виконання покарань. Також в рамках договору було 
домовлено про надання соціально-педагогічних, психологічних, юри-
дичних та інформаційних послуг неповнолітнім та молоді, які відбу-
вають покарання у виховній колонії в плані їх соціальної адаптації та 
профілактиці негативних явищ.

Варто зазначити, що фактично перша співпраця між молодіж-
ним осередком «Молоді регіони» та виховним закладом вже почала 
вестися у минулому році. Так, для вихованців цієї установи було 
проведено кінолекторій на тему «10 причин, по яким не слід вжи-
вати наркотики», а також було поставлено міні концерт барда 
Миколи Більшевича. Голова молодіжки Юрій Кондратович подару-
вав колонії спортивний інвентар у вигляді футбольних і волейболь-
них м’ячів та солодощі. В жовтні місяці 2011 р. було організовано 
акцію «Подаруй книгу» приурочену до Всеукраїнського дня біблі-
отек. Завдяки цій акції було зібрано сотню різноманітних худож-
ніх та наукових книг для бібліотечного фонду Ковельської вихов-
ної колонії для неповнолітніх.

Надзвичайно важливий для неповнолітніх, які перебувають у 
закладах відбуття покарання – процес виховання та розуміння, 
що вони будуть потрібні державі і після звільнення на свободу. 
Це усвідомлення допоможе їм впевнено влитися в нормальне сус-
пільне життя. І наша мета якомога більше зробити щоб вихо-
ванці цього закладу потрапили на правильний життєвий шлях та 
були впевненні у завтрашньому дні», – зазначив голова Ковель-
ської міської молодіжної громадської організації «Молоді регі-
они» Юрій Кондратович (Пархотюк А. «Молоді регіони» підпи-
сали угоду з виховною колонією // Волынская областная органи-
зация Партии Регионов (http://www.volynregion.org/news/1518-
molodi-rehiony-pidpysaly-uhodu-z-vykhovnoyu-koloniyeyu.html). – 
2012. – 18.04).
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***
«Поміркуйте над тим, як можна змінити світ – і втілюйте свою ідею 

у дії!» – такою цитатою з фільму «Заплати іншому» розпочали акти-
вісти молодіжки «Фронту Змін» міста Житомира чергову зустріч у 
кінотеатрі «Україна» у рамках проекту «Понеділок, що надихає». Гос-
тем заходу став депутат Житомирської обласної ради від Політичної 
Партії «Фронт Змін», голова обласного осередку партії Геннадій Зубко. 

Відомий політик, громадський діяч та успішний бізнесмен поділився 
своїми враженнями від змістовного наповнення стрічок, які пропонували 
для перегляду житомирянам організатори заходу та закликав присутніх 
в залі молодих людей «замислитися над метою власного життя».

«Нам варто зважити, чи достатньо кожен з нас робить для здійснення 
власних мрій. І не чекати, що хтось змінить світ навколо нас, а бути актив-
ними у своєму житті, завжди мати свою думку і займати активну грома-
дянську позицію», – сказав, звертаючись до молоді Геннадій Зубко і поба-
жав всім приємного перегляду фільмів та життєвих успіхів.

Цього понеділка молодь Житомира мала нагоду переглянути дві 
надихаючі кінострічки. За чисельними проханнями житомирян, які 
не потрапили на відкриття проекту і тих, хто вже бачив стрічку, орга-
нізатори ще раз показали роботу молодого талановитого режисера 
Дмитра Гоумбевського «Натхненні Житомиром». 

Крім того, прихильники кіномистецтва переглянули фільм Мімі 
Ледера «Заплати іншому». Присутні вкотре залишилися під вражен-
ням від перегляду кінофільмів, адже, організатори проекту «Понеді-
лок, що надихає» обирають стрічки, які несуть глибоку ідею. 

«Головне наше завдання – додати впевненості у власних силах 
молодим житомирянам та закликати їх вдосконалювати себе та світ 
навколо», – говорить організатор заходу, координатор молодіжного 
крила «Фронту Змін» Житомирщини Ольга Фаріон (Головний «фрон-
товик» Житомирщини Геннадій Зубко відкрив чергову зустріч 
з молоддю в рамках проекту «Понеділок, що надихає» // «Рупор 
Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/38667-golovniy-frontovik-
zhitomirschini-gennady-zubko-vdkriv-chergovu-zustrch-z-moloddyu-v-
ramkah-proektu-ponedlok-scho-nadihaye.html). – 2012. – 18.04).

***
З 23 лютого по 9 травня 2012 р. вже традиційно у Хмельницькому 

проходить програма-конкурс «Ми пам’ятаємо…», ініціатором якої є 
обласна організація Ленінського комсомолу України. Акція стартує у 
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день Радянської Армії та Військово-Морського Флоту і триває до Дня 
Перемоги.

Конкурсна акція «Ми пам’ятаємо» 2012 р. присвячена 67-й річниці 
Перемоги радянського народу у Великій Вітчизняній війні. Органі-
зовують акцію Хмельницька міська організація ветеранів України, 
Хмельницьке міське управління освіти, Хмельницька обласна орга-
нізація Ленінського Комсомолу України, Хмельницька обласна фірма 
«Кіновідеопрокат».

Метою акції є патріотичне виховання молоді, більш глибоке озна-
йомлення з історією Великої Вітчизняної війни, формування навиків 
роботи із джерелами історичної інформації та їх аналіз.

За час, поки триває захід, учням шкіл уже були продемонстровані 
художні фільми про війну «Брестська фортеця», «Легенда про без-
смертя», «У війни не жіноче обличчя», «Райдуга», «Балада про сол-
дата», «В бій ідуть одні старики», «Ати-бати йшли солдати». З дітьми 
своїми спогадами про події Великої Вітчизняної війни діляться 
ветерани-фронтовики Олександр Васильович Випірайленко, Іван 
Степанович Ільченко, Петро Іванович Зиско, Олександр Олексійович 
Фадеєв, Костянтин Павлович Цебіногін. Перед переглядом з учнями 
проводять бесіди заступник голови Хмельницької міської ради вете-
ранів Віктор Сергеєв та перший секретар Хмельницького обкому ком-
сомолу Дмитро Мельник.

Усі хто цікавиться історією Великої Вітчизняної війни, хто прагне 
поділитися спогадами своїх родичів, які пережили лихоліття війни 
можуть долучитися до конкурсу «Ми пам’ятаємо…» (У Хмельниць-
кому триває акція «Ми пам’ятаємо…» // Компартія України – 
http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/u-xmelnickomu-trivaye-akciya-
mi-pam’yatayemo…/). – 2012. – 18.04).

***
«Черкаський край» – на другому місці за висвітленням діяльності 

місцевих громадських організацій. Проте більшість черкаських ЗМІ 
не приділяють їм увагу. До такого висновку дійшли активісти ГО 
«Опора», дослідивши інформаційні видання області. 

Випередити «Черкаський край» вдалося лише газеті «Вечірні 
Черкаси», третє місце – за «Акцентом». Проводячи моніторинг, акти-
вісти «Опори» брали до уваги недотичні до політичних партій гро-
мадські організації, оскільки згадок про політичні ГО виявилось най-
більше. Загалом же активісти дійшли висновку, що черкаські ЗМІ 
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мало висвітлюють діяльність громадських організацій, адже за рік 
було згадано лише 59 організацій із понад ста. До того ж, більшість 
ГО були згадані всього раз (Коваль I. Громадські організації – поза 
інформаційним полем // Черкаський край (http://www.kray.ck.ua/
index.php?option=com_content&view=article&id=2103:2012-04-18-09-
55-57&catid=9:suspilstvo&Itemid=54). – 2012. – 18.04).

***
Для виявлення факторів впливу на інтелектуальний та освітній 

розвиток молодого покоління Житомирщини молодіжне крило облас-
ної організації ПП «УДАР Віталія Кличка» під керівництвом Світлани 
Пахольчук провели «Круглий стіл», на який були запрошені пред-
ставники студентського самоврядування вищих та середніх навчаль-
них закладів Житомира.

«Сьогодні ми мали змогу поспілкуватися з людьми, які представ-
ляють інтереси сучасної молоді, виявити, які чинники особливо впли-
вають на рівень освіти, чи є цей рівень європейським. Така інфор-
маційна співпраця з молоддю допомагає нам правильно розставити 
акценти на подальшу результативну роботу», – заявила Світлана 
Пахольчук.

На «Круглому столі» кожний з присутніх мав змогу висловити 
свою позицію щодо головної теми зібрання

Особливу увагу приділили Болонський системі освіти, її пере-
вагам та недолікам. Під час обговорення студенти висловили думку 
щодо сучасної освіти, яка має розбіжності в програмі навчання, що 
заважає в подальшому працевлаштуванні, адже знання та навички не 
відповідають вимогам працедавців. 

Паралельно ними було запропоновано низку питань, які потребу-
ють нагального вирішення. 

Експертом на даному засіданні виступила соціолог, керівник 
обласного апарату партії «УДАР» Альона Дідківська, яка оприлюд-
нила результати проведеного опитування: серед близько 100 студен-
тів Житомира. 75 % вважає, що сучасний рівень освіти не впливає на 
розвиток інтелекту серед молоді. 

«Сучасний ритм життя вимагає більшої активності від молоді, 
адже якщо особа прагне бути інтелектуально розвинутою їй необ-
хідно здобувати такі знання й уміння, які є основою особистіс-
ного розвитку та розвитку держави в цілому», – зазначила Альона 
Дідківська.
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Наприкінці зібрання сторони домовились про майбутню співп-
рацю (У Житомирі Політична Партія «УДАР Віталія Кличка» 
провела молодіжний круглий стіл // Репортер(http://reporter.
zt.ua/news/6738-u-zhitomiri-politichna-partiya-udar-vitaliya-klichka-
provela-molodizhniy-krugliy-stil). – 2012. – 19.04).

***
Під час Великодніх свят до Ковельського Центру соціальної реа-

білітації дітей-інвалідів завітали представники міського та районного 
осередків «Молодих регіонів» на чолі з їх головами Юрієм Кондрато-
вичем та Євгенієм Селівончиком. Саме за їх сприяння відбулося свято 
для вихованців цього закладу. На запрошення «Молодих регіонів» був 
організований виступ дитячої театральної студії, яка діє при Введен-
ському храмі м. Ковеля. Маленькі актори поставили дві сценки на пас-
хальну тему.

«Молоді регіони» не залишили стіни цього центру без подарун-
ків для їх вихованців. Кожній присутній дитині було роздано альбом 
для малювання, розмальовка, набір кольорових олівців та солодкий 
подарунок.

Під час свята слово було надано Юрію Кондратовичу, який зазна-
чив: «Волинська обласна МГО «Молоді регіони» розпочали акцію 
«Зробимо світ добрішим», яка має охопити дитячі будинки та цен-
три для дітей-інвалідів. Мета акції – привернути увагу суспільства 
до проблем дітей та змусити кожного українця замислитися, чим він 
може допомогти цим дітям.. І сьогоднішня зустріч відбувається в рам-
ках саме цієї акції. Ми і надалі будемо відвідувати подібні заклади та 
робити все щоб усмішка не покидала дитячі обличчя» (Акція «Зро-
бимо світ добрішим» // Волынская областная организация Партии 
Регионов (http://www.volynregion.org/news/1526-aktsiya-zrobymo-svit-
dobrishym.html). – 2012. – 20.04).

***
Окупаційна влада руйнує Київ. Про це розказав заступник Голови 

Народного Руху України, голова Молодого Народного Руху Іван 
Крулько.

«Те, що зробили з Андріївським узвозом – це просто акт ванда-
лізму, – сказав Іван Крулько. – Німці, коли зайшли в Київ такого не 
робили, не знищували історичні будівлі, як це робить нинішня влада. 
Це підтверджує тезу про те, що ця влада є окупаційною для України. 
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Вони – «временщєкі», які прагнуть лише побільше вкрасти, вивезти 
закордон, розмістити на банківських рахунках в офшорних зонах, а 
для українців – залишити пустелю».

На його думку так чинять люди, для яких Київ є чужим містом. 
Вони взагалі не розуміють цінності цих будівель. Для них фінансові 
інтереси та особиста вигода перевищують все. І той цинізм, котрий 
починає панувати в Україні, котрий стосується історичної пам’яті 
просто вражає.

Іван Крулько висовив сумніви щодо того, що забудововники викона-
ють свої обіцянки «відбудувати ці всі будівлі ще краще ніж вони були». 

«Нагадаю, що вони пообіцяли відбудувати знищені будівлі, проте 
це обіцянка дана виключно з метою мінімізації іміджевих ризиків і зро-
били вони це тільки після того, як збурилась громадськість», – підсу-
мував він (Окупаційна влада руйнує Київ – Заступник Голови НРУ // 
Oфіційний сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/
news/single/article/okupaciina-vlada-ruinuje-kijiv-zastupnik-golovi-
nru.html). – 2012. – 20.04).

***
19 квітня івано-франківські активісти громадянської кампанії 

«Молодіжна варта» Тарас Случик та Тарас Малий презентували в 
Івано-Франківську результати моніторингу дотримання народними 
депутатами нинішнього скликання та представленими ними полі-
тичними силами своїх передвиборчих обіцянок, даних молоді під час 
виборчої кампанії 2007 р.

За словами Тараса Случика, створена в 2007 р. кампанія «Моло-
діжна варта» стала найбільшим в історії України об’єднанням моло-
діжних громадських організацій, до якого увійшли найрізноманітніші 
за своєю ідеологією, форматом та територіальним статусом громад-
ські організації, як всеукраїнського масштабу, так і локальні. «У нас 
є одна проблема, – коментує причину створення кампанії пан Слу-
чик, – перед кожними виборами молоді обіцяють дуже багато, як-от: 
підвищення стипендій, доступне житло, студентські пільги на проїзд, 
скасування призову тощо, проте після виборів молодь не цікавиться 
діяльністю політичних партій і ходом виконання даних їй обіцянок. 
Тому основне наше завдання – відкрити молоді очі, показати, що ніхто 
про неї не потурбується, якщо вона сама цього не зробить».

В свою чергу проведений моніторинг показав, що жодна з пред-
ставлених у парламенті політсил повністю своїх молодіжних обі-
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цянок не виконала. «Найменше обіцянок, – розповідає пан Случик, 
- виконали Народна партія Литвина, Комуністична партія Укра-
їни та Партія регіонів. Найбільше – Блок Юлії Тимошенко та блок 
«Наша Україна – Народна Самооборона», хоча і вони виконували 
дані обіцянки не до кінця». При цьому і давали обіцянок останні 
два блоки найбільше.

Загалом же, як показують результати моніторингу, представлені 
у парламенті політичні сили спромоглися виконати лише не більше 
40 % даних обіцянок. Зокрема, жодної обіцянки не виконано у сфері 
забезпечення молоді житлом, майже жодної – у питаннях військової 
служби та призову, лише близько 20 % – у сфері освіти. Найбільше 
обіцянок – майже 80 % – було виконано у сфері підвищення стипен-
дій. «Стипендія все-таки зростала, – констатує Тарас Малий, хоча 
вона і є на сьогоднішній день нижчою за прожитковий мінімум. Вихо-
дить, що студенти не люди?»

Як стверджують громадські активісти, вже на наступному тижні 
вони планують організувати круглий стіл для обласних організацій 
усіх представлених на Прикарпатті політичних сил, під час якого пред-
ставити політикам результати проведеного моніторингу і виробити 
спільної стратегії виконання невиконаних обіцянок в майбутньому.

За словами Т. Случика, моніторинг становить лише частину 
діяльності «Молодіжної варти». Кампанія також здійснює лобістську 
діяльність на користь молоді та акції прямої дії. Так, активістами кам-
панії було власноруч розроблено і просунуто в парламенті законопро-
ект про молодіжне самоврядування, а до яскравого прикладу акцій 
прямої дії хлопці відносять проведення у столиці маршу без житло-
вої молоді (Білий С. Т. Случик: Про молодь ніхто не потурбується, 
якщо вона сама цього не зробить // Коломия ВЕБ Портал (http://
kolomyya.org/se/sites/pb/44427/). – 2012. – 20.04).

Оперативні прогнози

Регіонали, що із задоволенням роздумують про те, кого варто 
було б виставити в перших рядах КОДу, у разі, коли справа доходить 
до них – тільки розводять руками. Харизматичних осіб, що ще і корис-
туються довірою у мас, і так мало, але справа ускладнює ще й існуван-
ням негласної заборони Віктора Януковича: регіоналам, що «засіли» 
в Кабміні і Адміністрації Президента, на вибори йти не можна... Це, 
по суті, означає, що у ПР немає ні першого номера, ні першої десятки. 
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Офіційно представити своїх лідерів у Партії регіонів будуть готові 
ще не скоро. «Все буде відомо ближче до серпня, – обіцяє нардеп 
Василь Хара. – Зараз навіть потенційно не зрозуміло, хто може увійти 
до партійного списку. Поки що проводяться дослідження. А сьогодні 
вам нічого навіть почесний Президент нашої партії не скаже». 

Складнощі для партії влади, на думку керівника Центру політич-
них досліджень «Пента» Володимира Фесенка, – це два не з’ясовані 
питання. 

Перше: чи вдасться членам Кабміну і АП поєднати роботу і 
вибори? «Тому що більшість ключових фігур Партії регіонів – це 
члени уряду». Погоджується з колегою і директор GMT Group Ана-
толій Луценко: «Міністри йдуть на вибори, чи ні? Працює цей прин-
цип, чи ні? Якщо працює, то зрозуміло, що в перші ряди списку захо-
дить весь склад нинішнього уряду, окрім Балоги, хоч і він під питан-
ням. Ну, і від парламенту буде Єфремов. А якщо міністри не йдуть? 
Весь квітник пропадає». На що регіонал Василь Грицак з сумнівом, 
але відзначає: «Не думаю, що буде заборона міністрам балотуватися. 
Буде вказівка від Президента визначитися. Вони або працюватимуть 
міністрами і віце-прем’єрами або йтимуть зі своїх посад, а потім пі-
дуть в Раду». 

Друге – складніше питання. «У керівництві Партії регіонів йдуть 
дуже жаркі дискусії, а точніше боротьба інтересів: хто ж очолить спи-
сок, стане першим номером?». 

Згідно з даними деяких ЗМІ, як перший номер списку розгляда-
ються прем’єр-міністр і голова Партії регіонів Микола Азаров, секре-
тар РНБОУ Андрій Клюєв, віце-прем’єри Борис Колесніков і Сергій 
Тігіпко, міністр енергетики і вугільної промисловості Юрій Бойко і 
голова фракції ПР Олександр Єфремов. «Ніколи не було такого, щоб 
не йшла боротьба за перше місце, – спокійно відзначає Василь Гри-
цак. – Якби Президент мав право балотуватися – зрозуміло, що він був 
би першим. Але оскільки за Конституцією це не дозволено, боротьба 
розгориться дуже жорстока». 

Проте з вищеперелічених кандидатур самі регіонали на «перший 
номер» пророкуватимуть тільки трьох – Єфремова, Азарова і Тігіпка. 

«Лідер партії повинен очолити список, – запевняє нардеп Володи-
мир Зубанов. – Лідер у нас Азаров. Не думаю, що до з’їзду лідер змі-
ниться». Але Василь Грицак припускає, що Азарову дістанеться місце 
тільки в першій десятці. «Питання по Азарову відкрите, – відзначає 
політолог Володимир Фесенко. – Для класичних традиційних при-
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хильників Партії регіонів він залишається найпопулярнішим після 
Януковича. Отже є сенс ставити його першим номером списку». 

Директор Інституту глобальних стратегій Вадим Карасьов при-
пускає, що «перше місце все-таки віддадуть Сергію Тігіпку. На 
публічних заходах він – те, що потрібно: сила, відносна молодість, від-
носна компетентність, упевненість. Той же Азаров може іноді зірва-
тися». У присутності Тігіпка на перших рядках не сумнівається і 
Володимир Фесенко: «У першій п’ятірці Тігіпко буде – раз відбулося 
об’єднання і враховуючи його рейтинги. Питання: першим чи дру-
гим?». Позитивно відносно його кандидатури налаштований і регіо-
нал Максим Луцький: «Враховуючи, що його партія отримала таку 
високу оцінку на президентських виборах, враховуючи, що Президент 
України запросив його в уряд, і він там очолює дуже важкий блок, це 
буде правильно, якщо ми побачимо його в першій п’ятірці». 

Ось тільки якщо заборона міністрам балотуватися на виборах 
знята не буде, перше місце без перешкод займе Олександр Єфре-
мов. «З приводу першого номера – важке питання, – роздумує Василь 
Хара. – Логічно, щоб першим номером йшов лідер партії, як це було 
завжди. Але у нас є деякі сумніви, що так буде, і, можливо, ниніш-
ній голова очолить цей список». «Перша десятка – це ті люди, з якими 
повинна асоціюватися наша партія, які викликають довіру у грома-
дян, – упевнено заявляє Максим Луцький. – Це повинні бути люди, 
які рухатимуть країну, реалізовуватимуть програму, яку створив Пре-
зидент, і йтимуть – хто б і що там не говорив – по напряму євроінте-
грації. Є людина, якій ми довіряємо – це лідер нашої фракції Олек-
сандр ЄЕфремов». Тієї ж думки дотримується і Василь Грицак: «Я 
б поставив на перше місце Єфремова – дуже умілого, талановитого 
керівника. У нього є авторитет серед народних депутатів України, і як 
керівник фракції він показав, що знаходиться на своєму місці, всі його 
слухають, поважають, зважають на нього». 

Якщо Кабміну і АП все ж таки дозволять йти на вибори наступ-
ним за «трійкою перших» в списку може опинитися голова Адмі-
ністрації Президента Сергій Льовочкін. Ймовірність його «прохо-
дження» в першу п’ятірку допускає і політолог Олександр Палій: «Я 
думаю, що там, швидше за все, буде Сергій Льовочкін або ще якісь 
дуже близькі люди до цієї групи. Зараз, схоже на те, що перемагає 
саме це угрупування в ПР». 

Василь Грицак пророкує в першу десятку партійного списку 
міністра енергетики і вугільної промисловості Юрія Бойка і 
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секретаря РНБОУ Андрія Клюєва, а Володимир Зубанов – міністра 
аграрної політики Миколи Присяжнюка і віце-прем’єр-міністра Укра-
їни, міністра інфраструктури Бориса Колеснікова. 

Вадим Карасьов необхідності присутності Клюєва в перших рядах 
не бачить: «Навіщо він в першій десятці? Він не публічний, більше 
закритий, тіньовий політик». А ось відносно кандидатури Колесні-
кова – інша історія: «З діючих прем’єрів, окрім Сергія Тігіпко, наймо-
вірніша участь у списку саме Колеснікова. ЄВРО закінчиться, обсяг 
роботи буде значно меншим. І враховуючи його політичну вагу, він 
цілком може претендувати на депутатський мандат і місце в списку», 
– відзначає Володимир Фесенко. 

Ще один кандидат на місце в першій десятці – віце-прем’єр-
міністр України, міністр охорони здоров’я Раїса Богатирьова. «У 
Богатирьової є поки одна проблема – вона вже не член Партії регі-
онів», – відзначає Вадим Карасьов. Проте ця справа виправна. А, 
на думку Володимира Фесенка, «вона далеко не остання людина»: 
«Богатирьова відійшла ще при Ющенку від ПР, але хоче повернутися. 
Питання в тому, чи візьмуть. Думаю, одна група впливу – особливо 
близькі до Рената Ахметова люди – її просуватиме в список, причому 
саме в першу десятку, інша – буде це блокувати». 

Проте заборона Президента цілком може виявитися для неї не 
єдиною перешкодою. «Жіночий чинник» буде не останнім, який регі-
онали врахують при складанні першої десятки. «Жінка і не одна буде 
із списку ПР, – відзначає експерт, – і Богатирьова могла б стати 
непоганим рішенням». Але на цьому фронті у неї є конкуренти: «Що 
стосується жіночої половини списку, тут дуже складний технологіч-
ний вибір. З одного боку, всі фігури віддані Президенту, партії, але всі 
по-різному і не завжди позитивно зарекомендували себе в спілкуванні 
із ЗМІ, роботі з громадською думкою». 

Так, Максим Луцький бачить в першій п’ятірці Олену Бонда-
ренко: «Вона грамотна, розумна, молода, перспективна». «Вона, що 
називається, своя «в дошку», – підтверджує слова регіонала Фесенко. 
– Для традиційних виборців Партії регіонів вона своя. Плюс, вона 
може не тільки обличчя партії представляти, але і попрацювати на неї 
під час виборчої кампанії – тим більше що вона фахівець з медіатех-
нологій». 

З «жіночого населення» ПР в десятку Володимир Зубанов проро-
куватиме ще і радника Президента Ганну Герман. «З нею все склад-
ніше, – роздумує експерт. – У неї багато недоброзичливців у партії, 
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вона зараз опинилася і в деякій опалі Адміністрації. У список вона, 
може, і потрапить, а ось питання щодо її участі в десятці – відкрите». 

Не виключено, що в десятку потрапить Інна Богословська – вва-
жає Вадим Карасьов. Тим більше, з урахуванням її останньої «війни» 
з Тимошенко. Проте Володимир Фесенко оцінює шанси регіоналки 
достатньо низько: «Богословська дуже хоче в десятку. І деякі групи 
її просуватимуть. Але питання вирішуватимуть шляхом політтехно-
логічних вимірів, оцінювати плюси і мінуси. Багато хто зараз називає 
її одним з лідерів антирейтингу. У неї тільки один шанс – якщо рап-
том виміри покажуть, що тверді прихильники ПР дуже позитивно її 
сприймають, що немає відторгнення. Але якщо раптом виміри пока-
жуть, що її сприймають критично навіть потенційні прихильники, її і 
в десятці не буде, і, боюся, їй, взагалі, можуть запропонувати балоту-
ватися по мажоритарці». 

Василь Грицак припускає, що «ми можемо побачити в списку 
Олену Лукаш» – неофіційного головного юриста Партії Регіонів. Сто-
совно її кандидатури думки політологів розходяться. «Плюс, там ще і 
молода поросль. Активно себе проявляє Ірина Бережна, Юлія Льовоч-
кіна – вибір є», – відзначає Володимир Фесенко. А можливо, що в ПР 
шукатимуть «жіноче обличчя», безпосередньо не пов’язане з партією. 

У свій час ходили чутки, що увійти до п’ятірки списку Партії регі-
онів може і міністр економіки і торгівлі Петро Порошенко, проте його 
прес-секретар Ірина Фриз цю інформацію спростувала. Не відповідає 
дійсності тепер і «давнє пророцтво» входження в перші ряди списку 
першого віце-прем’єра Валерія Хорошковського. Ще кілька тижнів 
тому політолог Віктор Небоженко, відповідаючи на питання, чи буде 
у Хорошковського місце у виборчому списку, відзначав: «Хорошков-
ського ніхто не питатиме, чи є він членом Партії регіонів, чи ні. Існує 
жахлива криза перших привабливих осіб в ПР». Вже сьогодні його 
колега Володимир Фесенко стверджує: «Менш ймовірно включення 
в перші ряди Хорошковського. Він не виявляє ніякої цікавості 
саме до партійної політики, плюс у нього великий обсяг роботи в 
уряді. І якщо Азаров піде на вибори, то Хорошковський його замі-
нюватиме і займатиметься поточною роботою уряду». 

Василь Грицак припускає, що з нинішніх нардепів в першій 
десятці ми побачимо Володимира Рибака і Михайла Чечетова. 
Шанси Рибака оцінює Вадим Карасьов: «Ну, може, йому дадуть сьоме, 
восьме, десяте місце, але не обов’язково. Реальним ваговим людям не 
потрібно бути в першій десятці – тільки в прохідній частині». А щодо 



128

Оперативні прогнози

кандидатури Чечетова упевнене «ні» говорять Віктор Небоженко і 
Анатолій Луценко. 

Володимир Зубанов допускає, що у разі, коли Кабмін піти на 
вибори не зможе, до першої десятки увійдуть Георгій Скудар і 
Вячеслав Богуслаєв. Вадим Карасьов в той же час сумнівається, що, 
вони, взагалі, балотуватися будуть. А ось Володимир Фесенко кан-
дидатуру Богуслаєва з рахунків списувати не поспішає: «Регіонали 
люблять функціональність. У списку, напевно, буде хтось з молодіжки 
і хтось з «ветеранів». За традицією це може бути хтось з представни-
ків традиційного директорського корпусу. А візьмуть Богуслаєва або 
когось іншого – залежатиме від технологічних оцінок». 

Також експерт упевнений, що регіонали спробують «ушляхет-
нити» список: «Будуть в десятці і несподівані фігури. «Обличчя» 
Партії регіонів постараються дещо оновити. Ми побачимо, може, і 
не членів партії, але персонажів, які себе проявили в якихось інших 
не політичних сферх, але можуть викликати пошану у людей». Василь 
Грицак припускає квоту «п’ять на п’ять»: «Осіб п’ять будуть з регі-
онів – відомі люди, які дійсно мають авторитет. Ректор вищого 
учбового закладу, відомий лікар, діяч культури, один з відомих 
будівельників, хтось з авторитетних або прокурорів областей або 
начальників УВС». Володимир Зубанов тільки підтверджує: «Хтось 
з учених повинен бути, хтось з Академії наук». 

Проте Максим Луцький залучати громадських діячів і авторитет-
них непартійних людей необхідності не бачить: «Я не проти того, щоб 
залучати в першу десятку громадських діячів. Але потрібно розуміти 
рівень відповідальності. Він дуже високий на сьогодні, і сказати, що всі 
реформи проходять легко, я не можу. Тому в списку повинні бути люди, 
які розумітимуть, що, незалежно від труднощів, які нас чекають, ми 
повинні довести всі програми Президента до логічного завершення». 

«Можливий варіант технологічного списку, – припускає Анато-
лій Луценко, – коли з кожної популярної в суспільстві групи – пись-
менників, співаків, спортсменів і так далі – підбирають людей і 
ставлять їх в першу десятку. Проте при нинішньому рейтингу Пар-
тії регіонів витрачати місця на таких людей – не дуже правильно». Тим 
більше що і за своїх-то не завжди можна поручитися. Стара «п’ятірка» 
ПР з 2007 до 2012 р. не «дожила» – розбіглися: хто в уряд, а хто і «геть» 
з партії. Що буде з «новою»? (Пешко К. Перша «десятка» регіоналів: 
хто стане одночасний розумним, досвідченим і красивим? // Поступ 
(http://postup.brama.com/usual.php?what=73675). – 2012. – 14.04).
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***
Заместитель секретаря Совбеза Украины Дмитрий Выдрин про-

гнозирует: Юлия Тимошенко утратит роль лидера украинской 
оппозиции, а ее место займет националист Олег Тягнибок.

По его мнению, на сегодняшний день главная проблема лидеров 
оппозиции – это отсутствие системного предложения для общества. 
«Есть дробные предложения, есть дробные замечания, но нет систем-
ного антипредложения», – уверен политолог.

«У лидера «БЮТ-Батьківщини» Юлии Тимошенко отсутствует 
системное представление, которое есть только у оппозиционного 
лидера «Свободы» Олега Тягнибока. Именно он может предложить 
альтернативное видение, которого не может представить Тимошенко», 
– заявил Выдрин.

Кстати, во время недавнего митинга оппозиции возле Верховной 
Рады митингующие сначала кричали «Юля, Юля!», а потом внезапно 
начали скандировать «Тягнибок! Тягнибок!», причем намного силь-
нее и активнее (Нацик может отбить голову оппозиции // «СКУНС-
ИНФО» (http://www.skuns.info/2010/09/nacik-mozhet-otbit-golovu-
oppozicii/). – 2012. – 15.04).

***
Чем сильнее представители власти и оппозиции нагнетают поли-

тические страсти, тем больше шансов ворваться в большую политику 
у представителей третьей силы.

Однако следует учитывать, что те, кто возьмет на себя сме-
лость быть на нейтральной полосе, будут куда сильнее отстаивать 
собственные интересы, чем бороться за общественное благо.

За полгода, оставшихся до парламентских выборов, вывести на 
всеукраинскую орбиту политическую силу, способную преодолеть 
5-процентный барьер, практически невозможно. Вернее, для этого 
потребуются огромные финансовые ресурсы и организационные воз-
можности, которыми никто не хочет рисковать. Куда проще и пер-
спективнее сделать ставку на депутатов-мажоритарщиков. С одной 
стороны, они пройдут через горнило избирательной кампании и 
будут представлять себе, что такое украинская политика, с другой – у 
многих не будет хватать опыта для самостоятельного создания поли-
тического проекта. Хотя в Украине более 180 политических сил, в 
стране до сих пор пустуют целые идеологические ниши, например, 
социал-демократическая.
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По иронии судьбы, наиболее вероятные управляющие третьей 
силой в свое время были членами СДПУ(о), однако сегодня норо-
вят забыть об этой странице своей политической биографии. Зато 
эти политики обладают не только опытом, но и внушительными 
финансовыми ресурсами, по крайней мере, двое из них являются 
мультимиллионерами. Это позволяет им рассчитывать на повторение 
подвига Сергея Тигипко, долгое время бывшего символом третьей 
силы в Украине, но разменявшего статус политического «Айвенго» 
на официальное вхождение в ряды партии власти.

Например, Виктор Балога вместе с «Единым Центром» имеет 
все шансы зарекомендовать себя как активный политический 
игрок в Закарпатье. 

Бывший лидер объединенных эсдеков Виктор Медведчук 
вполне может представить альтернативу для электорального 
заповедника Партии регионов на юго-востоке страны. Неслу-
чайно ведь Виктор Владимирович не только рекламирует «Украин-
ский выбор», но и открыто намекает на теплые отношения с Влади-
миром Путиным, который 7 мая вернется в президентское кресло в 
России. Медведчук может сыграть на ностальгии по Союзу не хуже 
коммунистов, используя собственные средства. Натянутость его 
отношений с Партией регионов может оказаться позитивным 
фактором, поскольку та постепенно теряет популярность среди 
собственного электората.

Петр Порошенко, недавно ставший министром 
экономического развития и торговли, не скрывает собствен-
ного стремления вернуться в Верховную Раду. Судя по тому, что 
Петр Алексеевич давно и старательно обихаживает избирательный 
округ в Виннице, это ему удастся. Украинские политические реа-
лии таковы, что шанс получить депутатские мандаты там имеют 
преимущественно не представители партии власти или оппозиции, 
а бизнесмены, заинтересованные в защите своих деловых интересов. 
Петр Алексеевич способен их не только проконсультировать, но и 
координировать их усилия.

Есть основания прогнозировать не только серьезное обновле-
ние депутатского корпуса за счет тех, кто сменит избранных осе-
нью 2007-го по закрытым партийным спискам, но и подвижки в 
партийной структуре. Они произойдут не в одночасье, их катализа-
тором могут стать предстоящие президентские выборы или серьезный 
политический кризис. Украина заждалась появления третьей силы, и 
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нас ждет напряженная борьба за право получить этот статус между 
опытными политиками, не желающими становиться героями вчераш-
них дней (Магда Е. Выборы-2012: в предчувствии третьей силы // 
«МинПром» (http://minprom.ua/digest/92897.html). – 2012. – 17.04)

***
Окончательное решение по поводу того, кто из членов Партии 

регионов достоин стать депутатом в новой Верховной Раде, будет при-
ниматься лично Президентом Виктором Януковичем. Об этом заявил 
нардеп Василий Киселев.

«Уже сейчас в ЦИК говорят о том, что конкуренция на этих 
выборах составит 5 человек на место. Думаете, в партии власти 
не будет конкуренции? Но придет время, когда старший в доме – 
почетный председатель Партии регионов Виктор Янукович – соберет 
круг ответственных лиц и даст последнюю установку. Назовет, если 
хотите, округа, как это было всегда. Что нам скрывать-то?! Будет и 
сейчас так», – сообщил нардеп о еще одной функции гаранта Консти-
туции Украины (Янукович лично будет решать, кто в ПР достоин 
стать депутатом Рады // «Цензор.НЕТ» (http://censor.net.ua/
news/203444/yanukovich_lichno_budet_reshat_kto_v_pr_dostoin_stat_
deputatom_rady). – 2012. – 17.04).

***
Правящая партия «Свободу» в расчет не берет: эта партия 

выгодна только одному регионалу – Вадиму Колесниченко. Об 
этом сказал политолог Кость Бондаренко. 

«Свобода» выгодна только одному «регионалу» – Вадиму Колес-
ниченко. Во-первых, делает его востребованным на различных ток-
шоу. Во-вторых, он всегда может прийти в какой-то округ в Севас-
тополе и сказать: если не я, то будет Тягнибок. Партия власти «Сво-
боду» в расчет не берет. Возможно, с барского плеча они правильно 
посчитают им голоса во время парламентских выборов, чтобы 
«свободовцы» проползли в парламент и сделали его политически 
веселее. Но это лишь предположение. На силы с рейтингом ниже 10 % 
«Регионы» внимания не обращают», – отметил политолог.

По его словам, ВО «Свобода» равномерно распространиться на 
всю территорию страны не сможет. 

«Свобода» – галицкий проект. Равномерно распространиться на 
всю территорию страны они не смогут, хотя и стараются взять что-то 
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в Центральной Украине», – отметил политолог (Партия «Свобода» 
выгодна только Колесниченко – Кость Бондаренко // Независимое 
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/37104/). – 2012. – 17.04).

***
Тигипко вряд ли возглавит ПР, т.к. передача полномочий 

чужаку – это смена политической системы страны – политолог.
Против Тигипко играет слишком много факторов. Об этом зая-

вил директор Центра политических исследований «Пента» Владимир 
Фесенко.

«Вероятность того, что Тигипко станет главой ПР – минимальна. 
Он может стать первым номером партийного списка. Но это не значит, 
что он станет главой ПР. Передача полномочий чужаку будет озна-
чать для Партии регионов, что политическая система страны меня-
ется. Что же касается будущего Тигипко, то оно во многом зависит 
от власти и от того, как будет восприниматься его деятельность. Он 
может проиграть в борьбе за кресло премьера. Но шансы у него есть. 
На пост премьера он сможет претендовать лишь тогда, когда и Прези-
дент, и Премьер поймут, что Азарову надо отдохнуть. А кроме Тигипко, 
есть еще и Хорошковский, есть Клюев, кто-то видит на этой должности 
Порошенко. В этом кастинге, помимо личных амбиций, будет просле-
живаться еще и линия: донецкие против не-донецких. Тигипко – один из 
нескольких не-донецких, кто может претендовать на пост Премьера. Но 
поскольку он сейчас отвечает за социальную политику, рисков для него 
много. Если социальные реформы закончатся неудачей, или же, что еще 
хуже, усилением социального недовольства, то тогда, конечное же, он 
будет кандидат на вылет. Да, Тигипко может остаться в новейшей исто-
рии как человек, попытавшийся осуществить рыночно-социальные 
реформы. Но поскольку речь идет о социальных реформах в обще-
стве, которое с опаской относится к реформам вообще, риски для него 
достаточно велики», – заявил он (Политолог: Тигипко вряд ли возгла-
вит ПР, т.к. передача полномочий чужаку – это смена политической 
системы страны // Флот-2017 (http://fl ot2017.com/posts/new/politolog_
tigipko_vrjad_li_vozglavit_pr_t.k._peredacha_polnomochij_chuzhaku__
eto_smena_politicheskoj_sistemy_strany). – 2012. – 18.04).

***
«Решение Королевской возглавить список партии «Украина 

– Вперед!» достойно уважения», – считает глава правления Цен-
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тра прикладных политических исследований «Пента» Владимир 
Фесенко, комментируя проведение в Киеве Форума сторонников пар-
тии «Украина – Вперед!».

«Для Натальи Королевской не будет проблемы найти 
мажоритарный округ, где она может выиграть. Поэтому сегод-
няшнее решение возглавить список – ответственный шаг, которым 
она показывает своим однопартийцам, что верит в победу. В дан-
ном случае Королевская подчеркивает, что для нее важны не личные 
интересы, а интересы партии», – акцентирует Владимир Фесенко.

«Большое значение имеет решение формировать открытый спи-
сок, которое Наталья Королевская озвучила в ходе Форума. Народный 
партийный список, куда войдут люди, которым доверяют избира-
тели. Здесь крайне важно определиться с механизмом, как будут отби-
раться кандидатуры для включения в народный список», – подчерки-
вает политолог.

По мнению Владимира Фесенко, по сути дела речь идет о про-
цедуре праймериз, предварительных первичных выборов. И от того, 
насколько выверена и демократична будет такая процедура, будет 
зависеть и конечный результат. Если это будет просто имитация, 
конечно же, ничего, кроме негатива и критики она не принесет. 
Если же процедура будет реалистичной, это позволит выделиться 
на фоне остальных партий и привлечь интерес многих избирате-
лей. И, в конечном итоге, сыграет в пользу партии Королевской.

«Впрочем, есть риск, что конкуренты попытаются исполь-
зовать процедуру праймериз как контртехнологию. Например, 
попытавшись продвинуть в список какие-либо одиозные фигуры 
или устроить скандал при выборе кандидатур», – предупреждает 
Владимир Фесенко (Фесенко: Королевская продемонстрировала, что 
верит в победу // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/fesenko-
korolevskaya-prodemonstrirovala-chto-verit-v-pobedu). – 2012. – 18.04).

***
Партія регіонів докладе максимум зусиль, щоб за «будь-яку ціну» 

виграти парламентські вибори цієї осені. Таку думку висловив керів-
ник соціологічної служби «Український барометр» Віктор Небоженко.

За його словами, зараз в руках партії влади знаходиться адмі-
ністративний ресурс, тому «регіонали» будуть використовувати 
всі можливі засоби і методи для перемоги на виборах. «Це і під-
куп виборців, і подальші арешти, дискредитація опозиціонерів, 
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шантаж. Тобто, всім доведеться грати за їхніми правилами», – під-
креслив В. Небоженко.

У той же час експерт зазначив, що однією з головних проблем 
для Партії регіонів можуть стати самі мажоритарники, які зараз 
клянуться у вірності Адміністрації Президента. Вони, за словами 
політолога, можуть зіграти свою власну гру. «Тобто, вони можуть 
вдало розіграти карту третьої сили і показати гідний результат», 
– підкреслив В. Небоженко (Штепура А. Партія влади залучає будь-
які методи, щоб виграти парламентські вибори – фахівець // Golo-
sUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120419_
partiya-vlasti-zadeystvuet-lyubyie-metodyi-chtobyi-vyiigrat-parla-
mentskie-vyiboryi-ekspert). – 2012. – 19.04).

***
Рішення Конституційного суду про неможливість подвійного 

балотування додасть проблем середнім і дрібним політичним 
силам. Таку думку висловив директор Центру досліджень проблем 
громадянського суспільства Віталій Кулик. 

За його словами, головна загроза скасування «подвійного балоту-
вання» стосується тих політичних сил, які не дотягують до прохідних 
у Верховну Раду 5 %. «Тут у них залишається лише один вибір з двох: 
або партія, або ж мажоритарка, адже розпорошення в даному випадку 
не дасть взагалі ніякого результату», – додав В. Кулик.

На думку політолога, у опозиції після такого рішення проблем 
не буде. «Адже ті кандидати, у яких є можливість пройти, будуть, 
в основному, балотуватися в тих регіонах, які вони вже «обро-
бляли» до цього. Тому для них (опозиціонерів. – Ред.) не повинно 
бути жодних проблем», – підкреслив експерт (Штепура А. Ска-
сування «подвійного балотування» додасть проблем середнім 
і дрібним партіям – експерт // GolosUA.com (http://www.golo-
sua.com/ua/main/article/politika/20120419_otmena-dvoynogo-bal-
lotirovaniya-dobavit-problem-srednim-i-melkim-partiyam-ekspert). 
– 2012. – 19.04).

***
Приватизация «Укрзалізниці» может привести к упадку укра-

инской металлургии и спровоцировать повышение тарифов. Об 
этом заявил лидер Компартии Украины Петр Симоненко на пресс-
конференции в Донецке.
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По словам Петра Симоненко, на сегодняшний день государство 
может реально влиять на перевозки сырья в Украине, в первую оче-
редь, металлургии.

Однако приватизация крупнейшего транспортного комплекса, по 
мнению лидера коммунистов, сделает возможным блокирование пере-
возок металла и лишение бюджета страны существенного источника.

Кроме того, по мнению Петра Симоненко, частный собственник 
«Укрзалізниці» непременно прибегнет к манипуляции с тарифами на 
железнодорожные перевозки.

Также приватизация компании, по мнению лидера КПУ, ставит 
под угрозу сохранность подвижного состава (Петр Симоненко: При-
ватизация «Укрзализницы» приведет к упадку украинской мета-
ллургии // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-
privatizaciya-ukrzaliznicy-privedet-k-upadku-ukrainskoj-metallurgii/). 
– 2012. – 19.04).

***
В ближайшее время не стоит ожидать инициатив, касающихся 

внесения изменений в закон о выборах народных депутатов. Такое 
мнение высказал народный депутат Украины, первый секретарь 
Луганского обкома Компартии Спиридон Килинкаров.

«Сегодня трудно сказать, будут ли вноситься изменения к дан-
ному закону. Что касается тех положений, которые могут быть 
изменены, то здесь речь может идти о двух вещах, которые сегодня 
беспокоят Партию регионов: это возможность снятия кандидатов и 
порядок формирования комиссий. Это две болевые точки, которые 
их сегодня больше всего волнуют», – отметил Спиридон Килинкаров.

В то же время парламентарий считает, что политические дого-
воренности и позиция Евросоюза не позволят в ближайшее время 
менять избирательный закон.

«В ближайшее время вряд ли кто-то будет возвращаться к изме-
нениям закона о выборах. Во многом здесь зависит от политической 
ситуации, от настроений граждан с приближением избирательной 
кампании. Разумеется, что консолидированный избирательный закон 
минимизирует возможности фальсификаций на выборах», – доба-
вил Спиридон Килинкаров (Спиридон Килинкаров: Избирательный 
закон вряд ли будут менять в ближайшее время // Компартія Укра-
їни (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-izbiratelnyj-zakon-vryad-li-
budut-menyat-v-blizhajshee-vremya/). – 2012. – 19.04).
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***
Для того, щоб перерахувати тих, хто вже зараз прийняв рішення 

не йти в Раду-2012, навіть пальців однієї руки багато. Власне, публічно 
оголосив про відмову від боротьбі за новий мандат поки тільки мільяр-
дер Ринат Ахметов. 

«Це найкращий приклад відділення бізнесу від влади. Хотілося 
б, щоб і інші бізнесмени ухвалили таке рішення», – заявив перший 
заступник голови фракції ПР Михайло Чечетов. 

У той же час, за словами Чечетова, від інших колег по фракції – 
як бізнесменів, так і політиків – він не чув про подібне рішення. У 
фракціях КПУ та Блоку Литвина виданню не змогли назвати подібних 
добровольців. А ось в БЮТ знайшовся депутат, який твердо вирішив 
покинути парламент – Михайло Косів. Причому він про своє рішення 
сказав особисто Юлії Тимошенко 

«Після цього мені стало легше, тепер я на будь-яких засіданнях 
можу спокійно говорити те, що думаю», – зізнався Косів. Основною 
причиною прийнятого рішення він назвав бажання зайнятися твор-
чістю: «Я видав книг 13, але ще дуже багато чого лежить на полицях. 
Я все життя писав про театр, про мистецтво. Ось тепер, думаю, буде 
час усім цим зайнятися. Мені не соромно буде залишати парламент: за 
плечима тільки прийнятих моїх законів два десятки, серед них такі, як 
закон про свободу совісті». 

В НУНС теж є доброволець – Володимир Карпук. «Мені здається, 
що склад майбутнього парламенту буде гірший за нинішній, і пра-
цювати в ньом буде складніше – пояснює він мотиви свого рішення. 
Депутатом взагалі бути непросто, нехай прийдуть нові люди і спробу-
ють цей хліб», – зазначив він. 

Є ще кілька депутатів, які в нову Раду не прагнуть, але оста-
точну відповідь дати не можуть. Наприклад, регіонал Георгій Ску-
дар в партійний список точно не піде, а щодо мажоритарки каже – 
якщо партія скаже. А у бютівця Олександра Гудими зворотна ситуа-
ція: «Я вже тричі перемагав на округах, тому твердо вирішив більше 
по округу не йти. А чи буду в партійному списку, не знаю, мені про 
це не говорять. Зрештою, у мене всі останні роки були пропозиції 
попрацювати консультантом або радником, так що не затребуваний 
не буду» (Йти в Раду-2012 відмовилися лише троє нардепів. Серед 
них і волинянин // Віче (http://www.viche.lutsk.ua/yty-v-radu-2012-
vidmovylysya-lyshe-troye-nardepiv-sered-nyh-i-volynyanyn-id5241/). 
– 2012. – 19.04).
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***
Повернення в політику Віктора Медведчука, одного із найвпли-

вовіших політиків України часів Леоніда Кучми, про яке він заявив у 
відеозверненні на Facebook викликало резонанс в інтернет-спільноті. 

Віктор Медведчук, як він сам стверджує, нині – громадський діяч. 
Своє повернення у публічну політику екс-глава Адміністрації Пре-
зидента Леоніда Кучми не пов’язує з виборами до Верховної Ради, 
оскільки у них нібито не братимете участі.

«Підтримка нинішнього парламенту, як звісно, складає 5–7 %, – 
зазначив Віктор Медведчук. – Новообраний парламент не буде відріз-
нятися більшою підтримкою вже через кілька місяців після початку 
своєї роботи. Ви це побачите на власні очі. Після того, як у 2010 р. Кон-
ституційний Суд України відмінив конституційну реформу 2004 р., пар-
ламент втратив повноваження по формуванню уряду, реальному контр-
олю за правоохоронною системою, формуванню незалежної судової 
гілки влади. Тому функції майбутнього парламенту будуть зведені 
до прийняття законодавчих актів президентською більшістю, яка 
обов’язково буде створена, тому що вибори відбудуться за змішаною 
системою. Я впевнений, що дві третини депутатів-мажоритарників уві-
йдуть у цю більшість. Заяву опозиції щодо того, що вони переможуть 
на цих виборах і візьмуть владу у свої руки, є некомпетентними через 
те, що скільки б не набрали голосів опозиційні партії за списками, це 
буде нівельовано мажоритарниками, які увійдуть до президентської 
більшості. Переконаний, що опозиція  програла майбутні вибори ще 
тоді, коли допустила відміну конституційної реформи і проголосу-
вала за змішану систему виборів» (Тимощук Ю. Віктор Медведчук: 
Дві третини депутатів-мажоритарників увійдуть у президентську 
більшість // ВІКНА (http://vikna.if.ua/news/category/all/2012/04/20/8569/
view). – 2012. – 20.04).

***
Бывший соратник Президента Виктора Ющенко Олег Рыбачук 

отказался идти на парламентские выборы. Выборы народных депу-
татов Украины осенью 2012 г. не будут честными. Об этом заявил 
один из лидеров движения, бывший Глава Секретариата Президента 
Украины Олег Рыбачук.

По мнению политика, выборы будут нечестными, но примене-
ние административного ресурса будет значительно меньшим из-за 
низкого рейтинга власти и Партии регионов.
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При этом Рыбачук отметил, что в день выборов в Украину прие-
дет большое количество иностранных наблюдателей. Одной из самых 
больших, как сообщил один из лидеров движения «Честно», будет 
делегация с Канады, представители которой уже заявили о своем 
желании проинспектировать день выборов.

Кроме того, Олег Рыбачук заявил, что не планирует балло-
тироваться в Верховную Раду в этом году. Основной причиной 
отказа от участия, как сказал политик, является отсутствие веры 
в обществе к партиям и политическим деятелям («Админресурса 
на выборах в Раду будет меньше», – Рыбачук // Левый берег 
(http://lb.ua/news/2012/04/19/147092_adminresursa_viborah_radu.
html). – 2012. – 19.04).

***
Електоральна кампанія-2012 підводить риску під 10-річчям «без-

мажоритарних» парламентських виборів в Україні. Новий закон про 
вибори повернув країну до змішаного принципу. Триває «нарізка» 
округів, на вулицях міст і селищ з’являються плакати з усміхненими 
претендентами. Реальна кампанія вже давно йде, хоча формально вона 
почнеться набагато пізніше. 

Відповідно, вже давно вводяться у дію піар-технології, які будуть 
використовуватися під вибори. Оскільки система знову змішана, то 
політтехнологи струшують пил із мажоритарних прийомів і контр-
прийомів, гарячково вивчають проблеми і тривоги областей і районів. 

За словами наших експертів, ще не «нарізані» (по межах) округи 
вже багато у чому поділені між реальними кандидатами на перемогу. 
До речі, схоже, що на цих виборах буде дуже складно використо-
вувати адміністративний ресурс (незважаючи на традиційні істе-
рики опозиції та деяких медіа): справа у тім, що Україна прийняла 
на себе досить жорсткі міжнародні зобов’язання стосовно електо-
ральних процесів. 

У чому специфіка майбутніх виборів з точки зору політтехноло-
гій, розповідають аналітики: 

Денис Богуш, політтехнолог: 
«В Україні зберігається недовіра населення до політичних партій 

як таких. І на цьому вже заробляють очки деякі передвиборчі проекти. 
При цьому провідні «опозиційні» сили вже намагаються узгодити між 
собою дії у більшості мажоритарних округів. Інше питання, наскільки 
це вдається. На публіці постійно йдеться про проект «єдиної опозиції», 
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але всім чудово відомо, на які перешкоди і амбіції завжди наражаються 
подібні спроби домовитися. Тому із 225 округів вони зможуть узгодити 
від сили 50. Немає реальних дієвих механізмів для узгодження. 

І у будь-якому разі у цій кампанії багато сил абсолютно по-новому 
позиціонуються. Так, ослаблене протиставлення «проукраїнський – 
проросійський», йому на зміну прийшов біном «справжній – несправ-
жній». Це стосується і влади, і опозиції. Так, в одному і тому ж окрузі 
висуванці однієї сили змагатимуться між собою за право називатися 
справжнім представником даної сили на виборах. І звинувачувати 
один одного у прихованій грі на інтереси інших сил-конкурентів. 
Це буде основний піар-дискурс на мажоритарних виборах. 

Тільки у деяких регіонах є креативні масштабні ідеї, за допомо-
гою яких можна впливати на рейтинги. В інших мажоритарні канди-
дати готуються до самопіару за рахунок подарунків населенню, тому 
що це капітально діє». 

Александр Потеряхін, соціальний психолог: 
«Те, що відбуватиметься, можна об’єднати словами «соціально-

психологічний вплив». При цьому багато політсил будуть апелю-
вати до страху як психологічної категорії: це найпростіша апеляція, 
до страху схильні 25 % людей, яких лякають будь-які серйозні зміни 
у навколишній реальності. А якщо людина боїться, то вона набагато 
більш керована. 

Деякі сили та кандидати, незважаючи на загальну спрощеність 
електоральних кампаній в Україні, спробують роз’яснити людям, 
що їх хочуть залякати (приклад залякувань – виливи БЮТ про 
те, що країна скоро «розвалиться»). Для боротьби з залякуванням 
буде використовуватися месидж, спрямований на подолання тези 
типу «від мене нічого не залежить». 

При цьому зазначу, що наших політиків досить легко вивести із 
себе, вони не вміють вести «чорну», конфронтаційну риторику». 

Віктор Рибаченко, віце-президент Асоціації політичних психологів: 
«Як і раніше, універсальною політичною нішею є «третя 

сила». Ті, хто робить ставку на цю нішу, показуватимуть одно-
бічність, обмеженість і влади і опозиції. Але у той же час спробу-
ють увібрати позитивне від обох цих сторін. Цільова ставка тут 
робиться на середній клас. 

На останніх президентських виборах у Росії такою «третьою 
силою» виступав Михайло Прохоров, у нас у цьому сегменті намага-
ються грати Литвин, Порошенко, Кличко, а також Яценюк. Звичайно, 
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цей прийом, ця технологія буде використовуватися насамперед на 
мажоритарних округах. 

А ось опозиція поступально втрачає бажання і здатність виносити 
конструктивні месиджі, у тому числі на вибори». 

Володимир Фесенко, голова правління Центру прикладних полі-
тичних досліджень «Пента»: 

«Не варто переоцінювати роль месиджів. Вони важливі тоді, коли 
відображають точне політичне позиціонування відповідної партії і 
відповідають суспільним настроям. А інакше можуть не зіграти нія-
кої значущої ролі. Так, ключовий месидж опозиції, звичайно ж, буде у 
тому, що вибори у ВР – це боротьба з владою. Але опозиція у нас нео-
днорідна; так звана об’єднана опозиція буде концентрувати увагу на 
тому, що саме вона – головний борець з владою. Соціологія свідчить 
про те, що певний запит на об’єднану опозицію є. Такий собі нерівний 
шлюб, де у кожної сторони свої егоїстичні інтереси. Є й «нова опози-
ція», вона буде всіляко підкреслювати свою новизну. 

У цілому навряд чи спрацюють популістські гасла. В останні роки 
відбулася деміфологізація образів основних політичних сил та ключо-
вих політичних фігур, і народ вже не буде купуватися на красиву обі-
цянку. Але багато політиків продовжують вважати, що гарної форми 
достатньо. Також на цих виборах ми побачимо традиційну демон-
страцію ідеологічності». 

Юлія Комарова, виконавчий директор консалтингового агентства 
Concept Group: 

«Повернення до змішаної системи виборів, природно, вимагає 
від основних політичних сил нових підходів до кампанії. Так, на цих 
виборах вже не буде бінарної опозиції – взаємного протиставлення 
двох основних сил. 

Вибори-2012 будуть схожі на вибори-2002 і тому, що стануть «про-
бою сил» перед виборами 2015 р. Нова структура ВР сформує новий 
розклад політичних сил і дозволить робити досить точні прогнози на 
президентську кампанію ( Вибори-2012: у чому специфіка майбутніх 
виборів з точки зору політтехнологій?: Коментарі // Поступ (http://
postup.brama.com/usual.php?what=73710). – 2012. – 19.04). 

***
Заместитель руководителя фракции Партии регионов в Верхо-

вной Раде, народный депутат Михаил Чечетов считает, что Наталью 
Королевскую поддержит молодежь.
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Об этом он заявил в рамках экспертного опроса ИА «Мост-Днепр»: 
«Пройдет ли партия Натальи Королевской «Украина – Вперед!» в пар-
ламент».

«Я давно говорил, что «Батьківщина» или БЮТ будет иметь 
перспективу, если ее вместо мудрой женщины Юлии Тимошенко 
возглавит молодой перспективный одаренный харизматический 
политик Наталья Королевская. Тогда бы она объединила и воз-
главила оппозицию. Я думаю, что на этих выборах вся молодежь 
пойдет за ней, умной, симпатичной, волевой Королевской. И она на 
выборах отберет у «Батьківщини» половину избирателей, и легко 
преодолеет 5 %-ный барьер», – отметил Михаил Чечетов (Королев-
ская отберет у «Батьківщини» половину избирателей, – Михаил 
Чечетов // «Новый мост» – Днепропетровск (http://most-dnepr.info/
news/politics/60963.htm). – 2012. – 20.04).

***
Объединенная оппозиция «с треском» проиграет выборы 

по мажоритарным округам. Об этом сказал руководитель цен-
тра прикладных политических исследований Пента Владимир 
Фесенко.

Фесенко отметил, что по партийным спискам выборы выиграет 
именно оппозиция. По его мнению, объединенная оппозиция может 
набрать прядка 35–40 %.

Тем не менее, эксперт уверен, что в новом парламенте оппози-
ции не удастся создать большинство. «Хотя по партийным спис-
кам серьезных проблем не будет, по мажоритарке оппозиция с 
треском проиграет. У нее будет где-то 40–50 кандидатов. Пока 
оппозиционеры могут победить по мажоритарке на Галичине, 
несколько мандатов возьмут на Волыни, в Хмельницкой области, 
в Киеве до половины могут выиграть и точечно по центральным 
округам», – пояснил он.

Таким образом, по мнению Фесенко, оппозиция получит 170–180 
мандатов в новом составе Верховной Рады.

«Власти нужно показать картинку честных и демократических 
выборов. Одним из критериев этой демократичности будет демонстра-
ция победы оппозиции по партийным спискам, чтобы показать, что и 
без Тимошенко, и без Луценко оппозиция выигрывает по партийным 
спискам. А дальше попытаются создать парламентское большинство 
при помощи мажоритарщиков», – сказал он.
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Что касается Партии регионов, по мнению политолога, она 
наберет 25–30 % по партийным спискам и проведет около трети 
мандатов по мажоритарным округам. «Решать все будут депутаты 
мажоритарщики, самовыдвиженцы и представители малых партий», 
– считает он (Фесенко: Оппозиция провалится на мажоритарке // 
ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/77182.html). – 2012. – 20.04).

***
Партія регіонів не має жодних потреб працювати з людьми. Таку 

думку висловив директор Центру східноєвропейських досліджень 
Андрій Окара, відповідаючи на запитання в рамках проекту «Рейтинг 
дурниць в українській політиці».

На думку експерта, Партія регіонів позиціонується як бюрокра-
тизований та ієрархічний проект з минулого, який абсолютно не є 
ефективним в умовах реальної політичної конкуренції, але в умо-
вах не-політичного розвитку приносить певний успіх. У них немає 
потреби працювати з людьми, вони працюють з масою. Це навіть не 
дурість, а просто їх принцип роботи. В нинішніх умовах це набли-
жує революційну ситуацію. 

Щодо «Фронту Змін», то, на думку Андрія Окари, їх реклама 
2009 р. є нічим іншим, окрім дурості, і це закономірно відобразилось 
на рейнтингу – на його падінні. «Після цього політичні перспективи 
Арсенія помітно звузились», – зазначив експерт. 

Коментуючи помилки Комуністичної партії, експерт сказав, що 
ця політсила вже двадцять років паразитує на бренді, хоча б і Ленін, 
і Сталін усіх цих симоненків, грачів та голубів просто до стінки б 
поставили. «І жодних оригінальних ідей, жодних рішень або хоча б 
якогось нетривіального позиціювання немає, тоді як недавні передви-
борчі кампанії КПРФ та Зюганова були досить цікавими та креатив-
ними», – додав Андрій Окара. Також експерт згадав скандал навколо 
особистого життя Петра Симоненка, його боротьбу з Леонідом Гра-
чем, дивний «антибандерівський» пам’ятник в центрі Симферополя 
та апофеоз «виносу мозку» – пам’ятник Сталіну в Запоріжжі, а також 
цинічні переслідування з боку влади тих, хто цей пам’ятник нібито 
намагався знищити. 

Головною проблемою Анатолія Гриценка Андрій Окара вважає 
те, що він не може налагодити відносини з іншими опозиційними 
політичними силами. Також Гриценко припустився низки політтех-
нологічних помилок, починаючі від емблеми з відірваними руками і 
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закінчуючи слоганом «Перший непрохідний». Взагалі, його виборчі 
кампанії – це азбука для політтехнологів. Азбука – як не треба робити. 

Свободівці, на думку політолога, зробили дурницю, коли почали 
скандал з Гайтаною. Також вони не змогли красиво «відіграти» скан-
дал з дорогим авто Олега Тягнибока, яке, як виявилось, належить 
іншому партійцю – Ігорю Мирошниченку. Взагалі, ця партія ніяк не 
може відбитися од звинувачень у тому, що їх фінансують «донецькі» 
та «дніпропетровські», а також від звинувачень в концептуальній неа-
декватності. 

Говорячи про партію УДАР, Андрій Окара зазначив, що Віта-
лій Кличко повинен був би перетворитися на українського Термі-
натора, але він поки що більше нагадує Голема. «Людина, яка стала 
популярною завдяки спорту, повинна трансформувати цю підтримку 
в реальні голоси. А Кличку поки що це не вдалося. Сподіваюсь, в 
нього вистачить мудрості не ходити на київські мерські вибори, 
бо там ситуація явно склалася не під нього» (У Партії регіонів 
немає потреби працювати з людьми // Час (http://www.chas.cv.ua/
index.php?newsid=4671). – 2012. – 19.04).

***
Політолог Олексій Гарань вважає, що електорат Партії регіонів у 

Донбасі – один з найбільш розчарованих у політиці. Відтак, мобілізо-
вувати його до виборів будуть традиційними політичними «кар-
тами» – мовним питанням тощо.

«Найбільша частина людей, які не хочуть йти на вибори – це Дон-
бас, електорат Партії регіонів. Він належить до людей найбільше роз-
чарованих в політиці», – сказав експерт.

Тому, з його слів, провладній партії треба знайти карти, щоб мобі-
лізувати електорат, адже соціальні обіцянки – не виконано.

«Буде питання російської мови, штучної поляризації країни, 
боротьби з українським націоналізмом… Витягається карта, яка 
завжди використовується», – сказав Олексій Гарань.

Крім того, політолог наголосив, що в Україні мають показу-
вати фільм про Катинь, мовляв, має бути політика показу таких 
фільмів, а не російських серіалів: «Наприклад, про Берію, який він 
був класний», – підкреслив Гарань (Донбас до виборів мобілізу-
ють мовним питанням, – експерт // ZAXID.NET (http://zaxid.net/
home/showSingleNews.do?donbas_do_viboriv_mobilizuyut_movnim_
pitannyam__ekspert&objectId=1253158). – 2012. – 21.04).
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Оперативні прогнози

***
Протестные настроения в Украине не утихают, и люди готовы 

выйти на акции протеста, однако нет лидеров, за которыми они были 
бы готовы пойти. Об этом заявили політологи.

Социальные инициативы Виктора Януковича, объявленные им 
перед выборами в Верховную Раду, не стали для украинцев основой 
отказа от участия в протестах, уверен глава социологической службы 
«Украинский барометр» Виктор Небоженко

«Никто не верит в социальные инициативы Кабмина, который сам 
не верит в эти инициативы. Люди не верят, что что-то хорошее дела-
ется таким образом. Тем более, что Партия регионов их уже много раз 
обманывала», – подчеркнул политолог.

«Скорее, протесты не происходят из-за того, что кризис в самой 
оппозиции, где нет четких лидеров, нет новых идей, желания возгла-
вить протестное движение. А есть желание успешно провести выборы 
в свою пользу, и люди интуитивно это чувствуют. Вот в чем про-
блема», – отмечает Небоженко.

Акции протеста в Украине будут, и различные политические 
силы будут пытаться их поддержать в контексте избирательной 
кампании, убежден председатель правления Центра социологичес-
ких и политологических исследований «Социовимір» Сергей Таран.

«Другое дело, что эти акции протеста вряд ли будут 
объединенными», – заявил он. «Поэтому акции, несомненно, будут 
и протестные настроения будут, но отсутствие единого центра, 
возможно, будет способствовать тому, что эти акции не будут 
казаться очень массовыми», – отметил Таран (Эксперты: украинцы 
готовы к акциям протеста // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.
com.ua/ru/articles/108031.html). – 2012. – 22.04).

.
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